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GLASILO OBČINSKIH ORGANIZACIJ SZOL CEUE, LAŠKO, MOZIRJE, SLOVENSKE KONJICE, ŠENTJUR, ŠMARJE PRI JELŠAH IN 2ALEC 

\Na prvem srečanju slovenskih citrarjev v letnem gledališču v Grižah je nastopilo 69 citrarjev iz vse Slovenije, ki ao 
t saigrali kot posamezniki ali pa v skupinah po dva, trije in več. Med njimi je bil tudi Karli Gradišnik iz Solčave, ki Jes 
: svojim igranjem navdušil vse, ki so prišli poslušat citre in njihovo glasbo. In teh ni bilo malo. (Foto: Edi Masnec) 

Ko ¥ hišl eksplodira 
električni bol I er 
Eksplozija je uničila stanovanje dru-
žine Šoštarič v Šempetru. Stran 13. 

CItrarska renesansa v Grižah 
Po zaslugi prirediteljev so citre prišle iz zapečkov. Stran 
Л 

¥lsok dayek pridobivanju energije 
Jabolko spora v Pes jem je nov objekt klasirnice in nova 
deponija rudnika. Stran 10. 

Tozdiranje In detozdiranje 
Tako kot smo pred leti množično ustanavljali tozde, smo 

zd£^i priča nasprotnemu pojavu, tako imenovanemu detozdi-
ranju. V zadnjem času se je v Sloveniji odločila za ta korak 
Železarna Jesenice in delovna organizacija Maries iz Mari-
bora, medtem ko je na celjskem območju tako ravnala 
tovarna nogavic iz Polzele. Pojav sam po sebi ni nič poseb-
nega, če čez nekaj let ne bomo ponovno ugotavljali, da so 
ustreznejša oblika organiziranja proizvodnje tozdi. 

Zato se za reorganizacijo delovnih organizacij ne bi smeli 
odločati samo zaradi zmanjšanja administriranja in izboljša-
nja delovanja razvejanega delegatskega sistema, temveč 
predvsem zaradi izboljšarija učinkovitosti dela, boljše orga-
nizacije dela in uspešnejšega poslovanja. Skratka, z reorga-
nizacijo se ne gre prenagliti, gotovo pa je marsikje potrebna, 
kajti tudi obliko organiziranosti združenega dela je treba 
prilagajati konkretnim in spreminjajočim se razmeram. Zla-
sti v tistih delovnih sredinah, kjer je zaradi spremenjene 
tehnologije dela ter uvedbe modernih postopkov proizvod-
nje in poslovanja, sedanja organiziranost zastarela in nepri-
merna. 

Zaradi vse številnejših pobud po drugačni samoupravni 
organiziranosti v mnogih delovnih organizacijah je Izvršni 
odbor Gospodarske zbornice Slovenije ustanovil posebno 
komisijo, ki bo v bodoče obravnavala vse pobude za reorga-
nizacijo posameznih organizacij združenega dela. Gotovo je 
odločitev umestna in upati je, da bodo v posameznih delov-
nih organizacijah njeno mnenje tudi upoštevali. Ne glede na 
pozitivno ali negativno mnenje komisije, so namreč delavci 
v konkretnih delovnih organizacijah tisti, ki bodo sprejeli 
končno odločitev o nameravani reorganizaciji. 

Za zaključek pa velja še zapisati, čeprav samoupravna 
organiziranost organizacij združenega dela ni nepomembna 
za učinkovito poslovanje, je vendarle najpomembnejše 
dobro delo, ki nas lahko edino pripelje iz sedanje krize. 

VILI EINSPIELER 

Hmelj slabo 
raste 

Slovenski hmeljarji le-
tos nimajo razlogov za 
dobro voljo, saj rast 
hmelja ni ravno najbolj 
ugodna. Letošnje vreme 
je bilo za hmelj več kot 
neugodno, vlaga v zad-
njih dneh pa omogoča še 
razvoj raznih škod-
ljivcev. 

Nekateri ocenjujejo, da 
bo letina celo slabša kot 
je bila lani, ko z njo tudi 
niso bili zadovoljni, že se-
daj pa je jasno, da ne bo 
niti približno takšna kot 
predlani, ko je bila re-
kordna in so pridelali 
okrog 4000 ton hmelja. 

Savinjski Golding, k i j e 
^udi najkakovostnejša 
sorta našega hmelja, je 
zaključil rast. Aurora in 
Atlas pa še ne, ker sta tu-
ai poznejši sorti in pri nji-
ju se lahko stanje še iz-
boljša, če bo vreme pri-
l^ernejšo. Koliko hmelja 
oodo letos pridelali, pa si 
zaenkrat še nihče ne upa 
napovedati . 

Hmeljarji se lahko ob 
vsem tem tolažijo samo s 

da vsaj s prodajo ne 
00 težav. Hmelj namreč 
Prodajajo v predprodaj i 
^ nekaj let vnaprej, s či-
^ e r imajo zagarantirane 
^ n e ш seveda tudi pro-
^ajo m tako niso odvisni 

tržnih nihanj na sve-
ovnem trgu. Pr ihodnje 

^̂^ tuje prodali 
3200 ton hmelja, od 

^ga dobro tretj ino Gol-
naiv^ '̂ ^ ^ katerem je tudi 
Kil, povpraševanje. 

.plačanega po 9 
k^^.^.l^ih mark. za tiste 
sto n J'h bodo pro-

o k r S neugodna - le 
stiri marke. 

_ JANEZ VEDENIK 

Topolšica le še kamen spora 
Sporazum o sodolowanju zdrawstwenlh centrov Celle In 
Wmlonjo Je treba te preveriti 

Samoupravni sporazum o 
dolgoročnem strokovnem 
sodelovanju med Zdrav-
stvenima centroma Titovo 
Velenje in Celje, ki sta ga 
centra podpisala 16. junija, 
je vzbudil številne pomisle-
ke delegatov skupčine Me-
dobčinske zdravstvene 
skupnosti Celje. Kljub ob-
sežni in vsestranski razpu-a-
vi se delegati niso mogli od-
ločiti za podpis sporazuma. 
O tem bodo sklepali, ko bo-
do razpolagali z mnenji 
Zdravstvene skupnosti Slo-
venije in Skupnosti sloven-
skih naravnih zdravilišč. 

Delegati so izrekli vso pod- ' 
poro s t rokovnemu sodelova-
n ju med obema centroma, 
sodelovanju, ki bi naj zago-
tovilo izboljšanje zdravstve-
nega varstva na območju, 
skupno načrtovanje sklad-
nejšega razvoja in bolj smo-
trno izrabo bolnišničnih in 
zdraviliških zmogljivosti. 
Zapletlo pa se je pri podrob-
nih določilih sporazuma, ve-
zanih na dejavnost v Topol-
šici. Vsi so se strinjali, da je 
prav, da Topolšica še naprej 
opravlja internistično pul-
mološko dejavnost, kot jo se-
daj za potrebe širše celjske 
in ravenske regije skladno s 
sporazumom o delitvi dela 
med zdravstvenimi delovni-
mi organizacijami v Sloveni-
ji. S tem sporazumom pa 
očitno niso usklajena določi-
la, ki se nanašajo na medi-
cinsko rehabilitacijo v To-
polšici. 

Na seji skupščine je pre-
vladalo mnenje, da spora-
zum neupravičeno širi indi-
kacije za medicinsko rehabi-
litacijo tudi v-nasprotju z do-
ločili samoupravnega spora-
zuma o delitvi dela med na-
ravnimi zdravilišči. To bi bi-

lo tako na škodo drugih 
zdravilišč, še bolj pa na ško-
do bolnikov, saj je nemogo-
če, da bi eno samo zdraviliš-
če ustrezno kakovostno raz-
vilo tako široko dejavnost, 
kot je začrtana v sporzumu o 
dolgoročnem sodelovanju. 
Zdravilišče Topolšica tudi ni 
dalo predloga za nove indi-
kacije - sporazumno pa 
predvideva vse od medicin-
ske rehabilitacije srčnih bol-
nikov, še zlasti tistih, ki so 
preboleli srčni infarkt, do 
zdravljenja vrste drugih in-

ternističnih obolenj - vse do 
bolezni presnove. Pos topno 
bi naj. organizirali še medi-
cinsko rehabilitacijo za po-
trebe ortopedskih bolnikov, 
bolnkov s poškodbami ter 
bolnikov plastične kirurgije. 
Kaj od vsega tega bi na j res-
nično bilo v Topolšici, bosta 
tako morala pokazati pred-
vsem oba republiška spora-
zuma - o delitvi dela med 
zdravstvenimi delovnimi or-
ganizacijami in med naravni-
mi zdravilišči. 

MILENA B. POKLIČ 

Vse nared za praznik Cella 
Èia UubećnI v soboto tudi presenečenla 

v krajevni skupnosti Lju-
bečna, kjer bodo občani 
celjske občine letos prazno-
vali občinski praznik, je vse 
pripravljeno. Na poligonu 
avtošol morajo postoriti še 
nekaj malenkosti in prazno-
vanje se lahko začne. 

V krajevni skupnost i so se 

za to slavje dobro pripravili. 
Pravijo, da želijo v samo 
praznovanje vnesti nekaj 
sprememb, ki bodo gotovo 
našle razumevanje med obi-
skovalci. Tako želijo pred-
staviti krajevno skupnost 
skozi čas. 

Letos so opravili vrsto ko-
munalnih del, ki so jih pose-
bej veseli krajani. V vaseh 
Šmiklavž, Ljubečna in Za-
čret so asfaltirali več cest v 
skupni dolžini 2500 metrov. 
Asfaltiran je tudi odsek ceste 
med Žepino in Prseniškim, 
za katerega modernizacijo so 
se zavzemali 20 let. Na novo 
je preplaščena cesta Trnov-
Ije—Ljubečna v dolžini ene-
ga kilometra. S sredstvi sa-
moprispevka in s prostovolj-
nim delom so naredili že pr-
vih petsto metrov kanalizaci-
je v Šmiklavžu in na Ljubeč-
ni. Postavili so pet oglasnih 
tabel. Avtobusna postajališ-
ča so opremih s koši za sme-

ti. Asfaltirali so šolsko dvo-
rišče in okolico Zadružnega 
doma. Ob prazniku pa bodo 
izdali tudi zbornik v katerem 
bodo skušali predstaviti zgo-
dovinske dogodke in pogled 
v prihodnost. 

Posebej živo bo v soboto 
popoldan ob 17. uri, ko se 
bodo občani celjske občine 
srečali na osrednji proslavi 
na atvopoligonu. Tam bodo 
pripravili tudi presenečenje 
predsedniku občinske 
skupščine Tonetu Zimšku. 
V kul turnem delu bodo so-
delovali Mešani pevski zbor 
France Prešeren iz Celja, pi-
halni orkester Štorskih žele-
zdrjev in recitatorji Zarje iz-
Trnovelj. Udeležence prosla-
ve bo pozdravil predsednik 
skupščine krajevne skupno-
sti Jože Aužner. 

Za veselo razpoloženje bo 
igral ansambel Braneta 
Klavžarja. 

MB 

Minule dni je bilo precej 
najrazličnejših prazno-
vanj, ki se jih je udeleži-
lo veliko občanov. Vrsti-
li so se govorniki, postre-
glo pa je tudi vreme. 
Nekdo je hudomušno 
predlagal, da bi bilo 
morda koristno, če bi v 
bodoče ob podobnih pri-
likah, govorniki stali na 
soncu, občinstvu pa bi 
preskrbeli senco, da bi 
lažje in bolj zbrano po-
slušali (krajše) govore. 

(Novi tednik, 8. 7. 1971) 



Ob 20. juliju, prazniku občine 
Celje 

Osrednje prireditve ob 20. juliju, prazniku občine 
Celje, bodo v soboto, 19. 7. Dopoldan ob 10. uri bo v 
Narodnem domu slavnostna seja zborov občinske 
skupščine, ob 17. uri pa se bo na Avtopoligonu Lju-
bečna pričela osrednja prireditev s tovariškim sreča-
njem. 

Kulturne in športne prireditve ob prazniku so se že 
pričele z razstavo del akademskega slikarja Avgusta 
Lavrenčiča, ki bo v Likovnem salonu odprta do 22. 
julija ter s kolesarsko dirko za IV. pokal Merxa, ki je 
bila v nedeljo v Novi vasi. 

V petek. 18. julija, bodo ob 13. uri odprli novo tunel-
sko peč v delovni organizaciji Ljubečna, ob 17. uri bo 
ekipni brzopotezni turnir v Šahovskem domu v Celju, 
ob 19. uri pa promenadni koncert godbe kul turno 
umetniškega društva France Prešeren iz Vojnika na 
Tomšičevem trgu. 

V soboto bo poleg osrednjih prireditev še tekmova-
nje z malokalibrsko puško na zračnem strelišču na 
Gričku, ki se bo pričelo ob 9. uri. Ob 12. uri bodo v 
prostorih Zavoda ŠRC Golovec podelili domicilno 
listino I. brigadi Narodnoosvobodilne vojske Jugosla-
vije ustanovljeni v Sovjetski zvezi, ob 13. uri bodo 
odprli obnovljen hotel Zagreb in gostišče Triglav na 
Dobrni ter predstavili monografi jo Dobrne. Ob 17. uri 
bo še turnir Konjeniškega kluba v preskakovanju ovir 
v Škofj i vasi. 

\^program prireditev ob občinskem prazniku sodi še 
odprto plavalno prvenstvo Celja, ki bo v nedeljo s 
pričetkom ob 9.uri na odpr tem kopališču. V ponede-
ljek bodo ob 19. uri na Tomšičevem trgu nastopili člani 
folklorne skupine iz Madžarske. Memorial Ferda 
Skoka v okviru troboja moških in ženskih reprezen-
tanc Jugoslavije, Zvezne republike Nemčije in Fran-
cije pa bo na stadionu AD Kladivar 26. in 27. julija ob 
17. uri. 

Solidarnost za druge - kaj pa za nas? i 
Pogoino za pomoč pri gradnil bolnišnice w Murski Soboti In Medicinske fakultete^ 

Republika je imela v pre-
teklih letih mačehovski od-
nos do posodabljanja bol-
nišnice v Celju. Celjska bol-
nišnica tudi ni uvrščena v 
skupen program razvoja 
zdravstvenih delovnih or-
ganizacij v Sloveniji. To, 
predvsem pa pomanjkanje 
denarja za zdravstvo na 
celjskem območju, je 
vzpodbudilo burne razpra-
ve in številne sestanke ob 
predlogu samoupravnega 
sporazuma o namenski 
združitvi sredstev za soli-
darnostni delež Slovenije 
pri dokončanju kirurškega 
bloka Splošne bolnišnice 
Murska Sobota in Medicin-
ske fakultete v Ljubljani. 

Celjsko območje bi moralo 
zanju prispevati 120 milijo-
nov dinarjev. Na zadnjem se-
s tanku predstavnikov ob-
močja s predstavniki repu-
bliškega zdravstva in izvrš-
nega sveta so se dogovorili, 
da bodo tudi občine celjske-
ga območja solidarnostno 
združile ta denar. Čeprav 
sporazum določa, da bi mo-
rali denar prispevati že do 
konca junija, so čas podaljša-

li do konca leta, s tem da bi 
denar najprej prispevale ti-
ste občinske zdravstvene 
skupnosti , ki to zmorejo, vse 
pa bi naj prispevale na jmanj 
tret j ino dogovorjenega d e 
narja. 

Dogovorili so se, da bodo 
lahko denar za dokončanje 
kirurškega bloka bolnišnice 
v Murski Soboti in Medicin-
ske fakultete zbrali nad do-
voljenim limitom skupne 
porabe, predstavniki repu-
bliškega izvršnega sveta pa 

so zagotovili podporo nadalj-
nemu posodabljanju bolniš-
nice v Celju tudi ob Zakonu 
o prepovedi vlaganja v nego-
spodarske naložbe. Vso pod-
poro bi naj imela celjska bol-
nišnica v letih 1987 in 1988. 

Takšna stališča so podprli 
tudi člani sveta občin celj-
skega območja, delegati 
skupščine Medobčinske 
zdravstvene skupnost i pa so 
prejšnji teden na svoji seji 
menili, da samo zaupanje v 
upoštevanje dogovorov ni 

dovolj. Predlagali so, da 
činske zdravstvene skupnj 
sti območja sprejmejo spoj^ 
zum pogojno - če bodo qì 
usklajevanju skupne рогау 
upoštevali, da za obveznosJ 
iz sporazuma združujejo (ĵ  
nar preko limita, bodo oy 
veznosti izpolnile, sicer pi 
ne. Takšno odločitev so mer 
prvimi sprejeli delegat 
skupščine občinske zdra\'j 
s tvene skupnost i Celje. ! 

MILENA B. POKLit' 

Z glavo skozi zid ne gre 
Da si dovolijo kaj take-

ga. Sramota. Sašeniu ugle-
du škodijo. Ukrepati je tre-
ba proti predrznici, ki je po-
tegnila v naše notranje za-
deve javnost..." Takšne so 
nekoliko ironizirane (samo 
oblikovano) ugotovitve in 
zaključki ene izmed izjem-
nih prekinitev dela pri nas 
- izjemne, ker zahtevam 
stavkajočih niso ugodili, iz-
jemne, ker je dokazano so-

delovalo samo pet ljudi (v 
turnusu jih je sedem) in ker 
so ob prekinitvi dela sami 
organizirali nemoten potek 
svojega dela. Zato, da ni bi-
lo ogroženo življenje bol-
nikov. 

Za takšno nesamouprav-
no. obsojeno pot. so se odlo-
čile medicinske sestre na 
enoti za intenzivno kirurško 
terapijo celjske bolnišnice. 
Pa to pravzaprav sploh ni 
pomembno, saj je v podob-
nem položaju cela vrsta sku-
pin delavcev. V zdravstvu in 
izven njega. Skupin, ki se 
lahko le prizanesljivo na-
smehnejo napotilom. da je 
edino samoupravna pot pra-
va pot. Saj so jo že poskusile, 
pa jim tistega, kar jim pripa-
da. ni prinesla. Ne sindikat, 
ne delavski svet. celo refe-
rendum vseh delavcev jim 
ne more pomagati. Ker jih je 
premalo, ker so samo medi-
cinske sestre (še celo sred-
nje). ker njihovega dela ne 
poznajo. 

Lani je bilo na petih bolni-
ških posteljah v tej enoti 209 
bolnikov. 16 med njimi pa 
takšnih, ki so morah biti 
priključeni na aparat za 
umetno dihanje. Ker spreje-
majo samo najtežje bolnike, 
povprečno tudi vsak četrti 
umre. V svetu, v vseh slo-
venskih bolnišnicah in v no-
vem branžnem sporazumu 
zato sestram na takih oddel-
kih priznavajo posebno psi-
hi fizično zahtevnost dela. 
Razen v Celju. Ko je lani nji-
hova temeljna organizacija 

dobila dodaten denar, ki u 
ga naj dobili delavci glede /ij; 
zahtevnost dela. so z refere^ 
d umom odločili, da ga razdi> 
lijo med vse delavce enakdf 
Razumljivo, saj je tistih i 
najzahtevnejšimi deli mali 
in ne morejo preglasovati v^ 
čine. Tako se pač doga^ 
manjšinam. Če gre za denaf 
pa tako vemo. da zlepa л* 
premagamo zelene zavisi 
pa če gre še za tako skromni 
vsote (spomnimo se na лас/о| 
mestila inovatorjem). i 

Ravnanje teh sester so vjj 
ostro obsodili. A kaj jim jé 
razen prekinitve dela. sploi^ 
ostalo? Da se pridružijo šU 

vilnim. ki so iz Zdravstvena 
ga centra Celje že iskali pn 
vico pri družbenem pravo 
branilcu samoupravljanja ai. 
na sodišču združenega dela. 
Seveda, lahko bi počakale à 
do konca leta. ko bo mend' 
tudi pri njih uveljavlja 
branžni sporazum. 

Pa bi bilo bolj prav. če b: 
se tudi v samem Zdravstve 
nem centru mlini hitreje za 
vrteli - potem tudi ne bi bih 
takšne nevarnosti, da bi mi 
ia skupina vzpodbudila i 
razmišljanju in ukrepanju k 
druge male in malo večji 
skupine ter posameznike, k. 
si želijo samo pravice, pošte 
nega priznanja svojemu deh 
- pogosto sploh ne v de 
narju. 

MILENA B. POKLK 

Brez združevanja denarja ne bo šlo 
Poštarji nimaßo wpllwa na cene storitev. TelefonUa že politični problem 

Osnovna ugotovitev celjskega izvrš-
nega sveta, ki je pred kratkim obravna-
val položaj ptt dejavnosti v celjski obči-
ni je, da za uresničitev vseh želja in 
potreb ni dovolj denarja. Zato je podprl 
predlog celjskega Podjetja za ptt pro-
met, da naj bi celjsko združeno delo 
združevalo ob porabljenem telefon-
skem impulzu dodatno še 45 odstotkov 
njegove vrednosti. 

Sredstva, ki naj bi jih združilo celjsko 
združeno delo, bo Podjetje za ptt promet 
namenilo za razširitev ptt zmogljivosti in 
sicer še v tem srednjeročnem obdobju. 
Prostih telefonskih priključkov namreč 
skoraj ni več, saj so telefonske zmogljivo-
sti v celjski občini izkoriščene že 95 in 
pol odstotno. Lani so namreč priključili 
kar 4000 novih naročnikov.. 

Vse slabšega položaja telefonije je kri-
va tudi odločitev, po kateri telefonija ne 
sodi k nujni komunalni ureditvi okolja. 
Zdaj v marsikateri krajevni skupnosti ni-
majo dovolj denarja, da bi lahko sofinan-
cirali izgradnjo primarnega telefonskega 

voda. Ker potrebnega denarja tudi Po-
djetje za ptt promet nima, je izvršni svet 
predlagal, da se v bodoče vključi telefo-
nija. kot nujen sestavni del, v urejanje 
komunalnih stavbnih zemljišč. 

Sicer pa dolguje ptt dejavnost, glede na 
občinski referendumski program, še 24 
telefonskih priključkov na Svetini. Os-
novni razlog za zamudo je v novem jugo-
slovanskem frekvenčnem načrtu, ki je 
preprečil izdajo dovoljenja za uporabo 
24-kanalne radio-relejne naprave med 

• centrom telekomunikacij na Golovcu in 
Svetino. Kljub temo bodo na Svetini do-
bili dogovorjene telefonske priključke. 
Problem je le še v potrebnih sredstvih, 
kajti naložba je danes trikrat dražja. 

Med krajevnimi kupnostmi, ki graviti-
raj na relejno telefonsko centralo Celje I 
sta v najslabšem položaju Teharje in 
Medlog. Razreševanje Teharij je poveza-
no z načrtovanim industrijskim telefon-
skim kablom ob Magistrali vzhod, za 
Medlog pa so že izdelali potrebne tehnič-
ne dokumente. Med krajevnimi skup-
nostmi, ki gravilirajo na relejno telefon-

sko centralo Celje II pa so v izredno tež-
kem položaju Trnovlje, Škofja vas in Lju-
bečna, ki predstavljajo prave »bele lise«. 
Pri vseh treh krajevnih skupnostih je os-
novni problem pomanjkanje denarja. 

Avtomatska telefonska centrala v Voj-
niku, na katero so priključeni telefonski 
riaročniki iz Vojnika, Frankolovega in 
Šmartnega v Rožni dolini, ne zadostuje 
več potrebam. Potrebe po novih telefon-
skih priključkih so tudi v kr^evnih 
skupnostih Dobrna in Štore, medtem ko 
bo problem pomanjkanja telefonskih 
priključkov v krajevni skupnosti Strmec 
rešen z izgradnjo nove telefonske centra-
le v Vojniku. 

Da bi probleme, kar se da učinkovito 
rešili, se je izvršni svet zavzel za vključi-
tev razreševanja telefonije v program IV. 
samoprispevka. Ker pa je iz posameznih 
krajevnih skupnosti vse več pritožb, tako 
da postaja telefonija že kar politični pro-
blem, bo jeseni o problematiki poštnih 
storitev razpravljalo tudi predsedstvo 
celjske socialistične zveze. 

VILI EINSPIELER 

Kdaj luč za Vrhove? 
Zeleno luč za izdajo loka-

cijskega dovoljenja za grad-
njo hidroelektrarne Vrhovo 
naj bi delegati skupščine 
občine Laško prižgali ob 
koncu tega leta (ali tudi né), 
lokacijsko dovoljenje pa 
naj bi izdali v začetku pri-
hodnjega leta. Kakorkoli je 
to Elektrogospodarstvu 
Slovenije, ki bi hidroele-
trarno rado letos že pričelo 
graditi, všeč ali ne, takšen 
sklep so sprejeli laški izvrš-
niki v začetku tega tedna, 
ko so obravnavali informa-
cijo o postopku za sprejem 
lokacijskega načrta. 

O dopolnjenem lokacij-
skem načrtu, ki so ga pred 
kratkim dobili od Elektro-
gospdoarstva v Laškem, bo-
do morali povedati svoja 
mnenja in stališča tudi na re-
publ iškem komiteju za var-
stvo okolja, v republ iškem 
vodnogospodarskem in-
špektoratu, Zvezi vodnih 
skupnosti . Vodnogospodar-
skem inštitutu Slovenije in 
pri komisiji za varstvo okolja 
pri RK SZDL. Ta mnenja , o 
katerih bo izvršni svet raz-
pravljal v začetku septem-
bra, naj bi pridobili do konca 
avgusta, še prej pa bodo mo-

rali pregledati ali so vse pri-
pombe, ki jih je dal izvršni 
svet na prvi lokacijski načrt, 
sploh upoštevane, laški ko-
mite za družbeno planiranje 
in republiški komite za var-
stvo okolja pa bosta tudi pre-
verila ali je osnutek usklajen 
z Zakonom o urejenosti na-
selij. 

Načrt naj bi javno razgrnili 
sredi septembra, o njem v jav-
ni razpravi odločali do konca 
oktobra, ter ga ob koncu no-
vembra najprej predložili kot 
osnutek, ob koncu decembra 
pa kot predlog v obravnavo 
skupščini občine. Lokacija naj 
bi bila izdana šele v začetku 
prihodnjega leta. 

S takšnim potekom spreje-
manja lokacijskega načrta bo-
do seznanili tudi skupščino 
občine Sevnica, kjer naj bi te-
kel vzporedni postopek. Poleg 
tega bodo v izvršnem svetu še 
nap re j vztrajali in zahtevali, 
da se razrešijo tudi vse ostale 
zahteve, povezane z gradnjo 
hidroelektrarne Vrhovo, med 
katerimi je še posebno po-
membna tista, ki pravi, da mo-
ra biti Sava pred dokončno iz-
gradnjo hidroelektrarne čistej-
ša najmanj za eno stopnjo. 

RADO PANTELIČ 

Poletje v znamenju dialoga 
če bi sodili zgolj po izja v ah za ja vnost, 

bi spričo vztrajnega ameriškega odkla-
njanja sovjetskih predlogov zastran 
zmanjšanja raznih vrst oboroževanja in 
spričo ostrih napadov iz Moskve na poli-
tiko Reaganove administracije lahko re-
kli, da sta si supersili in oba vojaškopo-
litična bloka zdaj nemara bolj narazen 
kot kdaj po ženevskem vrhu Reagan-
Gorbačov. 

Ali to drži ali ne, vedo seveda res na-
tančno v Washingtonu in Moskvi. Toda 
obenem se vrstijo znamenja, da je letoš-
nje poletje obenem poletje dialoga med 
sovjetsko vlado in bolj ali manj tesnimi 
zavezniki ZDA. 

Zadnje dni so zbujali še posebno po-
zornost tako rekoč maratonski pogovori 
med francoskim predsednikom Mitter-
random in generalnim sekretarjem sov-
jetske partije Gorbačovom. Obisk prve-
ga moža Francije v Moskvi je bil ne-
dvomno posvečen tudi iskanju potov za 
zmanjšanje napetosti med obema super-
silama, na kar se na vezuje zamisel o dru-
gem srečanju Reagan-Gorbačov. Napo-
vedi, kdaj ta sestanek bo, se sicer čeda-
lje bolj odmikajo od konca letošnjega na 
začetek naslednjega leta. Medtem se v 
Reaganovi administraciji očitno nada-
ljujejo debate med »golobi* in »jastre-
bi'. Prvi so za pogajanja in sporazum s 
Sovjetsko zvezo, drugi za nadaljnjo, še 
ostrejšo dirko v oboroževanju. Prvim je 

menda na čelu zunanji minister Shultz, 
drugim brambni minister Weinberger. 
Pri tem je na kocki edini količkaj ve-
ljavni sporazum med supersilama o brz-
danju oboroževanja in kontroli le-tega, 
imenovan SALT-2. Količkaj veljaven 
pravim zato, ker ga ameriška stran niko-
li ni uradno odobrila. 

« 

Poletje je bilo te dni v znamenju dialo-
ga doslej hudo sprtih tudi v Londonu, 
kamor je prispel sovjetski zunanji mini-
ster Ševardnadze. Znano je, da je britan-

Piše Jože Šircelj 

ska ministrska predsednica Thatcherje-
va najbolj vneta in najbolj zvesta prista-
šinja Reaganove zunanje politike. Zna-
no je tudi, da so odnosi med Londonoin 
in Moskvo bili zadnje čase na ledišču, da 
je britanska vlada pred časom izgnala 
veliko sovjetskih diplomatov in drugih 
predstavnikov. Zdajšnji pogovori pa so 
bili očitno plodni: podpisali so tri spora-
zume, kaže pa tudi, da bo Thatcher jeva 
obiskala Sovjetsko zvezo. Jasno je, da so 
v Londonu govorili tudi o odnosih 
ZDA-ZSSR in o možnostih za njihovo 
zboljšanje. • 

Za letošnje poletje v znamenju dialo-
gov pa je značilno in spodbudno tudi 
dejstvo, da dialog ne poteka zgolj med 
predstavniki držav, razvrščenih v oba \ 
bloka, marveč tudi širše. 

Pri tem je še posebnega pomena 
evropska turneja kitajskega premiera 
Zhao Ziyanga, ki je bil tudi pri nas. Med 
turnejo je izrecno poudaril pomen Evro-
pe kot samostojnega mednarodnega de-
javnika, ki lahko prispeva k miru in 
popuščanju napetosti. 

Živahen je tudi dialog v okviru pri-
prav na vrhunsko srečaje šefov držav in 
vlad neuvrščenih, ki bo v glavnem me-
stu Zimbabveja, Harareju od L do 6. 
septembra. Tako je bil pri nas venezuel-
ski zunanji minister, prihaja šef diplo-
macije Zaira, zvezni sekretar za zunanje 
zadeve Raif Dizdarevič je bil na Malti. 
Tem za pogovore je seveda veliko, saj 
naj bi neuvrščeni v Harareju sprejeli ne 
le resolucije, marveč kolikor se le da 
določen dogovor o skupnem nastopu ne-
uvrščenih v prid razreševanja perečih 
vprašanj svetovnega miru, demokrati-
zacije mednarodnih odnosov, zavrača-
nja neokolonializma in vsakršnega he-
gemonizma, pa tudi v prid izhoda iz go-
spodarske krize ter v tem okviru dejav-
nejše sklepe zastran medsebojnega sode- • 
lovanja neuvrščenih in držav v razvoju 
sploh. 



J j ü u y ö g ^ NOVI TEDNIK - STRAN 3 

ttolpi po Ira»̂ " 
Pfiiska Kovinotehna se 
sedem let ukvarja z inže-
rineom in prodajo vodnih 
Dov, kjer ji je partner 

Ainomont z Reke . D o s l e j 
postavil i že d v a j s e t ra-

inih v o d n i h stolpov, vsi 
stojijo v ravninskem de-
po vsem Iraku, kjer so 

uTi pogoji za pridobivanje 
tne vode. Vodni stolpi so 
stavljeni iz s i s t e m a črpa-
li, čiščenja in distribucije 
lAe vode. 
Kovinotehna je skupaj s 
•hnomontom z reke razvila 
instven način montiranja 
idnih stolpov, kakršnega 
ugje po svetu ne poznajo, 
»r so vodni stolpi v popreč-
'visoki 25 do 45 metrov, je 
»stavljanje in kasnejše 
ontiranje izredno težko, 
bičajno jih gradijo s sestav-
injem, varijo pa iz zraka, 
ir je izredno zahtevno in 
žko. Tehnologi Kovinoteh-
; in Tehnomonta pa so pri-
avili sistem, ko vse zvarijo 
i tleh in konstrukcijo kas-
ije dvignejo z ustrezno hi-
avliko. Takšen sistem 
adnjo poceni, večja je hi-
ost gradnje in postopek 
ihteva manj drugih naprav 
dikih dvigal, gradbenega 
jrodja itd. Zadnjo pogodbo 

so podpisali z znano švedsko 
firmo AB Elektroinvest iz 
Stockholma, kajti želja Kovi-
notehne je, da se bodo speci-
alizirali na vodne stolpe in to 
širili po vsem svetu. Pogod-
ba je v vrednosti 2,5 milijona 
dolarjev, v kar sta zajeta dva 
vodna stolpa s kapaciteto 
4500 kubičnih metrov pro-
stornine, kar je za železne 
konstrukcije verjetno največ 
na svetu. V tem tednu bo 
skupina strokovnjakov Ko-
vinotehne in Tehnomonta 
odpotovala v Irak, kjer bodo 
začeli s pripravo za gradnjo 
in nadaljevali s pogovori za 
nadaljnje vodne stolpe, saj 
naj bi jih v letu in pol zgradili 
šest. Posel je dobro stekel tu-
di zato, ker vsi vodni stolpi 
delujejo brezhibno. 

Zagotovitev dela za na-
slednje obdobje pomeni 
priznanje za ekipo strokov-
njakov, dobro pa je tudi to, 
ker je dohodek devizen. Že-
lja Kovinotehne je, da bi 
vodne stolpe gradila po 
vsem arabskem svetu, indij-
skem področju in zahodni 
Evropi, zato i m ^ o stalne 
kontakte z vsemi partnerji 
oziroma z dvajset do trideset 
potencialnimi investitorji. 

T. VRABL 

inovatorji uspešni м svojih krožkih 
Elektrlčarskl krožek Iz iempetrskege Sipa le prelel za s¥Oje delo občinsko 
prtznanße 

Letošnje občinsko prizna-
nje za inovacije je prejel tudi 
Martin Vošnjak v imenu ce-
lotne USOMIT skupine iz 
šempeterskega Sipa. Za Sip je 
značilno, da imajo tovrstno 
dejavnost dobro razvito in 
kot zatrjuje tudi Martin Voš-
njak. je vanjo vključenih vse 
več delavcev, ki jim je to čisto 
samo po sebi umevno. Seveda 
nas je najprej zanimalo, kaj 
pomeni kratica USOMIT. 

»To pomeni usmerjena, si-
stematična organizacija mno-
žične inventivne dejavnosti. V 
Sipu je več krožkov Usomit. 
Eden je tudi v električni delav-
nici, kjer dela naš krožek, to je 
krožek dvanajstih, kolikor nas 
je tu. Pri vsakdanjem delu se 

por^a kup problemov in idej. 
Nosilec neke naloge idejo 
predstavi ostalim članom krož-
ka, ti pa jo potem spodbijajo 
ali pa dograjujejo. Po kakšnih 
treh ali štirih sestankih pride 
do jasno opredeljenega proble-
ma in od tod naprej praviloma 
ni več dolgo do uvajanja novo-
sti v prakso.« pove Martin Voš-
njak. 

Določena naloga pride pred 
komisijo tako že povsem izde-
lana in takšna oblika organizi-
rane množične inventivne de-
javnosti se je pokazaa kot iz-
jemno uspešna. Uspešna je se-
veda tudi samo množična in-
ventivna dejavnost, kjer posa-
mezniki in skupine sicer iz ve-
selja ali pa zgolj naključno na-

redijo to ali ono, vendar je to še 
daleč od oblike dela po 
krožkih. 

Martin Vošnjak pravi, da 
lahko električarji precej pri-
spevno za prihranek pri re-
zer\'nih delih. Tudi občinsko 
nagrado so dobili zato, ker jim 
je uspelo napraviti velike spre-
membe na varilnih aparatih, ki 
so odslej mnogo bolj vzdržljivi. 
Marsikje tarnajo, da za inova-
torje še ni pravih vzpodbud, še 
posebej pa se zatika, ko jih je 
treba nagraditi. Kaj pa v Sipu? 

»Mirno lahko trdim,« pravi 
Martin Vošnjak, »da nevoščlji-
vosti pri nas ni. Kolektiv je 
mlad in izobražen in večina se 
zaveda pomena inovativne de-
javnosti. Za naloge, za katero 

smo dobili občinsko priznanje, 
smo prejeli milijon dinarjev, 
vendar je to članom kolektiva 
samo po sebi umevno.« 

Metoda dela po krožkih je 
pravzaprav japonska. Skupi-
na delavcev iz istega delovne-
ga okolja rešuje skupne pro-
bleme na osnovi natančnih 
tehničnih podatkov in ne z 
ocenami. Vse prepogosto se še 
dogaja, da imajo delavci dolo-
čene ideje, na katere pa poza-
bijo ali pa ni razumevanja za-
nje pri vodilnih delavcih. V 
skupini, oziroma krožku se 
ideje ne pozabljajo. Podobne 
krožke je mogoče uvajati tudi 
v negospodarskih dejavno-
stih. 

Usomit krožek električaijev 
ne miruje. Sedaj pripravljajo 
izboljšave ne visokonapetost-
nih varilnih pištolah za elek-
trostatično nanašanje barve. 
Rezervne dele za to je treba 
uvažati izključno iz Zahodne 
Evrope, sedaj pa imajo že tri 
konkretne rešitve, s katerimi 
bodo zmanjšali odvisnost od 
tovrstnega uvoza. 

Marsikaj koristnega se torej 
rojeva v desetih Sipovih Uso-
mit krožkih. Spoznanja bi bila 
prav gotovo dobrodošla tudi 
drugod, ne le v Sipu. Martin 
Vošnjalc pravi, da svojega dela 
ne skrivno. Precej izboljšav so 
vgradili v stroje v tozdu v Seža-
ni, pa tudi sicer električarji iz 
različnih organizacij v žalski 
občini izmenjujejo izkušnje, iz-
vajajo pa že tudi dela za druge 
imetnike podobnih strojev kot 
so Sipovi, tako denimo za LTH 
Škofja Loka in Bel Črnomelj. 

JANEZ VEDENIK 

Izdelke prodaja tudi embaiaža 
Dobre Izkušnje rogaških sieklarjew z Istragrafiko 

v steklarni Borisa Kidri-
ča v Rogaški Slatini izvaža-
jo izključno na zahodna tr-
žišča, največ pa v Združene 
države Amerike, od 50 do 75 
odstotkov proizvodnje iz-
delkov iz gladkega in bruše-
nega kristalnega stekla in 
načrtujejo, da bodo s tem 
letos na tujem iztržili nad 
13 milijonov dolarjev. 

Seveda pa se njihovi izdel-
ki v ameriških trgovinah ne 
prodajajo kar sami po sebi. 
Konkurenca je ostra, boj za 
tržišče in kupce neizprosen. 
Zato je za izvoznico, kakršna 
je Steklarna, izjemnega po-
mena embalaža, v kateri pro-
dajajo svoje izdelke. Ovojne 
kartonaste škatle, za kristal-
ne kozarce, vaze, svečnike, 
sklede in druge izdelke mo-
rajo biti po kakovosti dizaj-
na, tiska in celotne obhke na 
svetovni ravni. Kajti le tako 
lahko ob vrsti drugih proiz-
vajalcev, ki na tujem proda-
jajo svoje izdelke, izstopajo 
in pritegnejo oko kupca. 

>'V Steklarni se še kako za-
vedamo tega, da se naši iz-
delki na ameriškem tržišču 
ne prodajajo kar sami po se-
bi in da izvoz pomeni vse kaj 
več, kot le golo prodajo iz-
delka na tuje,« pravi vodja 
komerciale v Steklarni 
Franc Jankovič. Med izvoz-
nimi prvinami pa ima po-
membno mesto tudi embala-
ža, v katero je ovit naš izde-
lek. Moram reči, da smo ime-
li prav z njo še pred nekaj leti 
izredne probleme, saj jugo-
slovanska grafična industri-
ja še ni bila razvita do te me-
re, da bi glede embalaže 
ustrezala našim zahtevam, 
pa tudi zahtevam tujih trgov-
cev, ki prodajajo v ZDA naše 
izdelke.' Zato smo bili v do-

govoru s firmo na Dunaju, 
d a j e za nas izdelovala emba-
lažo za izvoz.« 

Steklarna je nenehno iskala 
v Jugoslaviji ustreznega part-
neija, ki bi bil sposoben s ka-
kovostjo izdelane embalaže 
prenesti najhujšo svetovno 
konkurenco, kakršna se tudi 
pri prodaji kristalnih izdelkov 
pojavlja v ZDA. Pa ne samo to. 
Iskala je partnerja, ki bi bil 
sposoben ujeti tudi kratke do-
bavne roke tujih partnerjev in 
tako slediti vsem elementom 
ponudbe. 

»Ko se je na našo poskusno 
ponudbo odzvala tovarna em-
balaže Istragrafika iz Rovinja, 
smo zadržano menili, da ne bo 
bistveno odstopala od sivega 
povprečja ostalih tovrstnih to-
varn,« pripoveduie íYanc Jan-

kovič. »Pa smo se ušteli, s ^ 
smo kmalu ugotovili, da je ta 
tovarna servis svetovnega for-
mata. V nekaj dneh so nam iz-
delali vzorce kartonastih ška-
tel, kakršne smo hoteli imeti. 
Ko smo spoznali, da so tehno-
loško izredno dobro opremlje-
ni, da so kakovostni, hitri in 
temeljiti, ter poznajo vso logi-
ko prodaje na zahtevnem za-
hodnem tržišču, smo jih vzeli 
za svoje partnerje. Danes nam 
Istragrafika dela vso izvozno 
embalažo in tisto domačo, v 
kateri prodajamo luksuzne iz-
delke. Posredno izvozijo z em-
balažo naših izdelkov za okoli 
pol milijona dolarjev storitev 
letno s tem, da hkrati z menja-
vo naše proizvodne kolekcije 
menjajo letno tudi tretjino di-
zajnov in oblik embalaže.« 

SD 



Šoferji in avtomelianiki so praznovali 
13. julij - dan ZŠA.M, so člani dru-

štev celjske regije proslavili na ne-
deljski slavnosti v Rogaški Slatini. 
Ocenili so minulo delo, začrtali smer-
nice za bodoče, podelili so novo usta-
novljena priznanja maskoto 
ZŠ.AM . Najboljši posamezniki in 
društva pa so prejeli priznanja in po-
kale za uspehe na regijskih tekmova-
njih v športnih in spretnostnih preiz-
kušnjah voznikov in avtomehanikov. 

Slovesnost so je pričela z mimoho 
dom uniformiranih članov dru.štva. Po 
himni in otvoritvenem govoru so polo 
Z i l l v e t M H ' ob spomenik padlim /a svo-
bodo. Slavnostni govornik, predsed-
nik Z.ŠAM celjske regije .Alojz Čobec, 
je v svojem govoru ocenil minulo delo. 
zlasti velik prispevek članov ZŠAM k 
povečanju vainosti v cestnem prome-
tu. tako v smislu izobraževanja vseh 
voznikov motornih vozil v avto šoli. 
kakor v dopolnjevanju znanja vseh 
voznikov motornih vozil. Kljub velike-
mu prizadevanju ZŠAM za izboljšanje 
varnosti v cestnem prometu, pa nas 
velik krvni davek in ogromna materi-

alna škoda opozarjata, da je potrebno 
za varnost storiti še veliko več. 

Vodja propagande ZŠAM za celjsko 
regijo Srečko Skobrne je podelil novo-
ustanovljena priznanja. maskoto 
ZŠAM-; Častnemu članu, narodnemu 
heroju Luki Vidmarju, (na sliki) 

ZŠAM Rogaška Slatina in ZŠAM 
ŠPEDTRANS iz Maribora. Najboljšim 
posameznikom in društvom pa so po-
delili prizrtanja in pohvale osvojene na 
raznih športnih in spretnostnih sreča-
njih voznikov in avtomehanikov. 

B.V.. Foto: EDI MASNEC 

Domicil brigadam 
iz Sovjetske zveze 
y soboto Hm ea bo potlolUa skupščini 
občino Colio 

v soboto bodo v Celju, v 
prostorih Zavoda ŠRC Go-
lovec podelili domicil 1. 
brigadi Narodnoosvobodil-
ne vojske Jugoslavije, usta-
novljeni v Sovjetski zvezi. 
Sestavljajo jo 1. in 2. pehot-
na brigada, Z. tankovska 
brigada in četa vezistov-ra-
diotelegrafistov. Skupnosti 
borcev bo podelila domicil 
celjska občinska skupščina 
ob prazniku občine. 

Prvi jugoslovanski odred 
je bil ustanovljen v bližini 
Kolomne, južno od Moskve, 
8. decembra leta 1943. V 
odred so neprestano prihaja-
li novi in novi prostovoljci, 
ki so pobegnili iz nemške 
vojske, v katero so bili nasil-
no mobilizirani, k sovjetski 
armadi ali k partizanom. Pr-
vega junija se je odred že 
preimenoval v brigado, v 
njej pa je bilo 1620 mož. 29. 
julija se je brigada odpravila . 
na več tisoč kilometrov dol-
go pot po Rusiji, Romuniji in 
Jugoslaviji, na pot, na kateri 
je izpolnila obljubo, ki jo je 
dala ob prisegi v Kolomni: 
»Prisegam, da ne bom izpu-
stil orožja iz rok, dokler ne 
bo naša domovina očiščena 
okupatorjev in izdajalcev do-
movine.« 

Brigado je pot vodila 5 
težke bitke pri osvobaj 
Čačka, boje za Otok, za 
vlako, do preboja sren 
fronte aprila 1945, skuJ 
drugimi brigadami. Brig 
je bila takrat že uvrščena 
udarno divizijo 1. proî  
skega korpusa. Pot je ц 
Ijevala proti Zagrebu in 
mrovcu do prve slovet 
vasi Imeno in spet naptì 
Celje in Šoštanj. A tudf 
njihova pot še ni bila ко̂  
na. Vodila jih je še v Lilt̂  
dalmatinsko Zagorje, v { 
no in Srbijo - vse do Kri 
jevca, kjer se je večina ' 
dih borcev demobiliziij 
Na več kot 5000 kilome 
dolgi poti, posejanimi s 
dimi boji, je izgubil življt 
velik del borcev, ki so kr̂  
na pot iz Sovjetske zeze.| 

O ustanovitvi in bori 
poti brigade je v celjsV 
Muzeju revolucije od 16j 
20. julija razstava, borci p; 
bodo zbrali v soboto ob 9 
v Golovcu. Najprej jim b, 
podelili značke in spoitj 
ske plakete, od 10. do 11.1 
pa bodo borci zboroval 
dvorani. Med 11. in 12. | 
jim bodo slovesno podj 
domicilno listino, razvili 
bodo tudi prapor. 

MILENA B. POKI 

Krvodajalska akcija v Rečici 
Pri Občinski organizaciji RK Laško so se odločili,| 

bodo drugo krvodajalsko akcijo v letošnjem letu izvedi 
sindikalnem domu Huda jama v Rečici pri Laškem. Akj 
bo za Oddelek za transfuzijo krvi Celje in sicer v sredo,] 
julija od 7. do 12. ure. Organiziran avtobusni prevoz v Reí 
pri Laškem bo ob 7.30 uri izpred Hotela HUM v Laškeii! 

Vabijo vas, da se akcije udeležite. 
i 

Disco v Šmarskem Hramu 
Mladi in manj mladi v Šmarju se ta čas res ne mor 

pritoževati nad plesno-zabavno ponudbo v kraju, j 
tovrstni utrip so poskrbeli v gostišču Šmarski hram trg 
ske delovne organizacije Mercator Jelša, ko so petkove 
sobotne večere oziroma prostore prepustili zabave lâ  
mladini. Srečo so imeli tudi z disco Jockeyem, ki skrbi tj 
za program »v živo« z nastopi in predstavitvami znanihj 
priljubljenih pevcev, ansamblov in podobnih skupin. Od 
mladih, pa ne le teh, je v Šmarskem hramu izredno dob 

M: 

EMU gre na 
bolje 

Celjska delovna orga-
nizacija Emo kot celota 
v prvem polletju nima 
izgub. Izgubo ima le te-
meljna organizacija To-
varna kotlov v višini 300 
milijonov dinarjev, kar 
pa so s sanacijskim pro-
gramom tudi predvide-
vali. Ker se je tudi v tej 
temeljni organizaciji iz-
boljšala prodaja, lahko 
kljub izgubi Tovarna 
kotlov sama zagotavlja 
potrebna obratna sred-
stva za proizvodnjo. 

Pomembna ugotovitev 
za Tovarno kotlov je potr-
ditev ustreznosti proiz-
vodnega programa, tako 
da se bodo lahko tudi tu z 
boljšo izkoriščenostjo 
strojnih zmogljivosti, ki 
bi naj že letos dosegle 54 
odstotkov, v letu 1989 pa 
100, reših težav. 

Temeljno organizacijo 
Posoda pa v tem času 
ogroža ukrep Zveznega 
izvršnega sveta o obvezni 
vrnitvi cen na raven pred 
1. marcem. Za Emovo Po-
sodo, ki je cene povišala 
šele aprila za 20 odstot-
kov to pomeni vrnitev 
cen na decembrsko ra-
ven. V Emu so se zato od-
ločili, da bodo posodo de-
lali le še za izvoz, ki posta-
ja z novimi ukrepi bolj za-
nimiv. Kot je na razgovo-
ru z novinarji pojasnil di-
rektor Ema Franc Gazvo-
da, v Emu menijo, da je 
ukrep zvezne vlade ne-
smiseln oziroma, da gre v 
njihovem primeru za po-
moto: cene so le skromno 
povišali, v Jugoslaviji na-
redijo dvakrat, več poso-
de, kot je potrebno, proiz-
vajalci posode pa so bili 
lani vsi v izgubi. Pričaku-
jejo, da bo Zvezni izvršni 
svet popravil svojo na-
pako. 

K izboljšanju razmer v 
Emu bistveno prispeva 
uresničevanje sanacijskega 
programa, v bodoče pa pri-
čakujejo tudi opazen delež 
razvojno sanacijskega sve-
ta, ki ga je prešnji teden 
imenoval centralni delav-
ski svet Ema. Razvojno sa-
nacijski svet vodi predsed-
nik celjske občinske 
skupščine Tone Zimšek, 
svet pa si je zadal nalogo, 
da pomaga iz perspektiv-
nih Emovih programov 
razviti nosilce proizvodnje 
v občini ob sočasnem uki-
njanju programov brez bo-
dočnosti. Seveda pa razvoj-
no sanacijski svet ne more 
narediti ničesar brez Ema 
ali namesto njega, pa tudi 
nihče drug ne. Kaže, da se v 
Emu tega dobro zavedlo. 

MILENA B. POKLIČ 

Obilo zabave po vsem mestu 
¥ Laškem se vrstlio prireditve ob Pivu In cvetju 

Praznik piva in cvetja, že 
dvaindvajseti po vrsti, po-
nuja obiskovalcem obilo za-
bave po vsem mestu, prav 
tako pa so v Laškem poskr-
beli za mnoge kulturne užit-
ke, kar je letos novost. 

Tako so že od sobote, ko se 
je prireditev tudi uradno za-
čela odprte razstava »Laški 
akvareli Franeka Markoška 
v Zdravilišču Laško, poseb-
no kulturno doživetje je tudi 
razstava »Laško skozi stolet-
ja« (na sliki), ki je v Laškem 
dvorcu, včeraj so v šoli Du-
šana Poženela odprli svoje 
razstave ptičarji, lovci in go-
barji, v domu upokojencev 
pa invalidi razstavljajo ročna 
dela. Jutri bo holtikulturno 
društvo v šoli Primoža Tru-
barja odprlo cvetlično raz-
stavo, posebna paša za oči pa 
bo razstava dobrot iz stare 
kmečke kuhinje, ki jo bodo v 
stavbi SIS odprli v soboto. 
Seveda pa kulturne priredi-
tve v tednu piva in cvetja ni-
so le razstave. 

V nedeljo so se v laški žup-
nijski cerkvi predstavili čla-
ni Celjskega godalnega orke-
stra, v torek so si obiskovalci 
lahko ogledali Mlatiški likof, 
ki ga je prikazalo KUD An-
ton Tane. Včeraj so lahko 
uživali na koncertu Pihalne-
ga orkestra milice iz Ljublja-
ne, danes pa si lahko ogleda-
te zanimiv splet ljudskih ple-
sov. Danes bo tudi modna 
revija z naslovom PIVO-
-CVETJE-MODA, na kateri 
se ne bodo predstavile le le-
pe manekenke in razne tr-
govske organizacije, pač pa 
tudi nekateri priznani jugo-
slovanski pevci zabavne 
glasbe. Razen s kulturo in za-
bavo se v teh dneh v Laškem 
ukvarjajo tudi s športom. V 
torek je bila velika športna 
prireditev na šolskem šport-
nem igrišču, še bolj zanimi-
vo pa bo v soboto, ko bodo 
na Aškerčevem trgu Delove 
in Kompasove igre 1986 in 
pa - še ena novost - pivovar-
ske igre. 

Zabave se v teh dneh v La-

škem res ne manjka. Na 13 
zabaviščnih prostorih z last-
nim zabavnim programom 
se lahko poveselite in naple-
šete po mili volji. Višek pri-
reditve pa seveda ostaja tra-
dicionalna laška sobota, ko 
bo na Aškerčevem trgu - po 
gromki kanonadi z možnarji 
z gradu Tabor - osrednja pri-
reditev, na kateri bodo ču-
dežna polja igrala do ranih 
jutranjih ur. vmes pa bo še 
obvezen vsakoletni og-
njemet. 

Prireditev Pivo in cvetje v 
Laškem bo zaključena v ne-
deljo. Popoldne bo velika 
parada PIVO-CVETJE, nato 
se bodo na velikem koncertu 
predstavili pihalni orkestri iz 
Celovca. Radeč, Zidanega 
mosta in Laškega in zani-
miv, zabaven in s prireditva-
mi zelo pester teden bo 
končan. 

INES DRAME 

Razstava Laško skozi stoletja, ki je odprta v Laškem 
dvorcu, bo na ogled tudi po končani prireditvi Pivo in 
cvetje. Marsikateri domačin se takole zvedavo zazre v 
kakšen razstavljeni predmet, skico ali fotografijo, iščoč 
svoj dom ali pač zato, ker je opazil kaj zanimivega. 

Celjski brigadirji spet doma 
v nedeljo 17. julija, se je v Celje vrnila prva izmena brigadirjev mladinske delo'' 

brigade Cvetke Jerin, ki je sodelovala na zvezni mladinski delovni akciji Sutjeska ^ 
Sprejem so jim pri Mlinarjevem Janezu pripravili pokrovitelj Železarna Štore in 

ZSMS Celje. Tako kot njihovi vrstniki iz Titove Mitrovice, Beograda, Kreševa in Zagrf 
so tudi oni uspešno izpolnili zadane naloge in se vrnili domov z prijetnimi vtisi in oboga" 
z novimi izkušnjami. 

V mesecu dni, kolikor so jih preživeli na Sutjeski, so se celjski brigadirji zelo dô  
odrezali. Devet posameznikov je osvojilo udarniške plakete. Čeprav brigada Cvetke Ĵ ' 
ni bila popolna, saj je imela le 31 mladincev, katerih povprečna starost je bila 22 let, je 
petimi brigadami zasedla 2. mesto. Težak teren, na katerem so pogozdovali, je utri; 
brigadirje. Zadovoljni so bili s pogoji, ki so jih imeli v brigadnem naselju in z ves '̂ 
vzdušjem, ki je v njem vladalo. Komandant brigade, 27-letni Boro Radovanovič je poM' 
dobre tovariške odnose, ki so bili jamstvo za uspeh akcije. Sam je bil na akciji že e n a j s t i ^ 
ni mogel mimo ugotovitve, da bi bil uspeh še večji, če bi bila brigada popolna. 

ALEŠ JÖ' 



} Težko je pìsati o prijate-
L s katerm sem pred 
S^dv^/seii/ni leti zapuš-
^ šolske klopi 4. frazre-
da takratne gimnazije v 
Celin. Težko zato, ker te-
ga prijatelja ni več. Prvi 
% mnogo prezgodaj, za-
Dustil naše vrste in to sre-
% najbolj ustvaijalnega 
dela zobozdravnika, spe-
cialista za protetiko v ve-
lenjskem zdravstvenem 
domu. 

Pred triindvéúsetimi le-
ti smo vriskali od veselja, 
ko smo se razhajali. Eni 
na delo, drugi v Maribor, 
večina v Ljubljano na štu-
dij. Midva sva se skupaj 
znašla v drobni hiši na ro-
bu takrat še poljskega Vi-
ča pri Ljubljani in vsak 
večer premlevala prve 
trenutke mladega študen-
ta. ki pride iz Celja v veli-
ko Ljubljano. Šel je svojo 
pot, jaz svojo, vedno pa 
sva bila skupaj. Bilje od-
ličen prijatelj, dober dijak 
in študent, kar je dokazal 
tudi z nazivom, s katerim 
je odšel ob tem pa velik 
veseljak in tudi odličen 
smučar. Kako smo vedno 
radi prisluhnili pripove-
dovanju, ko se je v pone-
deljek zjutraj vrnil s po-
membnega tekmovanja 
in pripovedoval, da se je 
kot Celjan uvrstil med ta-
krat nujboljše smučarje. 
Zaradi študija je smuča-
nje za nekaj časa sicer 
opustil, vendar se kasneje 
znova vrnil in bil vse do 
prerane smrti med пцјак-
tivnfiišimi delavci in tre-
nerji, zlasti pa velik vzgo-
jitelj mladih, pri smučar-
skem klubu Velenie. 

Vezi starih prijateljev 
so se sicer večinoma raz-
trgale, ostale pa so v spo-
fnmu preko žal redkih 

s prijatelji, sestro 
^šo m bratom Maksom, 
predvsem pa z njegovo 
oeiovno mamo, ko sem jo 
"ornala vsako jutro v ra-

urah, pozimi in poleti, 
^dev^, koje že delala za 
bore dinarje. 

JTe^o in s strahom smo 
^'^jeh vest, da je pred 
^«eci zbolel Upali pa 

zdravniško moč. da 
ff 00 vse srečno končalo. 
hffif'?® morali sprijaz-
P "steiiconovico. Vime-
r^^kdanUh dijakov 4. f 
^'¡^àa cejj^ke gimnazije 
^Т® rečem, da smo ve-
ri'- da smo skupaj, s 

HerZ'-'^- nas zapušča. 

pZ^f.Po^'^-ališča na 
Â ^ ^ J à é u v Podkraju 

dota-

boj vseeno ste-

TONE VRABL 

Podprte učilnice 
¥ Tepanju potrebujejo nowo tolo 

Podružnična šola v Tepa-
nju je bila zgrajena pred 
skoraj sto leti, zato je precej 
dotrajana in za sodobni po-
uk neustrezna. Obiskujejo 
jo učenci od prvega do četr-
tega razreda, ki pa jih je le 
nekaj več kot 30 in pouk po-
teka v dveh kombiniranih 
oddelkih. Ugotavljajo, da 
število učencev narašča in 
da bo šola sčasoma tudi pre-
tesna. 

Notranje prostore so učen-
ci pri jetno uredili, to pa ne 
more skriti dejstva, da šola 
razpada. Zidovi v učilnicah 
pokajo, prostor, k jer imajo 
telovadbo, pa mora biti pod-
prt s tramovi. Tudi pred šolo 
ni varno, saj se kruši omet in 
se zato učenci ne smejo igra-
ti preblizu šole. Pozimi pa je 
v velikih prostorih hladno, 
k l jub centra lnemu ogre-
vanju. 

Kljub slabim prostorskim 
pogojem, učenci na šoli do-
bro delajo. Delujejo tudi ne-
kateri krožki, lani pa so usta-
novili pionirsko društvo 
Mladi gasilec. Ob ponedelj-
kih gostuje v šoli še potujoči 
vrtec, sicer pa je šola celo-
dnevna in tako otroci večino 
neva preživijo med stenami 
učilnic. 

Velika želja vseh v kraju 
je, da bi v naslednjih letih 
zgradili novo šolo. Pred ča-
som so postavili trgovino in 
sedaj naj bi prišla na vrsto še 
šola. Zapisali so jo tudi v 
srednjeročne načrte občine, 
od prizadevnosti krajanov in 
nj ihove pripravljenosti, da 
sami prispevajo velik del 
sredstev pa bo odvisno, kako 
hitro bodo novo šolo tudi po-
stavili. 

TC 

80 let gasilskega društva Letuš 
s s lavnostno sejo v soboto in z veliko gasilsko parado v 

nedeljo so v Letušu proslavili 80 let gasilskega društva. 
O 80-letnici društva je govoril predsednik društva Mar t in 

Lenovšek in dejal, da je bilo društvo ustanovljeno leta 1906, 
za prvega predsednika je bil izbran Karel Mešič. Ustanov-
nega občnega zbora se je udeležilo 25 članov. Leta so tekla, 
članov je bilo iz leta v leto več. Poleg gašenja požarov so 
gasilci v Letušu pred prvo in med drugo svetovno vojno 
skrbeli tudi za kul turno življenje v kraju. Prvo motorno 
brizgalno so rvabavili 1831. leta, prvi avtomobil 1966. leta, 
drugega 1975., leto pozneje so adaptirali gasilski dom, ki je 
sedaj vzorno urejen ob kul turnem domu. Danes šteje gasil-
sko društvo Letuš več kot sto članov. 

Na seji so podelili tudi več priznanj in odlikovanj. Repu-
bliško gasilsko odlikovanje III. s topnje sta prejala Martin 
Lenovšek, in Janez Brinovec, plamenico II. s topnje J anko 
Jager in plamenico I. s topnje Jože Travner. Za 30-letno 
akt ivno delo v gasilstvu je prejel priznanje društva Jože 
Travner , za 40 Franc Levar, za 20 Vlado Štamol, Anton 
Kodre, Jožica Plaznik, Franc Dobnik, Miha Teržan in 
Branko Napotnik. 

Na sliki: Predsednik GD Letuš Martin Lenovšek pode-
l ju je za 20-letno delo v gasilstvu priznanje Francu Dobniku. 

TONE TAVČAR 

Rudi Herman, sektorski 
poveljnik in predsednik 
prostovoljnega gasilskega 
društva Prebold: »Društvo 
smo ustanovili leta 1920 in 
ima danes 60 članov v štirih 
pionirskih ter ženski in mo-
ški desetini. V našem kraju 
smo pravzaprav vsi gasilci, 
tako na terenu, kot v tekstil-
ni tovarni, k jer nas j e večina 
tudi zaposlena. Sodelovanje 
industr i jskega in našega 
društva je vzorno, imamo pa 
tudi solidno opremo. V na-
slednjih dneh pr ičakujemo 
iz ZR Nemčije terensko vozi-
lo Unimog za reševanje na 
cesti, kar nam bo še posebej 
prav prišlo v naših višinskih 
predelih. Terensko vozilo je 
darilo Marije Žižek iz Marija 
Reke, ki že osemnajs t let živi 
v ZR Nemčiji . Dobro imamo 
organizirano delo z mladimi, 
pa tudi vsako leto po 3-4 de-
setine pošl jemo na različna 
tekmovanja . Žal nam za še 
boljše delo p r imanjku je 
mentorjev. Z novim šolskim 
letom bo naše društvo na os-
novni šoli Slavko Šlander 
ustanovilo tudi društvo Mla-
di gasilec. Sem tudi član 
predsedstva samoupravne 
interesne skupnost i za po--
žarno varnost, k jer pa nas 
pesti jo finančne težave, s ^ 
gre ^ o r ^ ves denar za zida-
nje. Ce ne bi bilo. prispevkov 
krajanov, ne bi mogli živeti.« 

TV - Foto: L. KORBER 

Preboldčanl v 
Avstriji 

Člani gasilskega društva 
Prebold so se med tednom v 
avstrijskem mestu Krems ude-
ležili 26. mednarodnega gasil-
skega tekmovanja, kjer je na-
stopilo 2000 desetin iz šestih 
držav. Preboldski gasilci so v 
svoji skupini zasedli odlično 
drugo mesto. Rudi Herman in 
Mai^an Lubej pa sta prejela za 
uspešno 1 letno delovanje 
mednarodno priznanje. 

T. TAVČAR 

Konjiški gasilci prvi 
Gasilsko društvo Stranice je letos ob Dnevu borca že osmič priredilo tredicionalno 

gasilsko tekmovanje v počastitev smrti 100 talcev, ki so jih obesih na Stranicah. Tekmova-
nja se je udeležilo 24 gasilskih ekip iz 21 gasilskih društev, ki so tekmovali v gasilskih 
disciplinah. Prvo mesto je na tekmovanju dosegla gasilska enota gasilskega društva Slo-
venske Konjice (na sliki). Drugo in t ret je msto si delita gasilski enoti iz Videža in Oplotnice. 
Pri ženskah so zmagale gasilke iz Vojnika m Lokrovca. 

F. JURAČ 



Kulise 
praznin 

Kot eno izmed zadnjih 
razstav v iztekajoči se kul-
turni sezoni, je celjski Li-
kovni salon priredil, ob 
simpoziju MODINCr86. in 
prazniku občine, razstavo 
slik domačega umetnika, 
akademskega slikarja in 
scenografa Avgusta La-
vrenčiča. Razstava je poleg 
del iz zadnjih le dopolnjena 
še z deli iz obdobja sedem-
desetih let, ko je Lavrenčič 
začel utrjevati svoj likovni 
izraz. Morda je takšno zas-
novo moč razumeti kot na-
poved širšega, skrbno pri-
pravljenega retrospektiv-
nega izbora, ki bi odprl 
vpogled v ustvarjalnost 
vseh obdobij; tudi in še po-
sebej scenografskega dele-
ža, kije za Lavrenčičev sli-
karski razvoj vsekakor 
ključnega pomena. 

Lavrenčičevo slikarstvo 
je posredovalni kritiški be-
sedi najbolj dostopno pre-
ko vsebinskih pomenov 
kot so izpraznjenost, pu-
hlost, lupina, preobleka, ki ' 
vedno znova oznanjujejo 
izničevanje, izrinjanje Vse-
bine z vseobsegajočo pri-
sotnostjo Oblike. Takšna 
»berljivost« je vsekakor na 
mestu, saj je ob svoji naper-
jenosti predvsem v veliki 
Kaj slikarstva naklonjena 
komunikativnosti, ne po-
sveča pa se dovolj velike-
mu Kako slikarstva, kije za 
likovnost, ki je način doje-
manja in podajanja sveta 
oblik marsikdaj bolj usod-
nosten in zavezujoč, ker 
razkriva resnice, ki jih ra-
zlage vsebinskih pomenov 
spregledujejo. 

Fenomen Lavrenčičeve-
ga slikarstva se iz omenje-
nega zapostavljenega gle-
dišča izkaže kot skrbno pa-
radoksalno razmerje med 
dvomom'v Življenje in ve-
ro v Umetnost. Premišljen, 
popolnoma razumsko nad-
zorovan, v vseh pogledih 
vešče obvladovan akt slika-
nja je lastnost, ki, ob že 
ovrednotenem sinonimu za 
kvaliteto, govori še o ne-
čem drugem: o človekovi 
(umetnikovi) pradavni tež-
nji po popolnosti. 

To težnjo, ki je, kot nas 
umetnostna zgodovina uči. 
dosegla svoj višek v obdob-
ju renesanse, je moderna 
umetnost zavrnila v imenu 
»pravice do Napake«, ki 
omogoča človeka kot osvo-
bodno bitje, kot subjekt, ki 
se noče več podrejati var-
nim zankam popolnosti, 
ampak se raje prepušča sla-
sti tveganja, popolnoma za-
vedajoč se možnosti svojih 
zmot. Tedaj se tudi name-
sto »estetike lepega« pojavi 
»estetika grdega«, ki se z 
manjšimi ali večjimi odklo-
ni vleče vse do dandanaš-
nje umetnosti, ki pa se pri-
čenja vse jasneje zavedati 
odsotnosti Učinkovanja v 
zmaterializiranem svetu in 
naenkrat se v umetnosti zo-
pet pojavijo težnje po iluzi-
ji, fikciji, popolnosti in le-
poti. Vendar za razliko od 
preteklosti ne več na ose-
ben, ampak na brezoseben 
način, ki priča o človeški 
tragiki v kontekstu danega 
časa in prostora, ki nič več 
ne utemeljuje človeka kot 
subjekt, temveč zgolj kot 
objekt. 

Moč Lavrenčičevega sli-
karstva je v njegovi izjemni 
povezavi početja in izida, 
kar ga postavlja na prav po-
sebno mesto v slovenski li-
kovni umetnosti, saj je vse 
bolj jasno, da je s svojim 
scenografskim pristopom 
to ustvarjanje že pred ča-
som napovedovalo gibanja 
kot so neonadrealizem, 
neoiluzionizem, novi kon-
vencializem, se pravi giba-
rla, ki so temeljito vpeta v 
naraščajoče prevevajoči 
postmodernistični duh so-
dobne umetnosti. 

BORI ŽZUPANČIČ 

Pregled jugoslovanskih illmov 
¥ PuUu se danes pričenja 33. festival lugoslevanskega filma 

s prvimi prireditvami se 
danes (17. 7.) v Pulju priče-
nja 33. Festival jugoslovan-
skega igranega fìlma. Festi-
val, ki bo trajal do 25. julija 
prinaša letos 28 novih jugo-
slovanskih nimov, ki so na-
stali med lanskim in letoš-
njimfestivalom, vabi pa tu-
di k okroglim mizam, pred-
stavitvi novih knjig o nimu 
ter razstavam. Posebno po-
slastico obeta napovedana 
retrospektiva zagrebške šo-
le risanega filma. 

33. festival jugoslovanske-
ga filma pričakujemo z me-
šanimi občutki. Je jugoslo-
vanska kinematografija, ki je 
z lanskimi dobrimi filmi le 
znova pokukala v svet, v ne-
urejenih proizvodnih razme-
rah uspela obdržati in nad-
graditi doseženo raven ali pa 
bomo znova priča koraku 
nazaj k drobnjakarskim, 
navznoter in v zabavo po 
vsaki sili obrnjenim filmom? 

Na odgovor bo treba počaka-
ti do konca festivala, obeti 
pa so kaj skromni. Če je lah-
ko napoved canneski festi-
val, na katerem ni bilo nobe-
nega našega filma, bo podo-
ba letošnje produkcije prej 
skromna kot dobra. 

Najmočneje bo na 33. FJIi"' 
znova zastopana srbska ki-
nematografija, ki je za festi-
val prijavila 11 filmov, s še-
stimi filmi se bodo predsta-
vili hrvaški filmarji, s petimi 
slovenski, z dvema bosanski. 
Po en film_ so letošnji beri 
prispevali Črnogorci, Make-
donci, Vojvodinci in Albanci 
s Kosova. Med znanimi in 
obetavnimi avtorji bodo svo-
ja dela letos predstavili Lor-
dan Zafranovič, Predrag Go-
lubovič, Veljko Bulajič, Raj-
ko Grlić, Zoran Tadič, Želi-
mir Žilnik, Živko Nikolič. 
Od Slovencev pa lahko letos 
pričakujemo precej. Na pro-
gramu bosta dva filma, ki 

smo ju že videli na lanskem 
TDF - zmagovalec celjskega 
občinstva, film Christopho-
ros Andreja Mlakarja in 
Doktor Vojka Duletiča, An-
ton Tomašič bo predstavil 
film Kormoran, Tugo Štiglic 
Poletje v Školjki in Boštjan 
Hladnik Čas brez pravljic. 

Letošnjo žirijo, ki je med 
prijavljenimi izbrala filme v 
glavni, tekmovalni in pa v 
spremni, informativni pro-
gram, setavljajo eminentni 
filmski delavci, režiserji, 
Aleksander Saša Petrovič, 
Ljubiša Georgijevski in Bora 
Draškovič. 

Ko bo jutri puljska arena 
znova oživela v siju reflek-
torjev in otvoritvenega og-
njemeta, odgovorov na vpra-
šanja, kakšen je YU film 86, 
še ne bomo imeli. Želimo le, 
da bi bil tudi zaključek tako 
radosten in slavnosten, kot 
bo začetek. 

B. STAMEJČIČ 

Citrarska renesansa v Grižah 
Iz zapečkev se Je po zaslugi prirediteljev vrnila v Javnost 

Da so minulo soboto 
vzdrhtele strune pod roka-
mi citrark in citrarjev in 
pod zelenim obokom griške-
ga letnega gledališča, je bi-
lo marsikaj prej. 

Stoletja poprej se je moral 
ta blagi in nežni instrument 
prikupiti slovenski glasbeni 
duši in to tako zelo, da so 
glasbilo Slovenci začeli izde-
lovati sami, da so mu dali 
svoji pesmi in melodiji svoj-
stven ton in d a j e našla svoje 
mesto malone v vsaki slo-
venski hiši. 

Poprej je moralo biti v Gri-
žah veliko ljubezni do kul-
turne ustvarjalnosti, tako ve-
like, da so zmogli moči in 
sredstva za prireditveni pro-

_stor pod milim nebom in za 
kulturni dom s streho . . . 

. . . in morala je biti dobra 
misel pobudnikov, hkrati or-
ganizatorjev te prireditve, 
kajti na Slovenskem ni več 
dosti možnosti za izvirnost 
ob dokajšnem številu krajev, 
ki vsako leto vabijo k mani-
festacijam vokalne in instru-
mentalne glasbe. 

Odločitev strokovnega od-
bora (Cita Galič. Julijan 
Strajnar. Rado Kokalj. Miha 
Dovžan. Jasna Vidakovič in 
Marko Studen) ter garaške 
domače skupine (Jože Jan. 
Milan Lesjak. Slava Šala-
mon. Jože Gaberšek in Fran-
ček Pungarčič) je onemogo-
čila. da bi se že na samem 
začetku vse dodobra zavoz-
Ijalo. Prireditev ni bila tek-
movalnega značaja. Pod pr-
sti in dlanmi izvajalcev so se 
oglašale strune zelo ali manj 
ubrano, skoraj virtuozno ali 
pa začetniško spodrsljivo. s 
trudom naučeno ali s priroje-
no nagnjenostjo zaigrano, ni-
hajoče od skoraj bučnega br-
nenja do nežnega drgetanja 
zvoka, če je napev tako terjal 
- pa do enakomernega od-
brenkavanja v enem samem 
jakostnem nizu. 

Prišli so iz bele Ljubljane, 
z Gorenjskega, s Koroške, z 
Dolenskega in vse zelene 
Štajerske, z našega območja 
pa so bili: Andreja Drofenik, 
Karmen Razgoršek, Lidija 
Fidler, duet Udovič-Mežnar 
in mladi iz šole Agreževe iz 
Celja, Robert Cimerman in 
pevke iz Griž, Marjeta in 
Alenka Dolar iz Petrovč, Ka-
pusovi z Vranskega, »Zlate 
strune« iz Rogaške Slatine, 
Alojz Lipnik in Karli Gradiš-
nik iz Solčave, Andrej Pač-
nik iz Raven pri Šoštanju in 
Franci Lapajne iz Zabukovi-

ce. Nekateri najavljeni niso 
prišli, nekateri pa so prišli 
nenajavljeni. Tako se pač do-
gaja. 

Julijan Strajnar, ki nima 
rad, če se govori naokoli, da 
je doktor etno-muzikoloških 
znanosti, mi je pomagal pri 
poskusu »rehabilitacije« ci-
ter. ki da so po mnenju neka-
terih. tudi takih, ki bi o tem 
morali imeti kaj več vedeti, 
neslovenski instrument - še 
huje; da so črnožolto avstri-
jakarske?! 

• Renesansa citer na Slo-
venskem ni potrebna, povze-
mamo misli Julijana Straj-
narja. ker niso zamrle, le v 
javnosti jih je bilo manj sliša-
ti. So razmeroma tih. nežen 
instrument, ki jih je iz zaba-
viščnih prostorov v domači 
zapeček pregnala glasnejša 
harmonika. Citre so bile tako 
priljubljene, da so jih Slo-
venci sami izdelovali. 

• Narodnosti citre nima-
jo v takem smislu, ker so na-
rodi tisti, ki instrumente po-
svajajo ali odvračajo. Res pa 
je, da so med obema vojna-
ma spretni trgovci iz Avstrije 
skoraj posiljevali slovenski 
prostor z industrijsko izdela-
nimi koncertnimi citrami, ki 
jih je bilo tudi v Grižah naj-
več. Le-te so izrinile domače, 
morda res skromnejše citre. 
Bordunskih. kakršne prebi-
ra Mira Omerzel-Trlep in so 
najstarejša vrsta slovenskih 
citer, v Grižah žal nismo sli-
šali. Letos še ne. 

Tako približno o citrah Ju-
lijan Strajner, sicer ves poln 

hvale o prizadevnih pobud-
nikih srečanja slovenski ci-
trark in citrarjev. 

• Citrarke, to so ženske 
izvajalke, ne smemo prezre-
ti, je opozorila Mira Omerzel-
Trlep. 

Citrar je moški, citre pa so 
menda edini instrument, ki 
so ga tudi stoletja nazaj ena-
kopravno z rnoškimi igrale 
tudi ženske. Ženske so na-
mreč zelo pozno mogle po-
prijeti za glasbene instru-
mente, kajti muzikant je bil 
(kdo ve zakaj) moški privi-
legij. 

In na koncu še tri misli: 
Citre so se v takem obsegu 

in smislu oglasile v Grižah. 
Stisnimo pesti, da bodo Gri-
že obdržale prireditev. 

Naj cvete sto cvetov, pravi 
kitajski rek. Ne zmrdujmo 
se. češ, zdaj za harmonikarji, 
okteti, tabori, festivali še ci-
tre? Smo Slovenci kar pre-
govorno nadarjeni za glasbo 
- peto in igrano? 

In veliko je bilo tistih ne-
imenovanih. ki so se v Gri-
žah trudili za dober potek 
prireditve, za to, da citrarke 
in citrarji niso lačni sedli k 
citram. kot vandrovski ci-
trarji nekoč - no. predsedni-
ca "Svobode- iz Griž. Valeri-
ja Verdnik, vse. ki so bili v 
oporo in pomoč zna ceniti, 
kajti tistim, ki na prireditve 
take vrste le hodijo, da izre-
čejo svoj »milostni«; na, ja, 
kar dobro je bilo! se še sanja 
ne. koliko dela je za kaj take-
ga treba. 

JURE KRAŠOVEC 

Andrej Pačnik iz Raven pri Šoštanju je edini na srečanju 
igral na klavirske citre. 

NA VELENJSKEM GRADU bo jutri koncert Sj 
burških instrumentalnih solistov. Na koncertu, l̂ j 
bo pričel ob 20. uri, bodo izvajali dela Bacha, Mozaf 
Martina, Rossinija. 

V STRMCU PRI VOJNIKU, na dvorišču šole, bo 
torek, 22. julija tradicionalni - tokrat že 9. večer y 
klore. V programu, ki se bo pričel ob 20. uri, b J 
sodelovali folkloristi iz Celja ter gostje iz Madžarske! 
bodo v osrednjem delu programa prikazali пагоф* 
plese in pesmi Madžarske, Romunije in Bolgarije! 
programu pa bodo nastopili tudi člani domačega pi 
svetnega društva. J 

NA ODPRTEM ODRU NA TOMŠIČEVEM TRGl» 
CELJU bo jutri ob 18. uri koncert godbe na p i h a l a j 
Vojnika, v ponedeljek, 21. julija pa bo ob 19. uri,. 
Tomšičevem trgu nastopila folklorna skupina iz Mĵ  
žarske. 

m 

v DVORANI ZDRAVILIŠKEGA DOMA V ROG, 
ŠKI SLATINI bo danes ob pol devetih zvečer konc| 
Slovenskega okteta. j 

V DOBJU PRI PLANINI bo prihodnjo nedeljo, J 
julija tradicionalna prireditev Pokaži kaj znaš. Na nj 
se bodo predstavili pevci, recitatorji, instrumentalij 
ansambli in še kdo. Prireditev bo ob 15. uri pri kulti 
nem domu, po nastopu sodelujočih pa bo obiskovali i 
zabaval ansambel Toneta Žagarja iz Ljubljane s pevl i 
Jožico Zupančič in humoristom, celjskim Poldkotn i 

PRI BAZENU HOTELA DOBRAVA V ZREČ AH 11 
v ponedeljek, 21. julija zabavna prireditev - Zreši 
noč. Na prireditvi bodo nastopili ansambla Rž in Re 
dez-vous, folklorna skupina, Tone Fornezzi-Tof, izl 
rali pa bodo tudi miss prireditve. 

V LIKOVNEM SALONU V CELJU si lahko ogledaj 
razstavo slikarskih del Avgusta Lavrenčiča. Razstal 
bo odprta do 26. julija. ¡ 

V KNJIŽNICI V TITOVEM VELENJU bodo v pete ! 
torej jutri ob pol osmih zvečer, odprli razstavo abi 
demskega slikarja, grafika in restavratoija Leona SI 
winskega iz Avstrije. Razstava bo na ogled do 13. ail 
gusta. 1 

V RAZSTAVNEM SALONU V ROGAŠKI S L A l J 
je odprta razstava del, ki so nastala na letošnjeii 
prvem Ex-tempore v Rogaški Slatini. Razstavljen 
dela si lahko ogledate še danes in jutri. J 

V RAZSTAVNEM PROSTORU ZDRAVILIŠČA j 
LAŠKEM je odprta razstava Françka Markoška Laš̂  
akvareli. ¡ 

V LAŠKEM DVORCU je odprta razstava z naslovoi 
Laško skozi stoletja. Ц 

Turistično društvo STRMEC 
organizira na praznični dan, to je v torek 22. julija, 
tradicionalni - tokrat že 

9. VEČER folklore. 
Prireditev bo - kot običajno - na dvorišču šole v Strmca 
pričela pa se bo ob 20. uri. 
V programu bodo sodelovali folkloristi iz Celja ter gostje:. 
Madžarske, ki bodo v osrednjem delu programa prikaza* 
narodne plese in pesmi Madžarske, Romunije in Bolgarljt 
Za popestritev bodo poskrbeli tudi člani domačega prosvi 
nega društva. 
Organizator prireditve zagotavlja prvovrstno.kulturno dož' 
vetje, poskrbel pa bo tudi za žejne in lačne obiskovalce. P̂ jl 
prireditvi bo mogoče tudi zaplesati! i 

Vljudno vabljeni 

TENIS - rekreacija in pogodbe vsak dan oé 
9. do 21. ure. 
NOVOST! Ob rezervaciji teniških igrišč je 
potrebno takoj plačati igralnino pri 
varnostniku. 

- TEČAJI TENISA - za odrasle in otroke: 1. 
tečaj 11. avgusta ob 17. u ri, 2. tečaj 25. 
avgusta ob 17. uri. , 
Prijave pri varnostniku - tel. 33-098. 
POČITNIŠKI PROGRAM: za osnovnošolce i 
srednješolce vsak delavnik od 8. do 12. uf^ 
Program je voden in brezplačen, na voljo 
objekti in rekviziti. 
SEJEM rabljenih avtomobilov vsako soboto 
od 8. do 12. ure. 
BIFE »Tenis» odprt vsak dan od 9. do 22. 
ure. VabljeP< 



la CeHskem letos več gostov kot lani 
^^¡^¡¿^'jezasedenos^^^ 

h vseh obvestilih o zase-
postelj s turisti, k. v 

rasu prihajajo z Jadra-
ki mimogrede, niso 

nribližno enaka optimi-
Lim napovedim pred se-
î ?nîo lahko z nočitva-
Jnstov na širšem celj-

¿ o b m o č j u y letošnjem 
Tn, Dolletju zadovoljni. 
X o v vseh zdraviliščih 
meli za nekaj odstotkov 

eostov kot v e n a k e m 
skem obdobju. Izjema je 
Zdravilišče Atomske to-

kjer imajo sicer ob 

dobri, 85 odstotni zasedeno-
sti, približno 7 tisoč nočitev 
manj kot v lanskem pol-
letju. 

Na vrhu naše lestvice sta 
še vedno Dobrna in Rogaška 
Slatina, po odstotku zasede-
nosti pa ne zaostajajo dosti 
tudi ostala zdravilišča. Tudi 
v Uniorju bodo verjetno ob 
koncu leta precej povečali 
svoj lanskoletni rezultat. 
Med hoteli sta imela v vseh 
šestih mesecih dobro zase-
denost hotela Evropa in Pa-
ka, solidno tudi Celeia, v 

zadnjih mesecih pa se j ima 
pr idružujeta tudi Dobrava in 
Dravinja, morda pa v krat-
kem tudi Prebold. Hoteli to-
rej, k jer so uspeli preko po-
letja privabiti organizirane 
skupine gostov. Posebej zgo-
voren dokaz temu je junijski 
rezultat v Dravinji Sloven-
ske Konjice (94 odstotna za-
sedenost), kjer bodo vse do 
sep tembra vsak teden gostili 
skupine nizozemskih go-
stov. Omeniti velja tudi vse 
tiste, ki imajo man j kot 30 
odstotno zasedenost. Merxo-
va motel in hotel v Šent jur ju 
in Celju, Turist Mozirje, Celj-
ska koča. Planinski dom Lo-
garska dolina. Menina Gor-
nji grad in Planinka Ljubno. 
Ker ima sozd Merx že nekaj 
časa svojo prodajno službo, 
kar šti i je hoteli na koncu le-
stvice pa so pod okriljem 
Merxa, je takšen rezultat 
presenetljiv. Če je t emu kri-
vo slabo stanje hotelov, ki bi 
bili potrebni obnove (pred-
vsem Turist) je morda tak-
šen rezultat še opravičevati, 
ker pa vemo, da tudi drugod 
s tanje ni veliko boljše, lahko 
rečemo, da bi se lahko v Mer-
xu bolj potrudili. Podobno 
velja za vso Gornje Savinj-
sko dohno, kjer se znajo po-
trudit i le še pri turizmu na 
kmet ih in izletniškem turiz-
mu in tudi za Izletnik, ki ima 
svoj planinski dom sredi naj-
lepše doline v Evropi, pa je 
bil to le 13 odstotno zaseden. 

Ob rob tem »fizičnim« re-
zultatom pa še neka j o priča-
kovanih finančnih učinkih. 

Pričakovali bi, da ob takšni 
zasedenosti ne bo veliko rde-
čih številk, še na jman j pa bi 
si to lahko obetali v zdravi-
liščih. Žal je celotno gostin-
stvo danes v precej nezavid-
ljivem položaju, saj s cenami 
ne dohaja naraščujočih stro-
škov. Tako bo imelo obpol-
letju izgubo verjetno tudi ne-
kaj zdravihšč. Deloma tudi 
zato, ker pri oblikovanju cen 
niso bili preveč korajžni, saj 
so j im vsi večji slovenski ho-
telirji očitali prenizke in pre-
več konkurenčne cene. V 
zdraviliščih to opravičujejo s 
tem, da pri njih pač ni izrazi-
te sezone in da pozimi ali 
spomladi ne morejo penzi-
ona ponujat i po takšnih ce-
nah, kot veljajo recimo v tem 
času ob obali, vendar ob tem 
vseeno tudi ugotavljajo, da 
so s cenami šli malce preniz-
ko. Deloma bodo skušali to 
popraviti v drugem polletju, 
saj s 15. jul i jem načr tujejo 
podražitve. Obeta pa se še 
ena novost. V tem času se 
sklepa samoupravni spora-
zum o svobodni menjavi de-
la z Zdravstveno skupnos t jo 
Slovenije, s katerim bodo v 
zdraviliščih na novo ovred-
notili cene zdravstvenih in 
ostalih uslug. Rok za skleni-
tev sporazuma je sicer že po-
tekel (30. 6.), preložili pa so 
ga zato, ker so ustrezne po-
datke posredovala samo Slo-
venska zdravilišča in štu-
dentsko zavarovanje. Priča-
kujejo, da j ih bodo v krat-
kem dali tudi vsi ostali. 

R. PANTELIČ 

Sčejo Investitorja 
• se v Lučah z Izgradnjo vlečnice 

Л nekaj let so v Lučah odla-
[ z rekonstrukcijo smučar-
vlečnice, ki je bila zaradi 

dobitve uporabnega dovo-
ija potrebna, letos pa so se 
jajevni skupnosti le odlo-

ter v začetku leta že opra-
l'obsežna zemeljska dela. 
•ri tem so se delno lotili ža-
re tudi udarniško in pred-
im učenci osnovne šole so 
terenu opravili več kot tisoč 
arniških ur. Ker še nimajo 
•estitoija, so danes pred 
1, da bodo morali staro vleč-
;o prodati, ter tako plačati 
ravljena zemeljska dela, mi-
na novo vlečnico pa opu-

J krćoevni skupnosti so se 
leve res lotih malce nespa-
;tno, ker pred pričetkom del 
10 zagotovili investitorja, a 
ide na to, da n ^ bi večji del 
^esticije pokrili iz republi-
;ga sklada za nerazvita ob-
ijna območja, so menili, da 
[a v tako turističnem kraju 
bo težko dobiti. Zeleno luč 
so (vendar tudi le ustno) do-
i tudi na občini. Menili so 
li, da kaže ob nenehni draži-
storitev in cen materialov z 
;i pohiteti, saj je bilo raz-
bijanj, načrtovanj, pa tudi 
pisanega v zvezi z zimskim 
izmom v Lučah, že v prete-
)sti dovolj. 

v občini ne najdejo bo-
, interesa pa ni tudi zunaj 
i, kljub temu, da je Kompas 
lam razmišljal o ustanovitvi 
iskega počitniškega kluba v 

b koncu tedna 
i*oleg tradicionalnega Piva 
cvetja, o čemer smo že po-
obno obveščali, bodo konec 
fa tedna še tri večje turi-
one prireditve, 
^a Dobrni Noč pod kostanji, 
íjornjem gradu Čebelarski 
aznik ter na Vranskem 
aečke igre. Izbire je kar do-
Ц. škoda le, da so vse prire-

v istih dneh. 

Lučah. Luče naj bi se namreč 
po zgledu krajev sosednjih de-
žel pozimi spremenile v vas-
hotel. Postelj za to im^jo do-
volj (tudi v bližini), manjka le 
vlečnica, ki пгц bi bila po načr-
tih dolga 650 metrov in z zmog-
ljivostjo 1000 smučarjev na 
uro. 

Načelnih ugotovitev, da za 
zimski turizem v gornjem delu 
Gornje Savinjske doline niče-
sar ne storijo, so se v Lučah 
torej lotili s konkretno akcijo, 
a so se žal, kot kaže, opekli. A 
tudi če investitorja ne bodo na-
šli in ostali ob tem še brez stare 
vlečnice, jim očitkov, da nima-
jo volje spreminjati stvari na 
bolje, ne bo mogoče več dehti. 

RADO PANTELIČ 

Ob dnevu vstaje slovenskega naroda, 22. 7., bo FU 
Rogaška Slatina organiziralo pohod po poteh BOČKIH 
PARTIZANOV. 

Vsi pohodniki tega, že tretjega pohoda, se bodo zbrali na 
ploščadi pri DO Kors Rogaška Slatina, od koder bodo ob 
7. uri krenili proti Lovskemu domu na Boču. Med potjo 
bodo obiskali spomenike in obeležja NOV, obnovljeno 
Petkovo domačijo nad Kostrivnico (ki so jo leta 1944 sku-
paj z gospodinjo zažgali fašisti), partizansko bolnico na 
Formilah ter nato pri Lovskem domu v organizaciji ZZB 
proslavili dan vstaje. Hoje bo za tri ure v eno smer. 

Gostje, kako se počutite? 
Dirk de Jong - voznik avto-

busa (Nizozemska). 
»V Celju sem že četrtič. Sem 

voznik avtobusa in vozim nizo-
zemske turiste na počitnice v 
Celje, kjer prebivamo v hotelu 
Evropa. S hrano in hotelom 
sem zadovoljen, moti pa me 
osebje. Tako težko naklonijo 
gostu vsaj vljudnostni smeh-
ljaj. Pa to ni značilno le za ta 
hotel, temveč je to kar neka 
splošna značilnost. Slovenci se 
mi zdite zelo zaprti ljudje. Dru-
gače pa moram priznati, da če 
sem potreboval k d ^ kakšno 
pomoč od ljudi, kakšen nasvet, 
kje je k ^ , so mi pomagali koli-
kor je bilo v njihovi moči. Ne-
razumljivo je tudi, da so vse 
trgovine ob osmih že zaprte. 
Le zak^ jih vsaj nekaj ni odpr-
tih nekoliko dlje? Ali tega ne 
dovoh morda policija? Celje se 
mi zdi zelo pusto mesto. Zve-
čer se turist nima kam podati, 
preostane nam le hotel, v kate-
rem prebivamo in v katerem je 
v restavraciji vsak večer tudi 
glasba. Ljubljana mi je nepri-
merno bolj všeč. Drugače p a j e 
Slovenija najlepši košček Ju-
goslavije, le ljudje ste tako za-
prti; če vas primerjam na pri-
mer z Italijani, kamor sem tudi 
včasih voz i l . . . Cene so za nas 
precej ugodne, vendar pa so 

oblačila in obutev tudi za nas 
precej draga. Kaj kupujem pri 
vas? Nič, saj imam vsega do-
volj doma, le kak souvenir bi 
kupil, česar pa skor^da ni do-
biti. To ni samo moje mnenje, 
temveč se nad tem pritožujejo 
tudi çstali turisti iz Nizozem-
ske. Ženske precej rade pose-
gajo po srajcah z izvezenimi 
narodnimi ornamenti. Sloveni-
ja je lepa, toda za turiste pre-
malo storite, ne ponudite jim 
vsega, kar bi želeh le-ti kupiti, 
premalo je prijaznosti, zabave. 
Se sreča, da je v naših progra-
mih tudi precej izletov v druge 
slovenske kraje, k^ t i v na-
sprotnem primeril, bi se nizo-
zemski turisti v Celju zelo dol-
gočasih.« N. G. 

^ v- .-.VV.̂ ^̂  «̂Жxwwweogoweeigigie*. jggr ... »» iiï̂ Âîî̂  

üsta'^^^^'" P^^^^iku je preboldsko hortikulturno društvo pripravilo izredno uspesno 
v ^^^tlic, ročnih del, kulinarike in gob. Odziv med krajani je bil izjemen, tako da 

ileda?^^"^ kjer je bila razstava, že kar primanjkovalo prostora. Razstavo si je 
iaitn 5000 obiskovalcev v dveh dneh, kar priča, da je bilo zanjo veliko 
idi tn^f' ^^ prizadevno delo si organizatorji prav gotovo zaslužijo vso pohvalo pa 
Uto n^® ^ Slovenija moja dežela, saj tovrstnih prireditev v našem turizmu še 

P^erešamo. JANEZ VEDENIK, Foto: UUBO KORBER 



Ribez obran, pridelovalci nezadovoljni 
¥ Šentjurju bodo redčili nasade, na Šmarskem se odločajo za nowe 

v občini Šentjur pri Celju so letos 
odkupili izredno malo ribeza. Letoš-
nja letina je zaradi slabega vremena 
in zimskih zmrzali znašala le 12 ton 
pridelka. Poprečno so prejšnja leta v 
šentjurskem Kmetijskem kombinatu 
odkupili 50 ton ribeza, kar pomeni 
dobre tri četrtine več kot letos. Na 
Šmarskem pa so z odkupom drobnih 
rdečih in črnih jagod nekoliko bolj 
zadovoljni, saj bodo planiranih sto 
ton celo nekolikanj presegli, seveda 
pa se tudi v tej občini srečujejo z 
upravičenim negodovanjem pridelo-
valcev nad ceno odkupljenega kilo-
grama. 

Nekateri, predvsem tisti, ki gojijo 
rdeči ribez, so se že, zaradi smešno 
nizke odkupne cene, odločiU, da bodo 

nasade izsekah. saj se vloženi trud ne 
splača. Tudi v Kmetijskem kombinatu 
Šentjur menijo, da so odkupne cene 
prenizke in da bi za večjo proizvodnjo 
morali pridelovalce stimulirati tudi z 
ustrezno cenovno politiko. Menijo, da 
bi bila realna odkupna cena za kilo-
gram črnega ribeza 400 namesto 250 
dinarjev, rde'bi ribez pa naj bi odkupo-
vali po 200 dinarjev za kilogram in ne 
po kar polovični ceni, ki je veljala 
letos. 

Od celotnega odkupljenega pridelka 
ribeza na Šmarskem je bilo letos 30 
odstotkov rdečega, v Hmezadovem 
Kmetijskem kombinatu v Šmarju pa 
se zavzemajo za črn tovrstni pridelek. 
Predelovalna industrija ima namreč 
interes po črnem ribezu in je bila letoš-

nja odkupna cena rdečega ribeza prav 
zaradi tega Цко nizka. 

V občini Šmarje pri Jelšah namera-
vajo s pridelovanjem ribeza nadaljeva-
ti in širiti to proizvodnjo. Do sedaj so 
gojili ribez na okoli štiridesetih hekta-
rih v kombinatovi kooperacijski proiz-" 
vodnji, pet hektarov je lastne proiz-
vodnje Kmetijskega kombinata Šmar-
je pri Jelšah. Za širitev proizvodnje so 
v tem času že^pričeli z obnavljanjem 
nasada ribeza na območju Knežca pri 
Rogaški Slatini na površini šestih hek-
tarov. En hektar ribeza so že zasadili, 
ostalo bodo prihodnjo pomlad. Vred-
nost te naložbe je okoli 10 milijonov 
dinarjev. 

MARJELA AGREŽ 
IVANA FIDLER 

Pulsi pijejo mleko, teiičlce 
pa se redijo ob vimenih 
Мш šmarskem problemi s higieno mleka 

Do konca leta naj bi v 
Hmezadovem Kmetijskem, 
kombinatu v Šmarju odku-
pili deset milijonov litrov 
mleka. Danes je ta številka 
nekako v zraku, ker odkup 
v zadnjih mesecih občutno 
upada, medtem ko je do 
marca še naraščal. Vzrokov 
za to je več, nekoliko upa-
nja na izboljšanje pa prina-
ša uradno napovedana višja 
odkupna cena mleka. 

Očiten padec odkupa so v 
šmarskem Kmetijskem 
kombinatu v Šmarju pri Jel-
šah zabeležili junija z 857 ti-
soč litri mleka, medtem ko 
so ga lani v tem mesecu od-
kupili 927 tisoč litrov. 

Kot glavni razlog za stanje, 
ki je zaskrbljujoče, vidijo v 
kombinatu v strožjih merilih 
pri ugotavljanju higienske 
kakovosti mleka, ki so priče-
la veljati aprila letos. Zaradi 
prevelikega števila bakterij v 
mleku izgubi kmet pri os-
novni, do sedaj zelo nizki od-
kupni ceni litra mleka, deset 
odstotkov, izgubi pa tudi ce-
lotno premijo za kakovost. 

Po podatkih Zavoda za ži-
vinorejo in veterinarstvo v 
Celju je bilo mleko iz šmar-
skih hlevov lani higiensko 
dokaj oporečno. Le okoli 20 
odstotkov vzorcev mleka je 
bilo po številu vsebovanih 
bakterij neoporočnega, naj-

Številke zadnjih šestih let 
kažejo, da je odkup mleka 
na Šmarskem postopoma 
naraščal. Leta 1979 so v 
kombinatu zabeležili šest in 
pol milijona odkupljenih li-
trov mleka, naslednje leto 
ga je bilo sedemsto litrov 
več, leta 1983 je bilo odkup-
ljenih 7 milijonov šeststo ti-
soč litrov, leto pozneje 9 mi-
lijonov in lani 9 milijonov 
sedemsto tisoč litrov 
mleka. 

veij so ga lahko označih za 
»še zadovoljivega«, deset od-
stotkov mleka p a j e bilo tako 
slabe higienske kakovosti, 
da ni bilo za potrošnjo. Le-
tošnji pregledi na reduktažo 
kažejo, da se stanje na tem 
področju precej izboljšuje. 

Zaradi strožjih higienskih 
meril in izpada dohodka ter 
zaradi izredno visokih cen 
krmil, kmetje danes prilivajo 
domače mleko svinjam, vi-
soke cene močnih krmil pa 
povzroč^o tudi počasnejše 
odstavljanje telet. Kmetova 
ekonomska računica in 
družbena škoda sta pri tem 

očitni, kaj več o tem razprav-
ljati ob splošni dohodkovni 
zmedi in včasih nerazumljivi 
kmetijski politiki, pa na tem 
mestu najbrž ne bi kazalo. 

Kmetijski občinski in-
špektorji, ki na Šmarskem 
spremljajo higiensko stanje 
pri pridelovalcih oziroma v 
hlevih, so s stanjem v glav-
nem zadovoljni, so pa odkrili 
enega od vzrokov higienske 
oporečnosti mleka v slabo 
čiščenih molznih napravah. 
Zanimiv je tudi podatek, da 
je tisto mleko, ki ga kmetje 

prinašajo na zbiralno mesto 
v kantah, čistejše od tistega, 
ki ga puščajo v hladilnicah. 

Problem, ki tudi utegne 
zmanjšati možnost krav ozi-
roma nadaljnji odkup mleka, 
je pomanjkanje krme. Zad-
nja poplava je, razen v Obso-
telju, naredila ogromno ško-
de. Tudi prepozno spravilo 
košnje s travnikov bi lahko 
šteli med vzroke za pomanj-
kanje krme. Vsi kmetje se 
namreč niso pravočasno 
podvizali s tem pomembnim 
opravilom. 

MARJELA AGREŽ 

Objava izžrebanih 
vstopnic na sejmu 
gospodarstva in 
malega 
gospodarstva v 
Žalcu 
1. Prva nagrada soba Ro-

ky LIK Savinja Šempe-
ter št. vstop. 722 

2. Druga nagrada otroška 
mizica Nivo Gotovije 
1554 

3. Tretja nagrada prtljaž-
nik za surf Valerija 
VerdnIk 676 

4. Četrta nagrada paket 
I T Prebold 736 

5. Peta nagrada servis 
KIL Uboje 1536 

Podrobnejše informacije 
na Uredništvu Savinjskega 
občana (telefon 711-433) 

V hlevu je še dovolj prostora 
ШÊШÊЖШÊÊ^ШШKШШÊШШШÊШШШÊBШШШШШШÊÊШШШШШШÊШÊШШÊШÊШШШШШШm 
Pri Solarjewlb ¥ Tepanju bi radi več molznic 

Tako kot na večini kmetij 
v Tepanju je tudi pri Solar-
jevih živinoreja na prvem 
mestu. Milica Solar, ki go-
spodari na polovici 16 hek-
tarov velike kmetije, se še 
spominja tistih časov, ko 
sta z možem začela a enim 
konjem, nato pa vsako leto 
polnila hlev z živino. Včasih 
je bilo v njem tudi 45 glav 
živine, v zadnjem času pa je 
gneča v hlevu manjša. Ko-
masacija doline je onemo-
gočila pašo in dokler se 
zemlja ne uredi, bo čreda 
manjša. 

Na drugi polovici kmetije 
je po moževi smrti zagospo-
darila hči s svojo družino. 
Pravi, da so jo že kar v mla-
dosti določili, da bo prevzela 
kmetijo in temu se ni upira-
la. Končala je kmetijsko šolo 

v Šentjurju, tako da ji je pri 
delu lažje. Seveda pa ji z iz-
kušnjami in nasvetom vselej 
pomaga mati. 

Pri Solarjevih so že tride-
set let kooperanti konjiške 
zadruge in pravijo, da je so-
delovanje dobro. Letno od-
dajo do 22 tisoč litrov mleka 
in 14 glav živine. V prihodnje 
bi radi redili še več molznic, 
saj je tako zaslužek sproten, 
čeprav je z molžo več dela. 
Za pomoč pri kmečkih opra-
vilih pa je vedno premalo 
rok, saj morata zaradi mate-
rine bolezni hči Milica in 
njen mož Ivo kar sama vse 
postoriti. Za nameček je pri 
hiši še zbiralnica mleka, ki jo 
je vodila mati Milica, sedaj 
p a j e morala njeno delo prev-
zeti hči. To ji vzame kar ne-
kaj ur časa zjutraj in zvečer, 
ko 30 kmetov iz bližnje oko-

lice prinese mleko. Dnevno 
se ga nabere po 50Û litrov. 
Hči Milica pa pravi, aa je mo-
rala v začetku pošteno paziti, 
da je ni kdo »okrog pri-
nesel«. 

Družina torej nikoli ni brez 
dela, ker p a j e dohodek kme-
tije njihov edini vir preživlja-
nja, si tudi ne morejo privoš-
čiti, da bi držali križem roke. 
Ko smo jih obiskali, so ko-
maj utegnili sesti za mizo v 
kuhinji, saj je delo na polju 
priganjalo, pa tudi nevihtni 
oblaki so se zbirali nad Tepa-
njem. Precej si obetajo od 
komasacije, ki bo v dveh le-
tih pokazala svoje dobre 
strani, zato se ne bojijo, da bi 
njihove želje po večji čredi 
ostale neizpolnjene. 

T. CVIRN 
Foto: EDI MASNEC 

Mati Milica Solar je zaradi bolezni polovico kmetije prepustila hčerki in zetu, vendar 
ima še vedno odločilno besedo. 



oinbola m 
^obusi 
«o i.mija sem se pokonča-
^ mboli v Titovem Vele-
i ^^doravljal v Celje z enim 
L" îSetnikovih avtobusov, 
1 hnikom oranžne barve, 

flnhus je vozil neposredno 
Tene ne skozi Žalec. Ob 
^ d u je pobiral voznino 
LrPiši kontrolor, ki je za 
S S o do Celja zahteval 300 
1 čeprav stane normalna 
inia 200 din. Ob plačilu 

Snine ni izdajal voznih list-
„V čeprav bi to po mojem 
kiènju moral storiti. Ker se 
nstikrat vozim z avtobu-
m sem povprašal kontro-

^ ^ če se je avtobus podra-
1 na mi je povedal, da je to 
redni prevoz. Marsikomu 
Î potnikov v omenjenem 
ïtobusu omenjena cena m 
üa jasna. Seveda ne gre le 
1 100 din ampak za pošte-
ost Izletnika. Prav bi bilo, 
} se podobne stvari ne bi 

^ '^"^^^VLADIMIR POT, 
Titovo Velenje 

[al bo z bivšo 
fojašnico 
Vsako mesto ima svojo 

godovino in prebivalci so 
pnosni na preteklost. To 
^ bi še posebej veljalo za 
ielje. Ohranjeni objekti so 
ffiča te preteklosti. Želim 
apisati nekaj o opuščeni vo-
išnici Slavka Slandra. 
• Okoli 1400 so ta objekt po-
idali große Celjski in ga 
menovali Spodnji grad. V 
cm današnjem tempu življe-
ga pa ljudje kaj radi pozab-
|ajo na dogodke izpred več 
itoletij. Tudi na čase gospo-
larske in politične moči gro-
bv Celjskih. Omenjeni ob-
ekt, namesto da bi služil 
vojemu namenu, kot nema 
)riča teh časov, bo postal 
Ikladišče ene od gospodar-
Icih organizacij. Mislim, da 
B to velika škoda, še posebej 
; vidika ohranjanja kulturne 
lediščine, pa tudi z vidika 
uristične ponudbe mesta. 
,\iristi poleg lokalov obisku-
fejo tudi kulturne in zgodo-
finske znamenitosti in so ve-
Ikokrat bolje seznanjeni s 
»reteklostjo kraja kot prebi-
valci sami. 

JOŽE TOFANT, 
Šentjur 

Lep izlet 
Aktivna komisija za izlete 

)ruštva upokojencev Celje 
»rireja vsak mesec za svoje 
:lane izlete v razne kraje na-
ie ožje domovine, pa tudi iz-
'en meja. Letos je bilo že 
est takšnih izletov, med nji-

v sredo, 11. junija tudi 
Zlet v Logarsko dolino. 

več kot 80 članov društva 
^ v lepem sončnem dnevu 

v dobrem razpoloženju z 

dvema avtobusoma odšlo na 
pot proti Savinjski dohni. 
Vožrxja je ob zvokih harmo-
nike in domači pesmi hitro 
minevala. Spotoma smo 
ogledovali prelepe kraje in z 
jutranjim soncem obsijane 
planine. Ustavili smo se pri 
planinskem domu PD Celje 
v Logarski dolini, ki je lepo 
urejen in kjer nas je prijazna 
upravnica lepo sprejela. Do-
bri enolončnici je sledila 
obilna zakuska na žaru, ki so 
jo pripravili prizadevni člani 
DU Celje. Nekaj članov se je 
v spremstvu vodičev odpra-
vilo na Okrešelj in do Kle-
menškove koče, ostali so so-
delovali na zabavnih igrah. 
Čas je minil v najlepšem raz-
položenju in s pesmijo in 
harmoniko smo se veseU 
vračali domov. 

Hvala Planinskemu dru-
štvu Celje, ki je pomagalo k 
prijetnemu vzdušju na 
izletu. 

KVIRIN KLENOVŠEK, 
Celje 

Srečanle 
upokojencev 

Morda je malo nenavadno, 
da smo se ob tem letnem ča-
su srečali nekdanji sodelav-
ci, upokojenci Skupščine 
občine Šentjur. Kolektiv se 
nas vsako leto spomni ob no-
vem letu, a takrat ne prihaja-
mo polnoštevilno, ker je zi-
ma in je marsikdo že slabše-
ga zdravja. Na pobudo orga-
nizatoric, tovarišice Arenja-
kove in Šešerkove je bilo to 
srečanje 20. junija, v gostilni 
Bohorč, kjer so nam pripra-
vili okusno kosilo. Srečanje 
smo namenili tudi počastitvi 
30-letnici obstoja občine 
Šentjur. Na živahnem sreča-
nju, kjer smo se mnogi videli 
po dolgem času, se nas je 
zbralo 20. Pozdravil nas je 
predsednik izvršenega sveta 
Sergej Šešerko, predsednik 
sindikata pa je vsakemu po-
daril nagelj. 

HILDA LOKOVŠEK, 
Šentjur 

Upokojeni 
železničarji spet 
skupaj 

Ko smo letos praznovali 
1404etnico železnice in pri-
hod prvega vlaka na sloven-
ska tla, smo se spet spomi-
njali obdobja, ko je taktratna 
tehnična novost prinesla tu-
di naši deželi pomembne 
spremembe. 

Tudi upokojeni železničar-
•ji smo s ponosom v krajih, 
kjer živimo skupaj z ostalimi 
občani pričakali prihod sta-
rega vlaka iz Gradca. Priso-
pihala je parna lokomotiva s 
kompozicijo potniških voz iz 
različnih časov in obdobij. 
SpofnniU smo se takrat tudi 
našega minulega dela, časov. 

ko so bile parne lokomotive 
še glavna gonilna sila pro-
meta. 

Tudi na čase po osvobodi-
tvi, ko smo od okupatorja 
prevzeli izrabljene in slabo 
vzdrževane parne lokomoti-
ve, ter z njimi delali v zelo 
težkih delovnih Dogojih, 
brez urejenega delovnega ča-
sa in prehrane, smo se spom-
nili. Nešteto težkih vlakov 
tovora smo morali prevoziti 
v času obnove domovine in 
za razvoj gospodarstva. 

Po prelomnici leta 1977, ko 
so elektro in diesel lokomoti-
ve ter motorna vleka zame-
njali parno, so parne loko-
motive ostale le spomin na 
dim, vročino, mraz in paro, 
na pogoje torej, ki so jih mo-
rali vzdržati ob težkem in na-
pornem delu. 

Na vsa doživetja smo obu-
jali spomine in se jih živo 
spomnili na srečanju upoko-
jencev, železničarjev, na ka-
terega nas je povabila Tozd 
za vleko Maribor. Posebno 
smo bili veseli, ko so nas 
pred upravnim poslopjem z 
godbo na pihala pozdravili 
predstavniki tozd in OO 
ZSMS načelu z direktorjem 
Mirkom Novakom. Ob pri-
hodu so nam mladinke pri-
pele nageljne in značko, ki je 
simbol slovenskih železnic. 

Nato smo si ogledali nove 
remize za investicijska po-
pravila lokomotiv, kjer so 
nas tudi seznanili z novimi 
tehnološkirrii procesi dela. V 
internatu Železniške pro-
metne šole v Mariboru, kjer 
so nas tudi pogostili, so nas 
pričakali mladi harmonikarji 
in ansambel mladih. Direk-
tor šole Jože Antolinc nas je 
tudi seznanil z nameni in na-
čini šolanja bodočega želez-
ničarskega kadra, tovariš Ši-
rec pa nam je obrazložil or-
ganizacijsko sestavo ŽG 
Ljubljana, tipe, vrste, serije 
lokomotiv in motornikóv, ki 
so zamenjali parno vleko ter 
predpisani delovni čas, poči-
tek in OD osebja. 

Takšnih srečanj si upoko-
jenci še želimo, ne le ob po-
sebnih priložnostih marveč 
vsaj enkrat letno. Ne gre le 
za ljubeznive odnose ali po-
gostitve, paè pa za vzdrževa-
nje pristnejših odnosov z de-
lovno organizacijo iz katere 

izhajamo, saj si upokojenci 
še vedno žehmo spremljati 
razvojno pot nekdanje de-
lovne organizacije. 

Za dosedanjo pozornost se 
vsem članom delovnega ko-
lektiva iskreno zahvaljujemo 
in želimo veliko zdravja in 
delovnih uspehov. 

MARTIN TOMINC, 
Celje 

2ur pod Žvajgo 
Pod Žvžggo, pri bazenu 

Prebold, se je 7. junija zbralo 
veliko mladih iz skoraj vse 
Savinjske doline in iz bližnje 
okohce na velikem rock kon-
certu. Ob znanem Agropopu 
s prikupno Šerbi je sodelo-
vali še pet ali šest skupin. 
Koncert je pripravila OO 
ZSMS Prebold in je izredno 
uspel. 

Vprašanje, če koncert bo 
ali ne, je zaradi kislega vre-
mena nekaj dni viselo v zra-
ku. Ravno na dan koncerta 
pa je vendar posijalo sonce. 
Zaradi tehničnih napak, ki 
so bile kmalu odpravljene, 
se je začetek malo zavlekel. 
Zato pa je rock žur, ki je za-
baval staro in mlado, trajal 
pozno v noč. Mladinci iz Pre-
bolda so poskrbeli tudi za bi-
fe, kjer smo se lahko osvežili 
ob kozarcih osvežilnih pijač. 
Žara ni manjkalo in koncert 
je lepo uspel. Posebej je tre-
ba povedati, da je minil brez 
zapletov in izpadov, tako da 
smo se obiskovalci razšli za-
dovoljni. Posebej bi rad po-
hvalil preboldske mladince, 
kajti takšno prireditev res ni 
preprosto postaviti na oder. 

MARKO SINKOVIČ, 
Celje 

DELAVSKA UNIVERZA CELJE 
VIŠJA POMORSKA IN 
PROMETNA ŠOLA PIRAN 
RAZPISUJETA 
v šol. letu 1986/87 

Študij ob delu za 1. letnik VIP 
(vzgojnoizobraževalnega programa) 
- tehnologije prometa. 

Za vpis v vzgojnoizobraževalni program tehnologije pro-
meta- »prometni inženir« morajo kandidati izpolnjevati 
naslednje pogoje: 
- v program se lahko brez preizkusa znanja vključijo 
tudi kandidati, ki so končali izobraževanje štiriletnih 
tehniških šol pred uvedbo usmerjenega izobraževanja s 
področja prometa, strojništva, elektrotehnike, gradbeni-
štva, gozdarstva, lesarstva, ekonomske stroke ter diplo-
manti gimnazije; 
- kandidati brez ustrezne šole morajo dokazati, da ob-
vladajo znanje iz matematike, tujega jezika ter sloven-
skega (materinskega jezika) s književnostjo v obsegu 
smeri prometnotransportni tehnik; 
- preizkus znanja kandidatov brez ustrezne izobrazbe 
bo na sedežu Višje pomorske in prometne šole Piran, 
Pot pomorščakov št. 4, 28. 8. in 29. 8. 1986. 

Vpis v 1. letnik bo na DU Celje od 25. avgusta do 15. 
septembra 1986. 

O točnem datumu vas bomo obvestili na informativnem 
dnevu oz. skupnem razgovoru kandidatov in predstav-
nikov matične šole ter predstavnikov DU, ki bo 
21. avgusta 1986 ob 16.00 uri 
na DU Celje, Titov trg 3, uč. 7 (nasproti železniške 
postaje). 

Kandidati naj prinesejo k vpisu osebno izkaznico, zdrav-
stveno izkaznico in dve fotografiji ( 4 x 6 cm). 
Področji prometa in zvez sta danes postali nepogrešljiv 
sestavni del celotnega gospodarstva. Njegov vedno hi-
trejši razvoj pa je privedel do oddvajanja prometa od 
trgovine ter delitve odgovornosti in pravic med promet-
nimi zvezami ter njihovimi koristniki. To narekuje vedno 
večjo potrebo po izpopolnitvi tovrstnih uslug in potrebo 
po posredniku s čim bolj kvalitetno, ekonomično orga-
nizacijo. Tako zahtevnim nalogam je kos le človek z 
ustreznim strokovnim znanjem in s sodobnimi znanstve-
nimi dosežki s tega področja. 
Celjska regija s svojim širokim zaledjem potrjuje te ugo-
tovitve. Analize po DO pa tudi narekujejo potrebo po teh 
višješolskih kadrih. Z vidika prostorske lokacije pa ima 
ta oddelek prednost za kandidate, saj bodo mnogo 
pridobili na času, zmanjšuje pa tudi stroške študija. 
Ker se zavedamo, da je študij ob delu dodaten napor in 
obveza zaposlenim, bo tudi organizacija študija pri DU 
Celje temu prilogojena. Tako bo ob dobri vnaprej preci-
zirani organizaciji in solidnem delu kandidatov uspeh 
zagotovljen. 
Možnost tega višješolskega izobraževanja v Celju je 
prav gotovo izjemna priložnost in ugodnost, zato vam ta 
študij priporočamo in vas vabimo k vpisu. 

Vse potrebne informacije dobite v tajništvu DU, Cankar-
jeva 1, telefon 25-620 ali 25-631. 

Komisija za delovna razmerja 

VIO Žalec, TOZD osnovna šola 
Slavko Šlander Prebold 

objavlja 
prosta dela in naloge: 

Učitelja razrednega pouka 
2a določen čas - s polnim delovnim časom 

o 
cistilke za podružnično šolo 
Càomiiskb 
za nedoločen čas, s polovičnim delovnim časom. 

f ^ o g o j i : 

J- višja izobrazba - PRU 
osnovna ali nedokončana osnovna šola 

f'i'ijave pošljite v 15. dneh od objave. Pričetek del 1. 
septembra 1986. 

SOZD 

PETROL 
DO TRGOVINA Z NAFTNIMI DERIVATI LJUBLJANA n. sol. o 

TOZD TRGOVINA C E U E n. sub. o. 
CELJE, TRNOVLJE PRI CELJU 215 

Komisija za delovna razmerja objavlja prosta dela 
in naloge za nedoločen čas 

Več prodajalcev 
za bencinske servise v Celju in Bencinski servis 
Šentjur 

Pogoji: KV prodajalec, odslužen vojaški rok in naj-
manj eno leto delovnih izkušenj. 
Pri izbiri imajo prednost kandidati iz neposredne 
bližine bencinskega servisa. 

Pismene prijave sprejemamo 8 dni po objavi na 
naslov: 
PETROL, TOZD Trgovina Celje, PE Drobna prodaja, 
Trnovlje pri Celju 215, Komisija za delovna razmerja. 

KOMISIJA ZA DELOVNA RAZMERJA 

OSNOVNE ŠOLE »BRAČIČEVE 
BRIGADE« KOZJE 

razpisuje dela in naloge 

učitelja telesne vzgoje 
za nedoločen čas, nastop dela 1. 9. 1986. 

Kandidati morajo izpolnjevati pogoje predpisane z 
Zakonom o osnovni šoli. 

Prijave in dokazila o strokovni usposobljenosti naj 
pošljejo kandidati v 15. dneh po objavi razpisa v 
tajništvo šole. O izbiri kandidata bodo prijavljeni 
obveščeni v 10. dneh. 

SKUPŠČINA OBČINE LAŠKO 
Upravni organi 
Borisa Kraigherja 2, 
LAŠKO 

objavlja prosta dela in naloge 

Vodenje odseka za odmero m nadzor in 
opravljanje inšpekcijskega nadzora v 
upravi za družbene prihodke 

Poleg splošnih zakonskih pogojev morajo kandidati 
izpolnjevati še naslednje: 
- visoka izobrazba pravne ali upravne smeri 
- 5 let delovnih izkušenj 
- opravljen strokovni izpit 
- znanje slovenskega jezika 
- družbena aktivnost in zavzetost 

2. Pripravnika za odročje poslovnih financ 
in poslovne informatike v sekretariatu 
za obrambne, notranje in splošne 
zadeve 
Poleg splošnih zakonskih pogojev morajo kandidati 
izpolnjevati še naslednje: 
- visoka ali višja izobrazba ekonomske smeri 
- znanje slovenskega jezika 

Za dela in naloge pod št. 1 bo delovno razmerje 
sklenjeno za nedoločen čas s polnim delovnim ča-
som, za dela in naloge pod št. 2 pa bo delovno 
razmerje sklenjeno za določen čas s polnim delovnim 
časom. 
Kandidati za objavljena dela, in naloge naj pismene 
prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev pošljejo v 
15. dneh od dneva objave na gornji naslov. O izbiri 
bodo kandidati obveščeni v 30. dneh po izteku roka. 

GD Lokarje 

prireja v torek, 22. julija, 
ob 15. uri 

medruštveno 
gasilsko tekmovanje 

pri Gasilskem dqmu na 
Selah. 

Po tekmovanju bo za ples 
igral ansambel Lojzeta 
Slaka. 



Visok davek pridoliivanlu energije 
Pmsje bo z Izgradnjo klaslmlco In nowo doponljo premoga ekološko najbolj ogrožen kraj v 
ŠMietkI dolini 

o ekoloških posledicah rudarjenja, tisti 
senčni strani kopanja dragocenega ener-
getskega vira, se v Šaleški dolini v prete-
klosti ni veliko govorilo, ne postavljalo 
vprašanj, še manj ugovarjalo . . . Bolj se je 
pisalo in govorilo o rekordih nakopane 
rude in pridobljene energije. Razumljivo, 
saj gre za najpomembnejšo dejavnost v 
občini, dejavnost posebnega družbenega 
pomena, ki za potrebe naše republike pro-
izvaja več kot trideset odstotkov energije. 
Med prvimi, ki so malce bolj povzdignili 
glas, so bili lani krajani Pesja, ki so ob 
izgradnji nove klasirnice in deponije pre-
moga postavili dvajset zahtev, ki jih mora 
investitor, R£K Franc Leskovšek Luka do 
pričetka obratovanja klasirnice upošte-
vati. In kako se uresničujejo? 

Pesje bo, z izgradnjo klasirnice in nove 
deponije, ekološko n^bo l j ogrožen kraj Ša-
leške doline. Zaradi odkopavanja premoga 
se je moralo že do s e d ^ odseliti več kot sto ' 
prebivalcev Pesja, porušenih je bilo 40 hiš, 
do leta 2030, ko bodo z odkopavanjem pre-
moga postopno prenehali, pa bo porušen še 
del tega kraja, katerega severni del je s tem 
že popolnoma odpisan. A to še ni vse. Zara-

5 di pogrezanja sedanje deponije premoga za 
Termoelektrarno Šoštanj, gradijo 7 hektar-
jev novega deponijskega prostora, ki bo 
Pesju približan le na 150 metrov, 70 do 80 
metrov od kraja, na drugi strani Partizan-
ske ceste, pa je zrasla nova klasirnica, gi-
gant, zaradi katerega po mneryu marsikate-
i;ega krajana že sedíy, ko še ni v pogonu, ni 
več mogoče mirno spati. Upravičeno so to-
rej v Pesjem že lani, ob izdaji soglasja za 
gradnjo klasirnice in deponije, predložili 20 
zahtev, ki bi jih moral investitor upoštevati. 
Gre za zahteve o hortikulturni ureditvi, do 
tega, da morajo biti transportni trakovi za-
prte izvedbe, vleka vagonov električna, de-
ponija premoga naj ne bi bila višja od 10 
metrov i t n . . . . 

O tem, kako so v Pesjem zadovoljni z 
uresničevanjem zahtev, je Pavle Planine, 
predsednik sveta krajevne skupnosti dejal: 
»Krajani z uresničevanjem zahtev, ki smo 
jih postavili, nismo zadovoljni. Menimo, da 
se uresničujejo prepočasi. Tako je bil prvi 
načrt za pravilno hortikulturno ureditev za-
vrnjen in šele sedaj je sprejet novi. Kljub 
temu, da klasirnica še ne obratuje, je že 
sedaj precej hrupa, tudi televizijski signal 
je po izgradnji moten. Tudi razpoke na ste-
nah hiš v delu Pesja nasproti klasirnici so 
ali posledica izgradnje klasirnice ali rudar-
jenja. Krajani so zaradi vsega tega nezado-
voljni, zato bomo pri vseh naših zahtevah 
vztrajali in tudi zahtevali, da vse projekte 
pregledajo ustrezni republiški organi in 
skupina SEPO pri inštitutu Jožef Stefan. 
Tudi vse ceste v kraju bo treba asfaltirati, 
saj bo prahu tako in tako še preveč. Z Re-
kom in rudnikom sicer še kar dobro sode-
lujemo, vendar moramo povedati, d a j e bila 
gradnja teh objektov v takšni bližini kraja 
nespametno načrtovana. Tako bi lahko že 
pred letom 1978 vprašali k rcane , kaj si mi-
slimo o tem, pöleg tega pa tudi ne bi smeli 
izdajati novih gradbenih dovoljenj.« 

Škoda nI povrnjena 
Največ pripomb imajo krajani, ki žive v 

neposredni bližini klasirnice. Nekaj teh je 
dalo tudi izjave. 

Jožica Košir: »Že sedaj, ko klasirnica še 
ne obratuje, nimamo več mirnega spanja. 
Kakšen bo šele hrup in prah, ko bo vse 
s k u p ^ gotovo. Zahteve, ki smo jih dali kra-

jani lani na zboru, se prepočasi uresničuje-
jo. Ni tudi pošteno, da sed^ , ko je klasirni-
ca že postavljena, v zidu, ki je obrnjen proti 
naselju, prebijajo nova okna. Prahu bo tako 
še več.« 

Vili Bunderla: »Imam mizarsko delavni-
co in hišo, ki je grajena povsem po načrtih, 
a nosilci in betonske plošče pok^o , tudi 
plombe, ki so jih pred časom vstavili rudar-
ski strokovnjaki, so popokale. Nihče ne 
moi'e točno reči, ali se bomo morali izseliti 
ali ne, a kam? Smo petčlanska družina, vse 
življenje smo delali za to hišo, za ta vrt, zdaj 
pa naj gremo? Tudi če bi hiša zdržala, zara-
di hrupa in prahu tu ne bo mogoče živeti. 
N^bo l j nepošteno se mi zdi to, da smo 
dobili gradbena dovoljenja. Nič ne rečem, 
da rudarjenje ni potrebno, saj od tega živi 
tukaj večina. Marsikaj smo od tega rudnika 
tudi dobili, recimo toplovod pred leti, v 
katerega je rudnik na tem območju vložil 
štirideset milijonov. Je bil tudi to proč vr-
žen denar? Z d ^ živimo kot v zaporu, brez 
zraka in sonca. Vsak dan na klasirnici pre-
bijejo kakšno novo okno, pa so na zboru 
krajanov jasno povedali, da oken na to 
stran ne bo.« 

Franc Žerdoner: »Zaradi hrupa in prahu 
smo zelo ogroženi. V hiši, ki je nagnjena za 
kakšnih osem centimetrov, so nam popo-
kale že vse plošče, zrušili so se že trije stro-
pi. Tudi v okolici hiše so vidne spremembe. 
Škarpo zamika, asfalt smo zaradi razpok že 
nekajkrat krpali, betonski stebri za trto so 
se porušili. Klasirnica bi morala stati drug-
je, njeni temelji so namreč 10 metrov pod 
temelji naših hiš, pred njeno gradnjo bi 
zato morali pred našimi hišami narediti zaš-
čitni zid. Tudi vse plombe, ki so jih vstavili 
konec januaija letos, so popokale. Že štiri-
krat smo dali oglas za prodajo hiše. Intere-
sentov je veliko, a razumljivo nihče, ki vidi 
v kakšnem stanju in v kakšnem okolju je, je 
noče kupiti. Vložili smo že milijon dinarjev 
predplačila za nakup nove hiše. Obresti te-
čejo, a do preostalega denarja za nakup ne 
pridemo, saj škode, ki je nastala, v rudniku 
ne upoštev^o. Zahtevkov za povrnitev smo 
dali že toliko, da imam o tem že kar zajeten , 
sveženj dokumentacije.« 

Škoda ne bo povrnjena 
Kaj je torej s povrnitvijo škode in zakaj 

pokajo stene hiš v Pesjem, nasproti klasir-
nice? Mimogrede, med obiskom kraja so 
tudi nekateri drugi prebivalci tega dela 
Pesja kazali razpoke na hišah, počene be-
tonske plošče, vendar zahtevkov za kakšno 
povrnitev škode še niso dali, ker čakajo, kaj 
še bo. V splošnem so krajani mnenja, da 
hiše pokajo zaradi vpliva rudarjenja in dr-
senja zemljišča po pobočju v tem delu kra-

Poseben problem predstavlja v Pesjem 
tudi stalen hrup in prah s Partizanske 
ceste, ki je nihče ne vzdržuje in čisti: »O 
nevzdržnem stanju smo obvestili investi-
torja klasirnice, ki je o tem obvestil Slo-
venija ceste, Vegrad in Gradiš, le-ti pa 
Cestno podjetje Celje, ti pa Vekos Velenje 
- nihče pa ni ceste očistil. Zadevo smo 
preko občinskega inšpektorja posredova-
li pristojnemu republiškemu inšpektorju, 
ki pa je zadevo vmi l v pristojnost občin-
skemu inšpektorju - ki pa za to ni pristo-
jen. Na skupščino KS so prišli predstavni-
ki občinske skupnosti za ceste in Cestnega 
podjetja Celje ter ugotovili, da bodo cesto 
očistili, ko bo Rudnik lignita Velenje pla-
čal izstavljeni račun. Rudnik računa ne 
plača, ker meni, da je cesta onesnažena 
tudi zaradi zimskega posipavanja, za kar 
je odgovoren Vekos itd., cesta pa še vedno 
ni očiščena. Naj po vsem tem še verjame-
mo, da bo kdo skrbel za naše okolje?« so 
zapisali v Krajanu, glasilu krajevne skup-
nosti Pesje. 

ja. Mnenja so tudi, da se stvar po tistem, ko 
so morali v rudniku ustaviti odkopavanje 
premoga v Prelogah, malce umirja. A do 
k d ^ ? 

In k£Ú o tem pravijo odgovorni v rudni-
ku? Franc Avberšek, član KPO, zadolžen 
za razvojno področje v sozdu RK Franc 
Leskovšek Luka: »V ogrožene hiše v Pes-
jem smo vzidali plombe, da ugotovimo, kaj 
se tam dogaja. Trdim, da pokanje sten in 
plošč ni posledica izradnje klasirnice, saj se 
je ta objekt, ki je p|od stalnim nadzorom, od 
izgradnje pogreznil za manj kot centimeter. 
Tudi ni posledica rudarjenja, saj zaradi od-
kopavanja premoga na tem področju še ni 
sprememb. Tam, kjer nastajajo razpoke za-
radi rudarjenja, so problemi v bistvu dru-
gačni in hujši. In takšnih problemov, kjer 
se morajo prebivalci takoj izseliti, tudi v 
Pesjem samem, je veliko. Upoštevati mora-
mo pač neko prednostno listo. Pri tem ima-
mo tudi precej težav. Rudarski zakon nas 
zavezuje, da zaradi rudarjenja ne sme biti 
ogroženo življenje"ljudi in živali na površi-
ni, zaradi določil v službi družbenega knji-
govodstva, po katerih je mogoče strošek 
kalkulirati šele tedaj, ko je nastal, imamo 
pri povrnitvi rudarskih škod velike proble-
me. Nove hiše namreč ni mogoče zgraditi v 
enem letu. Za območje Pesjega, o katerem 
govorimo, pa rudarske škode ne bomo po-
vrnili, ker po vseh meritvah ne gre za posle-
dice rudarjenja. Zadeve bo treba reševati 
drugače, recimo iz stanovanjskega fonda.« 

Podobnega mnenja je tudi Srečko Meh, 
vodja jamomerske službe v Rudniku ligni-
ta Velenje: »V tem delu Pesja pogrezanja 
zaradi odkopa premoga še ni, kajti odkopi 
se tej koti šele približujejo. Pravtako ni os-
nov, da bi razpoke nastajale zaradi klasirni-
ce, ki jo stalno opazujemo in tudi izvajamo 
meritve. Prej bi rekel, da so razpoke posle-
dica plazovitega terena na tem področju. 
Mislim da je hujši problem, in to je med 
prebivalci tudi čutiti, bližina klasirnice in 
novi pogoji življenja, ki se obetajo prebival-
cem Pesja.« 

Zahteve bodo uresničene 
Kaj p a j e z zahtevami krajanov? Za neka-

tere, še neuresničene, morda lahko rečemo, 
da po tehnični plati niso izvedljive v tako 
kratkem času. Nekatere projekte so, kot je 
bilo zahtevano, tudi že pregledali strokov-
njaki inštituta Jožef Štefan. Zavrnili so pro-
jekt odvodnjavanja meteornih voda iz de-
ponije, zavrgh prvi projekt zasaditve, ki je 
sedaj ponovno narejen in sprejet. Skratka, 
zadeve gredo počasi in po mnenju krajanov 
prepočasi naprej. Franc Avberšek: »V 
REK se bomo potrudili in uresničili vse 
zahteve, ki so jih postavili v Pesjem. Pro-

jekt deponiranja že ima soglasje v { 
zavrnjen je le del odvodnjavanja met! 
voda, ki pa na Pesje nima vpliva. Mor 
reči, da imamo v rudniku Se druge, г 
Ue še pomembnejše zahteve, ki jih 
morali uresničiti. 

Kljub temu, da bomo uresničili vse 
ve, pa idealne rešitve ni. Skušali boi 
takšne so tudi zahteve republiškei 
špektorja, da stanje v Pesjem ohrj 
takšno, kot je danes, skratka, da ne j 
datnega onesnaževalca. Zato veliko 
mo v čistilne naprave v klasirnici.« 

»Кад pa nova okna v klasirnici, n 
televizijskega signala in to, da klas 
stoji ravno tam, tako blizu kraja? 

»Zaradi dvan^s t ih novih oken v P, 
ne bo dodatnega prahu, kot menijo kr 
saj okna prebijamo v prostoru, kjer t 
meSčena občutljiva oprema - računai 
procesno opremo za upravljanje klasij 
Po naših meritvah zaenkrat tudi ni m 
televizijskega signala, če pa bo klasi 
ob izradnji vplivala na sprejem signal 
mo to uredili, vendar ne tako, da l 
račun rudnika v kraju dobili kabelsko 
vizijo. Klasirnica pa stoji tam predvsei 
radi tehnoloških zahtev same proizvo 
Ko premog pride iz jame, se Idasira ij 
naprej v elektrarno, tako da druge m 
lokacije praktično ni.« 

Tako torej v rudniku, kjer obljubljaj, 
bodo pravočasno ugodili vsem zahte\ 
Vendar, tudi če bo tako, ali bodo kr; 
potem zadovoljni? Nekateri strokovi 
namreč menijo, da ne, k^jti h rup in vet 
ki p i h ^ o proti Pesjem tudi prah, bode 
goje bivanja znatno poslabšala. N^bolj 
to, da so v кгади še do lani dobivali gra 
na dovoljenja, pa to, da jih v času, koje 
to še mogoče, ni nihče vprašal za тпецј 
teh problemih, tako povezanih z enei 
sko bilanco republike, se je vedno odio 
drugje. Celo urbanisti menda niso v» 
kje točno bo klasirnica, kako se bo rut 
širil. Tako zazidalni načrt Pesjega še 
danes ni bil razveljavljen. A tudi če bi 
kje še n ^ t i parcele, ki jih v Šaleški dc 
skorajda ni več. Kljub širši družbeni p 
pori, ki jo imajo v Pesjem o vpraša 
ekologije (zadnja javna tribuna o vars 
okolja v Titovem Velenju), j im zagotoi 
kako bo v prihodnje, ne more dati ni) 
Kakšen bo torej še davek pridobivi 
energije? V Pesjem so optimisti, ker m 
jo, da se s skupnimi močmi da ohra 
okolje, vredno življenja. Menijo pa, i 
treba uresniéiti vseh dv^se t zahtev m 
morajo te sprejeti tudi občinske in repd 
ške institucije, ki menijo, da zaradi odia 
vanja premoga in proizvodnje elek^ 

• lahko naselja le rušimo in onesnažuje 
novogradnje in v a r o v ^ e pa so stvar oJ 
dovancev samih, ki j im povzročitelji I 
odmerijo sredstva, s katerimi si ni moi 
dosti p o m a g a t i . . . 

RADO PANTElj 

Kamen spotike v kraju je nov objekt separacije. 

»To nI ii( 
to le eni 
M H — 1 1 ml |I!||| IÍ Ulillll 11 H — d 
Ha obisku pri tabornikih, » ^ 

Daleč od mestnega smoga 
in betonske utesnjenosti, so 
si v Kokarjah taborniki 
celjskega odreda postavili 
svoj drugi dom. Na prijet-
nem hribčku v zavetju sa-
vinjskih gozdov, kjer je Sa-
vinja še čista, je preživelo 
dvanajst skupnih dni mla-
dosti več kot sto tabornikov 
iz cele Jugoslavije. Obiskali 
smo jih in skupaj z njimi 
preživeli prijetno popoldne. 

V taboru je živahno. N ^ -
mlajSi streljajo z lokom v tar-
čo, republiške prvakinje v 
mnogoboju za mlgjše tabor-
nice, združene v vodu z ime-
om »Divje Kobre« iz Celja 
vadijo za nadaljnja tekmova-
nja, fantje se podijo za žogo. 
Še najmanj je do smeha de-
žurnemu vodu. Do konca 
morajo pomiti ostanek poso-
de od kosila, pospraviti jedil-
nico in očistiti taborni pro-
stor. (Nič zato, jutri bodo 
drugi na vrsti). Kuharica in 
pomočnica počivata. Pri 
takšnem številu vedno lač-
nih ust j ima ostaja malo pro-
cfíiGTQ Лоса Tûcfa 

najml^ž; 
kuharice 
stari Uri 
bornica« 
je. »Sevi 
ška se z) 
doumela 

Vodstv 
nek. Kiji 
programi 
varjanjel 
odreda Í 
predstavi 
sip Broz 
štirih me 
Bibič« iz 
za Marke 
iz odred 
vič« iz 
odreda * 
dov« iz C 
Beograd! 
k ^ t i čai 
hod pop 
brigade, 
pa žal ni 
d^ja Boi 
bre disci 
opravili 1 
vedli snuj 
smo na ' 
borniške 
njuje stal®« 

Taborov 



Maložbe v kvaliteto 
•redstaviti Železarno Što-
I gotovo ni lahka naloga, 
ii sega njen začetek tja v 
to 1845 in je torej za njimi 
II let plodnega dela. 
Zato smo se v pogovoru s 
•edsednikom kolektivne-
» poslovodnega organa, 
ušanom Burnikom, omeji-
predvsem na letošnje leto 
r srednjeročno načrtova-

i e v tej veliki celjski de-
ivni organizaciji, 
. Leto 1986 pomeni za nas 
fitko za stabilizacijo in na-
®ljno pot na treh osnovnih 
tmeljih: ^ 
~ povečanje industrijske 

Toizvodnje 

- izpolnjevanje planov iz-
voza 

- krepitev finančne moči. 
Proizvodnja je letos za se-

dem do osem odstotkov viš-
ja kot lani v enakem obdob-
ju. Izvoz izpolnjujemo blizu 
načrtovanih obveznosti in 
računamo, da ga bomo do 
konca leta ustvarili v načrto-
vani višini. Krepitev finanč-
ne moči pa pomeni oblikova-
nje pospešene amortizacije 
in pokrivanje zalog s čimviš-
jim deležem lastnih sred-
stev. Oblikovanje višje 
amortizacije pomeni obdrža-
ti raven visokih vlaganj v 
modernizacijo in razvoj naše 

železarne,« je povedal Dušan 
Burnik in nadaljeval: 

»Trenutno zaključujemo 
pomembno - tudi za sloven-
ske razmere - naložbo v po-
večanje proizvodnje jekla. 
Avgusta bomo že izvedli 
,vroč preizkus', kar že pome-
ni preizkusno proizvodnjo. 
Ta naložba bo dala v Štorah 
letno 50.000 ton več kvalitet-
nega jekla, kar bo Železarno 
Štore predvsem osamosvoji-
lo pri oskrbi z jeklenim vlož-
kom. Odpadel bo nakup gre-
dic kot polproizvoda in raču-
namo, da se bodo zmanjšale 
potrebne zaloge in se izbolj-
šala ekonomika poslovanja. 

V izvajanju je tudi investi-
cija v avtomatsko formarsko 
linijo (izdelovanje peščenih 
form za ulivanje vlitkov), kar 
pomeni večji poseg v hvarno 
strojne litine, ki je v sanacij-
skem postopku. S to naložbo 
pričakujemo rešitev vrste 
problemov strojne litine, iz-
boljšanje dosedanjih slabih 
poslovnih rezultatov, ker bo 
nova naprava visoko pro-
duktivna in bo dala možno-
sti doseganja vrhunskih kva-
litetnih izdelkov. 

V pripravi (projektiranje) 
je tudi druga faza povečanja 
zmogljivosti jekla, to je v Va-
Ijarni II, ki bo razširila asorti-
ment naših polproizvodov za 
kovaško industrijo z novo ši-
roko paleto izdelkov za do-
mače in tudi večje potrebe v 
izvozu.« 

S tem pa vlaganja v Žele-
zarni Štore niso zaključena, 
saj je v pripravi tudi po-
membna naložba v centrifu-
galno ulivanje valjev. Zanje 
to pomeni uvedbo nove teh-
nologije in na tem področju 
bo nova proizvodnja omogo-
čala tudi precej večji izvoz 
valjev. 

O srednjeročnem obdobju 

pa je predsednik KPO Žele-
zarne Štore, Dušan Burnik 
dejal: 

»Srednjeročni plan je izde-
lan do leta 1990, imamo pa 
tudi osnove dolgoročnega 
programa do leta 2000. 

Srednjeročni načrti teme-
ljijo na decembra lani refe-
rendumsko sprejetih teme-
ljih plana in dajejo usmeri-
tve ter konkretne zadolžitve 
za doseganje rezultatov po-
slovanja, ki so osnovni ele-
menti našega stabilizacijske-
ga programa. 

Osnovno izhodišče je raz-
voj tehnoloških procesov, 
modernizacija opreme in po-
gojev proizvodnje ter pred-
vsem kvaliteta izdelkov in 
poslovanja nasploh. 

V razvoju imamo nekatere 
nove proizvode, tudi v smi-
slu prodaje znanja preko in-
ženiring dejavnosti in to so 

predvsem električne induk-
cijske talilne peči za kovine, 
gorilniška oprema in gorilni-
ki - ti so bili razviti in paten-
tirani v Štorah že pred leti -

Železarna Štore je relativ-
no mala železarna, vendar 
vidijo svojo perspektivo v 
kvalitetni proizvodnji, ela-
stičnem asortimentu proiz-
vodov in možnostih hitrega 
prilagajanja trgu. To so po-
membne strateške predno-
sti in cilji, ki so zajeti v nji-
hovem srednjeročnem na-
črtu. 

ter sklop strojnih sestavov, 
ki so prisotni v razvoju naših 
predelovalnih obratov. 

Posebno pozornost name-

njamo že pričetku in izvaja-
nju računalniško vodenih 
tehnoloških procesov. Ugo-
tavljamo, da bodo ti procesi 
še naprej zmanjševali pora-
bo energije in ostale materi-
alne stroške na enoto proiz-
voda. 

V srednjeročnem obdobju 
bomo nadaljevali s prestruk-
turiranjem kadrov. Brez ka-
drov ni znanja in glede na 
visoko stopnjo naše oprem-
ljenosti, naših procesov in 
proizvodnje in nadaljevanje 
razvoja, potrebujemo še več 
strokovnih uspešnih kadrov. 
Štipendiramo veliko, tako 
da je v teku resnično po-
membna kvalifikacijska 
sprememba strukture ka-
drov.« 

Ulivanje jeklenih gredic na napravi za kontinuirano ulivanje. 

»''^dice^^^^^ preko hladilnega sistema v strnjene Delavci Železarne Štore čestitajo za praznik občine 
Celje In Dan vstaje 
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Pomanjkanje kadrov 
Delovna organizacija KOMU-

NALA CELJE opravlja dejavno-
sti individualne in kolektivne 
komunalne rabe s temeljnimi 
organizacijami združenega de-
la: Ceste-kanalizacija, Javne na-
prave, Plinarna, Vodovod. Po-
kopališka služba in Toplotna 
oskrba." Dela, ki so s Samo 
upravnim sporazumom o zdru-
ževanju TOZD v DO dogovorje-
na kot dela skupnega pomena, 
opravlja za tozde delovna skup-
nost skupnih služb. 

Osnovni cilj opravljanja komu-
nalne dejavnosti je, da redno, 
praviloma zdržema reproducira 
temeljne materialne pogoje živ-
ljenja v naselju. Opravljanje ko-
munalnih storitev in proizvodnja 
komunalnih dobrin so temeljne-
ga pomena za življenje in delo 
delovnih ljudi in občanov ter za 
proizvodnjo in delo ostalih go-
spodarskih in družbenih dejav-
nosti. Zato ima Komunala značaj 
dejavnosti posebnega družbene-
ga pomena. Glede na to imajo 
tudi poseben položaj pri pridobi-
vanju in razporejanju dohodka, 
saj v komunalni dejavnosti delo-
vanje tržnega mehanizma po-
nudbe in povpraševanja ni edino 
merilo in podlaga za usklajeva-
nje dela, potreb ter za vrednote-
nje delovnih uspehov. Tako je 
ustvarjanje dohodka v dejavno-
sti v veliki meri odvisno od viši-
ne cen komunalnih stçritev. 

V letu 1986 smo za področje 
dejavnosti individualne komu-
nalne rabe sprejeli v Sloveniji 
Družbeni dogovor o skupnih 
izhodiščih za oblikovanje cen ko-
munalnih storitev. Dogovor po 
daljšem času izključuje admini-
strativno določanje cen in je 
omogočil, da so v delovni organi-
zaciji na osnovi družbeno verifi-
ciranih stališč lahko dogovorili 
za drugo polletje 1.1. takšne cene 
opravljanja storitev, ki naj bi za-
gotavljale pokritje stroškov po-
slovanja. Več let je šlo v osnovi 
za problem, da so stroški, ki so 

povezani z opravljanjem in nuđe-
njem določene komunalne stori-
tve praviloma rastli dosti hitreje, 
kot so jih smeli obračunavati v, 
ceni za enoto te storitve. Posledi-
ca takšne politike je bila slabša-
nje materialnega položaja in po-
slovarge nä meji rentabilnosti v 
TOZD v okviru DO. Posledica 
dosedanje politike oblikovanja 
cen so zaenkrat občutili le v de-
lovni organizaciji, realno pa bi jih 
zelo kmalu, in to kot bumerang, 
občutili vsi uporabniki komunal-
nih storitev in nenazadnje celot-
na družbena skupnost, v kolikor 
bi še naprej dopuščali, da komu-
nalni fondi propadajo, da sred-
stev za vzdrževanje in obnovo ter 
izgradnjo novih komunalnih ob-
jektov ne bi oblikovali v takšni 
višini, ki to zagotavlj^o. 

V letu 1986 naj bi bila ta sred-
stva zagotovljena šele v drugi po-
lovici leta s tem, da bi b*li omo-
gočeni tudi pogoji za razvoj v po-
samezni dejavnosti. Tako bodo 
na področju vodooskrbe gradili 
vodovod Frankolovo-Vojnik, sa-
nirali in izgradili nekaj lokalnih 
vodovodov in nadaljevali z zašči-
to obstoječih vodnih virov; na 
področja plinooskrbe bodo sani-
rali plinovode v mestnem jedru 
in zgradili novo merno-regulacij-
sko postajo za plin; na področju 
odvoza odpadkov bodo nadalje-
vali z ureditvijo odlagališča; na 
področju pokopališke dejavnosti 
bodo nadaljevali s širitvijo obsto-
ječega mestnega pokopališča in 
prevzeli v upravljanje krajevno 
pokopališče Teharje; na področ-
ju odvajanja in čiščenja odpad-
nih voda pa bodo zgradili glavni 
zbiralnik GZ-2 in pričeli z deli, ki 
so nujna za kasnejšo izgradnjo 
centralne čistilne naprave. 

V ovkiru delovne organizacije 
posluje okroglo leto tudi »nova« 
temeljna organizacija Toplotna 
oskrba. Osnovna naloga te 
TOZD je skrb za ogrevanje v si-
stemu daljinske oskrbe s toploto 
(DOT). Poleg tega pa skrbi tudi 

za delovanje kurišč, ki so v 
upravljanju Samoupravne stano-
vanjske skupnosti Celje. Sistem 
DOT je vročevodni sistem, ki po-
teka od industrijske cone do kra-
jevne skupnosti Medlog. V ta si-
stem so vključene KS Spodnja in 
Zgornja Hudinja, Nova vas, La-
va, Otok, Slavko Šlander, Savi-
nja in Medlog. TOZD stoji pred 
nalogo povezave vročevodnega 
sistema na omenjenih KS, t. j. od 
industrijske cone do KS Medlog. 
Trenutno pridobivajo energijo za 
ogrevanje od LIK Savinja (5 
MW), enaka količina pa bo za le-
tošnjo sezono zagotovljena tudi 
od Cinkarne. V letu 1986 dajejo 
na področju toplotne oskrbe 
prednost popravilu toplovoda na 
Otoku, vgradnji merilcev toplote 
v vseh stanovanjskih blokih ter 
čimboljši pripravi kurišč za je-
sensko ogrevanje. Kakor povsod, 
bi bilo tudi v tej dejavnosti po-
trebno namenjati precej sredstev 
za obnovo obstoječih sistemov in 
za razvoj, vendar trenutno o 
kakšnem pospešenem razvoju na 
tem področju zaradi omejitve 
sredtev še ne morejo govoriti, s^j 
že obstoječe kotlarne, ki so dalj 
časa v obratovanju, vsaka za sebe 
zahtevajo precejšnja sredstva za 
prenovo. 

Ob dejstvu, da v zaostrenih po-
gojih gospodarjema že tako tež-
ko dosegajo pozitivne rezultate 
in, da se ob padanju realnega 
standarda pojavlja več neplačni-
kov komunalnih uslug, se v de-
lovni organizaciji srečujejo tudi s 
problemom pridobivanja kadrov 
za dela in naloge, ki se opravljíyo 
pod težkimi pogoji in veljko kot 
takšna še vedno za nepriljublje-
na ter so relativno tudi slabo pla-
čana. Zaradi skromnih možnosti, 
da bi osebne dohodke komunal-
cev dvignili na ustrezen nivo in 
zagotovili primerljivost z ostali-
mi panogami, se od dela v komu-
nali odvraćao tudi prepotrebni 
strokovni kadri. 

V delovni organizaciji obstaja 
za leto 1986 strateška opredelitev 
vsega ^enega delovanja, katere 
bistvo je v ustvarjanju pogojev za 
opravljanje komunalnih, za živ-
ljenje in delo občanov potrebnih 
storitev v dosedanjem obsegu, 
vendar z boljšo kvaliteto. Velika 
preokupacija paje tudi razvoj de-
javnosti po posameznih področ-
jih s poudarkom na odvajanju in 
čiščenju odpadnih voda. 

Načrti doseženi 
in preseženi 

Celjsko gozdnogospo-
darsko območje je eno iz-
med š t ir in^st ih obmo-
čij Slovenije in zajema 
družbene in zasebne goz-
dove, s katerimi gospo-
dari GG Celje. 

Skupna površina goz-
dov meri 68.780 ha, od te-
ga je 13.540 ha družbenih 
in 55.240 ha gozdov v dr-
žavljanski lastnini. V nj ih 
je 5,5 milj. m^ iglavcev in 
7,5 milj. m ' listavcev, ki 
dajejo letno 147.000 m^ 
bruto prirastka iglavcev 
in 210.000 m ' bruto pri-
rastka listavcev. Del pri-
rastka se letno izkorišča 
za pokrivanje vse večjih 
pot reb lesno predeloval-
ne industr i je in lastnikov 
gozdov, okrog 10-20% 
prirastka pa se akumuli ra 
v gozdu za večanje lesnih 
zalog. Gozdovi pokrivajo 
47% površin celjskega 
gozdno-gospodarskega 
območja. 

Gospodar jen je v druž-
benih in zasebnih gozdo-
vih je skupno. Z družbe-
nimi gospodarijo dela v-• 
ci, organizirani v štiri 
TOZD: Boč, Gozdnik, 
Preske in Pohorje , z za-
sebnimi pa delavci in 
kmetje-lastniki gozdov, 
organizirani v šest TOK 
(temeljna organizacija ko-
operantov), ki se teritori-
alno pokrivajo z mejami 
občin Celje, Laško, SI. 
Koniice, Šent jur , Šmar je 

in Žalec. Lastnikov goz-
dov je več kot 20.000, zato 
je gozdna posest razdrob-
ljena. 

Kolektiv GG Celje, ki 
šteje 380 delavcev, v so-
delovanju s kmeti-lastni-
ki gozdov uspešno gospo-
dari z gozdovi in zagotav-
lja t r d n o s t doriosov iz 
gozda, pa tudi vseh osta-
lih funkci j gozda, ki so 
ob splošnem ekološkem 
osveščanju v ospredju. 

Temel jna , s trokovna 
podlaga za racionalno go-
spodar jenje z gozdovi so 
gozdnogospodarski načrt 
območja ter načrti enot, 
ki dolgoročno in letno 
odrejajo intenziteto izko-
riščanja gozdov ter obseg 
potrebnih gozdno goji-
tvenih in varovalnih del, 
ki zagotavljajo t ra jnost 
gozdov in nj ihovih funk-
cij. Sem sodi tudi načrto-
vanje in izgradnja gozd-
nih prometnic. Le te ne-
odpireyo samo gozdov, 
ampak omogočajo tudi 
obstoj višinskih kmet i j in 
so osnova razvoju kmetij-
stva v teh predelih. 

Gozdna gospodarstV( 
Celje vsakoletno izpoi, 
n ju je načrtovani obs«, 
tržne proizvodnje lesa ' 
višini cca 160.000 m^ j. 
potrebe tovarn pohištvj 
lesonitnih plošč, celuloj 
ne in papirne industrij^ 
rudnikov, gradbeništvj 
in ostalih porabnikov. 

Tudi načrtovani obsçj 
gozdno gojitvenih del j' 
vsakoletno dosežen ц 
presežen. Ta predpisu 
je 119 ha pogozdovat^ 
738 ha žetev, 822 ha čišče 
nja gozdov in 330 ha red 
čenj mladih sestojev. Let 
no opravljíyo tudi meli, 
orativna dela pri premeni 
malodonosnih gozdov v 
proizvodne na površini 
140 ha. 

Letno zgradijo v gozdo 
,vih 20 do 22 k m utrjenih 
gozdnih cest, za vzdrževa. 
n je razvejanega gozdno 
cestnega omrežja pa po-
rabijo letno preko 250 mi-
lij ono v din ali 7-9% vred-
nosti prodanega lesa. 

V zadnjih letih pestijo 
gozdove vse pogostejše 
v remenske u jme, veter, 
žled in sneg. N^usodnej-
še pa so za gozd posledice 
onesnaževanja zraka ter 
dal j insko onesnaževanje, 
ki s kislim dežjem usod-
no slabi naše gozdove in 
preti z uničenjem. 

Delavci Gozdnega gospodarstvi 
Celje čestitajo za praznik občim 
Celje, in Dan vstaje vsem obča-
nom, delovnim ljudem in poslovnim 
sodelavcem 



Predvidoma oktobra bodo v novi celjski pekarni spekli prve kilograme kruha in peciva, kar bo močno izboljšalo 
kakovost in zanesljivost oskrbe v naši občini. Sicer pa so za gradnjo pekarne združili sredstva tudi v celjskem zdru-
ženem delu, ki je prispevalo sedmino investicijskega denarja, zmogljivosti pekarne pa bodo do 2400 kilogramov 
kruha na uro. 

Razvoj z investicijsko 
poiitiko in iastnim znanjem 
y sozđu Merx wedo, kako Je potrebno naórtowatl razvoj 

v sozdu Merx vedo, da le 
dobro načrtovane investici-
je v srednjeročnem obdobju 
do leta 1990 zagotavljajo 
ustrezno rast sestavljene 
organizacije in njenih de-
lovnih organizacij. Skupaj z 
ostalimi razvojnimi progra-
mi so tako sprejeli enotno 
investicijsko politiko, ki so 
jo pričeli uspešno uresniče-
vati že letos. Pri tem velja 
omeniti gradnjo pekarne in 
silosov, ki bodo sedanje 
zmogljivosti mlinsko-pre-
delovalne industrije pove-
čali za 12 tisoč ton uskladiš-
čenega žita. To pa že pome-
ni realno osnovo za obrato-
vanje pekarne, ki jo bodo v 
sozdu Merx predvidoma od-
prli oktobra. 

Seveda to nista edini letoš-
nji investiciji. V sklopu 
Zdravilišča Dobrna se poča-
si bližcuo koncu obnovitvena 
dela na objekt ih Zagreb in 
Triglav. 

Uvodoma pa zapišimo še 
to, da so v sozdu Merx že 
presegli svojo osnovno pre-
skrbovalno dejavnost in or-
ganiziranost in so lahko že v 
svoj srednjeročni načrt do le-
ta 1990 zapisali, d a j e nj ihova 
glavna skrb vsebinsko izpo-

polnjevanje in dograjevanje 
lastnih dejavnosti . 

Investicijska politilca 
po delavnostih do 
leta 1990 

Ekonomsko upravičene 
investicije so poleg ostalih 
razvojnih programov v soz-
du Merx torej osnova njiho-
vega srednjeročnega načrta. 
Enotna razvojna politika na 
ravni sestavljene organizaci-
je združenega dela j e delav-
cem Merxa narekovala tudi 
obl ikovanje posebnega spo-
razuma o združevanju sred-
stev na ravni sestavljene or-
ganizacije. Tako so se odloči-
li za združevanje deset ine 
odstotka celotnega ustvarje-
nega dohodka v preteklem 
koledarskem letu. Na osnovi 
tega sporazuma so v delov-
nih organizacijah razpisali 
tudi razvojno-raziskovalne 

programe, ki z ^ e m a j o kar 
največ razvojnih perspekt iv 
za posamezni delovni kolek-
tiv in njegovo dejavnost . 

Sicer pa si lahko zastavlje-
no investicijsko politiko v 
sozdu Merx najbol je ogleda-
mo v številkah. Da Merxove 
številke niso postavl jene v 
oblake in da je investicijska 
politika na t rdnih osnovah, 
pričajo tudi v roku končane 
naložbe, ki delavcem in ob-
čanom omogočajo boljše po-
goje proizvodnje in potroš-
nje. Pa naj gre za kmeti jstvo, 
blagovni promet ali gostin-
stvo in turizem. 

Tako so v Merxu zapisali v 
svoj srednjeročni načrt do le-
ta 1990, dejanski obseg in di-
namiko načr tovanih investi-
cij pa bodo vsako leto pose-
bej sprejemali in določevali 
v svojih letnih planih. Gre za 
to, da bodo d ^ a l i prednost 
tistim investicijam, ki so pri-
oritetno dogovorjene z let-

nim planom sestavljene or-
ganizacije združenega dela 
in da združena sredstva v ok-
viru konst rukci je naložbe 
predstavljajo največ 30 od-
stotkov, za pretežno izvozne 
in družbeno priori tetne na-
ložbe pa največ polovico 
vseh sredstev. 

Nadaljnja pogoja za pred-
nost pri investiranju pa sta 
tudi ta, da članica sozda, ki 
želi novo naložbo, združuje 
sredstva za naložbe po samo-
upravnem sporazumu v ok-
viru interne banke in izpol-
n ju je vse ostale zakonske ob-
veznosti ter da za investicijo 
pridobi vsa potrebna so-
glasja. 

Temeljni razvojni 
cilji sozda Merx 

Poleg pogumno, a realno 
zastavljene investicijske po-
litike ter opiranja in razvija-

nja na lastnom znanju, so si v 
sestavljeni organizaciji zdru-
ženega dela Merx zastavili 
tudi nekaj temeljnih ciljev, 
ki j im bodo ob izpolnjevanju 
omogočili dosego razvojnih 
načrtov. 

Gre za razvoj in krepitev 
sestavljene organizacije kot 
celote in vseh njenih članic 
ter tistih poslovnih funkci j , 
ki u t r ju je jo notranjo poveza-
nost sestavljene organizaci-
je. Pospeševali bodo razvoj 
vseh dejavnosti , ki se vklju-
čujejo v sozd, izboljševali bo-
do kakovost dela na vseh 
ravneh in krepili aktivnost 
na domačem in tu jem tržiš-
ču. Na osnovi povečane pro-
duktivnost i , ekonomičnost i 
in rentabilnosti dela in de-
lovnih sredstev, bodo pove-
čevali tudi realno rast do-
hodka in poskušali še okre-
piti sodelovanje z vsemi 
družbeno političnimi skup-
nostmi, bankami, poslovni-
mi sistemi in drugimi dejav-
niki. 

Prav tako p o m e m b n o je 
tudi krepiti vlogo izobraže-
vanja, tehnologije, samo-
upravne organiziranosti, 
znanosti in informatike, ki 
so prav gotovo ključni dejav-
niki za uresničevanje zastav-
ljenih ciljev. Ob nadal jn jem 
razvoju in poglabl janju sa-
moupravnih odnosov, krepi-
tvi družbeno ekonomskega 
položaja in odgovornejši vlo-
gi subjekt ivnih sil, bodo po-
skušali tudi izboljšati živ-
ljenjski s tandard delavcev in 
nj ihove delovne pogoje. 

Pomembni so tudi 
materialni okviri 
razvoja 

Skoraj skozi vse povedane 
in zapisane besede v zadnj ih 
neka j letih pri nas se kot rde-
ča niz vleče tudi spoznanje, 
da j e načr tovanje uspešno in 
smiselno le takrat , ko ima tu-
di t rdne finančne in ostale 
materialne osnove za uresni-
čevanje. Tako so tudi v soz-
du Merx za svoje razvojne 
načrte na tančno opredelili 
tudi materialne okvire raz-
voja. 

Materialne okvire družbe-
noekonomskega razvoja se-
stavljene organizacije za ob-
dobje 1986-1990 so izdelan 
na osnovi doseženih rezulta-
tov iz preteklih obdobi j in 
pri tem upoštevali k l jučne 
probleme na prehodu v novo 
srednjeročno obdobje ter 
ugotovljene možnosti razvo-
ja sestavljene organizacije 
združenega dela. 

Če v Merxu žehjo, da gre 
nj ihov razvoj s t rmo navzgor, 
potem morajo - in tega se 
tudi zavedajo - zagotoviti tu-

di globalne materialne okvi-
re takšnega razvoja. Najbolje 
si je takšne cilje zastaviti šte-
vilčno in potem meriti njiho-
vo uresničitev, so menili v 
Merxu, ko so zapisali, da bo-
do nekaj man j kot 4 odstotno 
letno rast realnega družbe-
nega proizvoda dosegli le na 
osnovi boljšega izkoriščanja 
proizvodnih zmogljivosti, z 
izboljšanjem kakovosti in 
obsega proizvodnje ter z dvi-
gom produkt ivnost i in osta-
lih pokazateljev gospodar-
jenja. 

Z intenzifikacijo proizvod-
nje, boljšim izkoriščanjem 
zemljišč in uresničevanjem 
predvidenih investicij bodo 
poskušali doseči 5,4 odstot-
no letno rast kmet i j ske pro-
izvodnje. 

Veliko prizadevanj in tru-
da bo pot rebno tudi za načr-
tovano 106 odstotno pokri-
tost uvoza z izvozom, s po-
udarkom na konvertibilni iz-
voz п£џ bi letno večali stop-
njo izvoza za 8 odstotkov, 
uvoz pa se bo v Merxu pove-
čeval po 5 in pol odstotni po-
prečni letni stopnji . 

Tudi število zaposlenih se 
bo v Merxu povečevalo, v 
svoj s rednjeročni načrt so si 
zastavili eno in pol odstotno 
letno rast. S takšnim poveče-
vanjem zaposlenih in ob ne-
k ^ man j kot 4 odstotni real-
ni rasti družbenega proizvo-
da zagotavlja to tudi več kot 
dvo odstotno realno rast pro-
duktivnosti . 

V sestavi pr idobivanja in 
delitve celotnega pr ihodka 
bodo v sozdu Merx ohranjali 
oziroma krepili p o m e m b e n 
delež akumulaci je , ki na j bi 
naraščal skoraj s pet odstot-
no letno stopnjo. 

V obl ikovanju dohodka 
bodo poskušal i z racional-
nejš im gospodar jen jem in 
varčevanjem pri materialnih 
stroških doseči tudi zaostaja-
n je porabl jenih sredstev za 
rast jo celotnega prihodka. 

Delež amortizacije v celot-
nem pr ihodku se bo povečal 
za deset ino odstotka, hitrej-
ša rast amortizacije v primer-
javi z rast jo družbenega pro-
izvoda pa bo zagotovljena 
predvsem s hi trejšim obnav-
l janjem osnovnih sredstev. 

Tudi sredstva za osebne 
dohodke in skupno porabo 
delavcev bodo v globalu sle-
dila rasti dohodka in spreje-
t im usmeri tvam pri ustvarja-
n ju in delitvi dohodka . Ne-
koliko počasneje od rasti do-
hodka bodo naraščala tudi 
sredstva za zadovoljevanje 
skupnih in splošnih potreb, 
kar bo do konca srednjeroč-
nega obdobja omogočilo za 
deset ino odstotka povečan 
delež čistega dohodka. 

Delavci sozda MERX se pridužujejo čestitkam ob praz-
niku občine Celje in Dnevu vstaje slovenskega naroda 

Ob novi celjski pekarni so zgradili tudi dodatne silosne zmogljivosti, tako da bodo sedaj 
^ Celju lahko vskladiščili 28 tisoč ton žita. Takšna količina pa že zadošča za normalno 
Obratovanje pekarne. 

v svoje razvojne načrte so v sozdu Merx zapisali tudi širjenje boljšanje gosunsKo 
turističnih zmogljivosti in ponudbe. Letos so pričeli z obnovitvenimi deli na Dobrni, 
takole pa izgleda že skoraj prenovljena depandansa Zagreb. 
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Korist in čisto olcolje 

Delovna organizacija 
za zbiranje in predelavo 
odpadkov SUROVINA 
Maribor, ki združuje v 
Sloveniji sedem tozdov, 
slavi letos 35 let obstoja. 
Ta praznik bodo prosla-
vili tudi delavci celjske-
ga tozda, ki ima svoje 
prostore na Mariborski 
63, kjer sta sedež tozda in 
poslovne enote Celje. 

Celjski tozd Surovine 
ima pet poslovnih enot v 
širši celjski regiji: Celje, 
Žalec, Laško, Šmarje pri 
Jelšah in Brestanica pri 
Krškem. Pripravljajo pa 
se tudi na izgradnjo nove 
poslovne enote v indu-
strijski coni Krško. 

Osnovna dejavnost Su-
rovine je zbiranje vseh 
vrst koristnih odpadkov 
in predelava teh v sekun-
darne surovine. Tako pre-
delane odpadke vračajo 
industriji: papirnicam, 
železarnam, livarnam, 
tekstilni industriji itd. 

Osnovni koristni od-
padki na njihovih zbira-
liščih so: papir vseh vrst, 
pločevina, železo, plasti-
ka, vse vrste barvnih ko-
vin, steklo in tekstil. 

Večinski del pri dova-
žanju materialov v njiho-
ve poslovne enote pred-
stavljajo delovne organi-
zacije, pomembna pa je 
tudi vloga posameznikov 
ozirorr^ ročni odkup, kot 
ga imenujejo. 

»Za nas je dobrodošel 
vsak kilogram,« nam je 
povedal Franc Sevčni-
kar, direktor celjskega 
tozda Surovine. »Zelo po-

membne so šolske zbiral-
ne akcije in moram reči, 
da so šolarji v Celju izred-
no pridni, kar dokazujejo 
resnično velike količine 
odpadnega materiala, ki 
ga zberejo pod vodstvom 
zelo prizadevnih mentor-
jev. Učenci zbirajo v glav-
nem papir, s tem koristijo 
industriji in hkrati skrbi-
jo za čistejše okolje. Še 
naprej bomo podpirali 
njihove akcije. Mi, kot de-
lavci tozda v Celju, se red-

Občani so pogosti pri-
našalci vseh vrst korist-
nih odpadkov in zanimi-
vo je to, da so v zadnjem 
času prinašalci iz vseh 
struktur prebivalstva in 
ne tako kot nekoč, ko so 
za to skrbele predvsem 
bolj ali manj organizira-
ne skupine. 

no vključujemo tudi v či-
stilne akcije celjskih kra-
jevnih skupnosti, tako da 
poskrbimo za prevoz in 
postavitev kontejnerjev.« 

Na zbirališčih Surovine 
je mogoč tudi nakup ra-
zličnega nekurantnega 
odpadnega blaga. Občani 
kupujejo različne odrez-
ke, pločevino, cevi in po-
dobno, kar marsikomu 
pride prav pri gradnji in 
je v trgovini mnogo draž-
je ali pa primernih kosov 
sploh ni na razpolago. 

Za stranke poslujejo 
na vseh zbirališčih vsak 
dan od 6. ure do 14.00, v 
Celju pa ob torkih tudi 
do 16. ure. 

Mehanizacije imajo tre-
nutno dovolj na razpola-
go, je povedal Franc 
Sevčnikar, vendar je 
predvsem pri sortiranju 
še vedno velikoročnega 
dela. V tujini že razpola-
gajo s sortirnimi stroji, 
pri nas jih zasedaj še ni. 
Popolnoma p a j e mehani-
zirano prekladanje. 

Poslovni rezultati so 
ugodni, ocenjujejo v celj-
skem tozdu Surovine, 
vendar je tudi pri njih 
splošna gospodarska si-
tuacija našla svoj odraz, 
tako da so v mnogih »od-
padih« - predvsem v dru-
gih republikah - že v rde-
čih številkah. Celjani 
upajo, da bodo obletnico 
delovne organizacije sla-
vili tudi z ugodnim go-
spodarskim rezultatom. 

Delovni ljudje DO Surovina TOZD Celje čestitajo k 
prazniku občine Celje In Dnevu vstaje 

Največji vzdrževalci cest 
Delawcl Cestnega pođietla Celie se zavedajo svojih dolžnosti 
oh Izvajanju dejavnosti posebnoga družbenega pomena 

Cestno podjetje Celje je v 
celjski regiji prav gotovo 
največji graditelj in vzdrže-
valec cest. To lahko dokaže 
z lastnim materialnim oza-
djem, asfaltno bazo ogrom-
nih zmogljivosti in s svojim 
kamnolomom, ki je največji 
tovrsten v Sloveniji, kot tu-
di s strojno in prevozno 
opremljenostjo, strokov-
nostjo kadrov in ne nazad-
nje z deli, ki so jih do sedaj 
veliko in več kot uspešno 
opravili. 

Glede na ustalitvena priza-

devanja našega gospodar-
stva, je tudi delavcem v Cest-
nem podjetju povsem jasno, 
da sredstev za gradnjo, ob-
novo in vzdrževanje cest še 
ne bo tako kmalu na pretek, 
zato večino svojih prizade-
vanj vlagajo v vzdrževanje 
obstoječih cest, k čemer jih 
sicer zavezuje tudi Zakon o 
cestah. Ob tem seveda v prvi 
vrsti upoštevajo potrebe in 
zahteve uporabnikov cest, s 
katerimi se dogovarjajo v 
skupnosti za ceste, pa tudi v 
svoje organe odločanja so 
vključili predstavnike upo-

rabnikov. 
Predvsem pa za cestarje še 

vnaprej ostajata bistveni dve 
nalogi: čim ceneje in kvali-
tetneje vzdrževati ceste, za 
katere so zadolženi, in z raci-
onalnim, hitrim in produk-
tivnim delom zagotavljati se-
bi in sodelavcem kolikor to-
liko solidno socialno varnost 
z doslednim plačevanjem 
posameznika po vloženem 
delu in trudu. 

Cestarji celjske regije se 
ob prazniku občine Celje pri-
družujejo čestitkam. 

Ob občinskem prazni 
bogatejši za nove zn 
Zdravilišče Dobrna najbolj zasedeno na celjskem območju 

Dobri poslovni rezul-
tati in polne zmogljivo-
sti Zdravilišča Dobrna 
pričajo, da so se Celjani 
pravilno odločili, ko so 
sklenili, da bo ta krajev-
na skupnost nosilec 
zdraviliškega turizma. 
Ne gre pa le za uspešen 
kolektiv, temveč v prvi 
vrsti za ohranjeno na-
ravno okolje, takorekoč 
za pljuča celjske občine, 
kar je ob neugodnih eko-
loških razmerah v celj-
ski kotlini še kako po-
membno. Zato Dobrna 
ne privablja le tujih in 
domačih turistov, tem-
več tudi številne goste iz 
celjskega območja, ki se 
udeležujejo organizira-
nih izletov in zanimivih 
kulturno zabavnih prire-
ditev, za kar gre zasluga 
prav tako Zdravilišču 
Dobrna. 

Na Dobrni bo v teh 
dneh še posebno sloves-
no, saj bo Zdravilišče Do-
brna ob celjskem občin-
skem prazniku odprlo no-
vo pristno slovensko go-
stilno Triglav in adaptira-
ne dependanse Zagreb, 
sodoben garni hotel, ki so 
ga poimenovali »Švicari-
ja«. Ob tej priložnosti bo 
izšla tudi monografija 
Dobrne, ki jo je napisal 
dr. Ivan Stopar. Črnobele 
in barvne fotografije so 
prispevali priznani slo-
venski fotografi, ki delu-
jejo v okviru motovunske 
fotografske skupine, ki je 

monografijo tudi založila. 
Izšla bo v nakladi 5500 iz-
vodov in sicer v sloven-
skem, angleškem in nem-
škem jeziku. Iz nje bo 
moč zvedeti vse o Dobrni 
in o Zdravilišču, posebna 
zanimivost pa bodo pa-
berki iz starih zapisov o 
Dobrni. 

Zadovoljijo lahko 
najzahtevnejše 
goste 

Novo obdobje Zdravi-
lišča Dobrna se je pravza-
prav začelo že leta 1979, 
ko so zgradili nov hotel 
Dobrna. Nove namesti-
tvene, gostinske in tera-
pevtske zmogljivosti so 
jim namreč omogočile, da 
lahko zadovoljijo še tako 
zahtevnega gosta. Še zla-
sti zato, ker so bivalne 
programe popestrili z raz-
novrstnimi kulturnimi in 
zabavnimi prireditvami, z 
ureditvijo zunanjih rekre-
acijskih površin, ki danes 
obsegajo trim kabinet, 
štiristezno avtomatsko 
kegljišče, dva pokrita ba-
zena s termalno vodo, 
savno, trim stezo, spreha-
jalne poti, ipd. Zato ni 
presenetljivo, da se je šte-
vilo gostov v Zdravilišču 
Dobrna iz leta v leto po-
večevalo in da je postal 
obisk tako množičen, da 
so se morah v tem zdravi-
hškem kolektivu ponov-
no odločiti za razširitev 
zmogljivosti. 

Lani so v Zdravilišču 
Dobrna dosegli 154.407 
nočitev, kar je za 22 od-
stotkov več kot leto prej, 
letos pa je prišlo pred-
vsem bistveno več tujih 
gostov. Tako so imeU v 
prvem polletju že 10.930 
nočitev, na lestvici zase-
denosti hotelov širšega 
celjskega območja pa so 
se letos uvrstili na prvo 
mesto, s povprečno 95-
odstotno zasedenostjo 
zmogljivosti. 

Približno polovica go-
stov je prišla v Zdraviliš-
če Dobrna na zdravljenje 
po opravljenih operaci-
jah, ginekoloških pose-
gih, poškodbah in na kli-
matsko zdraviliško zdrav-
ljenje in sicer s pomočjo 
družbenih sredstev. Naj-
več samoplačnikov pa je 
prišlo iz Ljubljane, Mari-
bora, Zagreba, jadranskih 
mest in Vojvodine. Med 
tujimi gosti je letos zelo 
veliko Nemcev in Fincev, 
medtem ko so Avstrijci in 
Italijani že tradicionalni 
gosti Zdravilšča Dobrna. 
V kolektivu so letos skle-
nili tudi pogodbe s turi-
stičimi agencijami iz 
Danske, Anglije in drugih 
turističnih tržišč, ki veli-
ko obetajo. 

Dolgoletno 
tradicijo bogatijo z 
novimi dosežki 

Kot rečeno, je letos 
Zdravilišče Dobrna pove-

čalo svd 
novim 
lom Trii 
liškim u 
stom nu 
kar so j 
nudbi ÓI 

Uspeli 
objekt 
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lljivosti 
grešali tuji gostje in s so-
dobnim garni hotelom 
Švicarija, ki ima nekaj 
več kot sto ležišč, sodob-
no opremljene sobe, zajtr-
kovalnico, družabne pro-
store in del terapevtskih 

zmogljivosti. Obetavni pa 
so tudi programi za na-
daljnji razvoj Zdravilišča 
Dobrna. S srednjeročnim 
načrtom so si namreč za-
stavili za cilj, da bodo po-
sodobili Zdraviliški dom, 
tako da bo ustrezal vsem 
merilom za pridobitev A 
kategorije. 

Zgodbe iz preteklosti 
pravijo, da so dobrnsko 
toplo vodo uporabljali že 
Rimljani in da so zanjo 
vedeli tudi prvi slovanski 
naseljenci, ki so kraj ime-

' novali Toplice. Zdravil-
nost vode pa so začeli res-

neje dokazovati šele pred 
približno štiristo leti, ko 
so jo tudi že začeli upo-
rabljati za zdravljenje, 
preprečevanje obolenj, za 
ohranjanje zdravja in vi-
talnih sposobnosti. Dol-
goletna je torej tradicija, 
ki jo Zdravilišče Dobrna 
ne le ohranja, temveč tudi 
uspešno razvija in bogati 
z novimi in novimi dosež-
ki. Da je temu tako, priča 
tudi skokovit razvoj v 
zadnjih nekaj letih, saj je 
na Dobrni danes na voljo 
525 ležišč v hotelskih ob-
jektih zdravilišča in 236 
ležišč pri zasebnikih. 

o^cf^ovale adaptacijo depandanse Zagreb v garni hotel. Prenovljeni 
® siaro podobo, zato so mu v Zdravilišču Dobrna vrnili prvotno ime - Švicarija. 

Etol in sadje 
Etol, tovarna arom in ete-

ričnih olj Celje, je mnogo 
bolj prisotna v našem vsak-
danjem življenju, kot se za-
vedamo. To smo lahko ugo-
tovili v razgovoru z Ivom 
Bakijo, vodjo obrata sadne 
predelave, ko nam je pred-
stavil proizvodnjo v tem 
obratu. 

Etol je enovita delovna or-
ganizacija z obratoma sadne 
predelave in obratom arom. 

V okviru prvega obrata so 
trije oddelki: za predelavo 
sadja, za uprašene arome in 
siruparna. 

V Etolu predelujejo vse vr-
ste sadja, od jagod, malin, ro-
bide, rdečega in črnega ribe-
za do jabolk, ki jih je največ 
in suhega sadja kot so rozi-
ne, rožiči, fige itd. Glavni 
produkt oddelka za predela-
vo sadja so koncentrati na-
štetih vrst sadja in arome. 
Proizvodi gredo v izvoz ali v 
nadaljnjo predelavo v ostale 
obrate. 

Prede lno približno od pet 
do šest tisoč ton sadja letno, 
polovica od tega odpade na 
jabolka. 

Predelava poteka šest do 
sedem mesecev na leto (se-
zona sadja) in tedaj ima ta 
oddelek največ dela, ki pote-
ka v treh izmenah. Po sezoni 
se riizmeije spremeni, tako 
da nastopi »sezona« za ostale 
oddelke, zato je selitev ljudi 
iz oddelka na oddelek stalna 
potreba v Etolu, saj se mora-
jo prilagoditi potrebam sezo-
ne in trga. 

V naslednjem oddelku sa-
dje uprašujejo - proizvod je 
torej sadje v prahu. Uporab-
ljajo ga kot polproizvod ah 
končni proizvod predvsem v 
konditorski industriji. 

V siruparni proizvedejo 
šest do sedem tisoč ton izdel-
kov letno in to baze za brez-
alkoholne pijače (oranža, ci-

Izvozijo kar dvajset od-
stotkov lastne proizvodnje. 
Koncentrati in eterična olja 
potujejo v zahodne države, 
baze in emulzije pa pred-
vsem v Čehoslovaško. Zani-
miv je tudi izvoz gob v Itali-
jo in Francijo. Pomembno 
pa je, da z izvozom v celoti 
pokrivajo svoje uvozne po-
trebe. 

trona, manjše kohčine man-
darin itd.) za potrebe indu-
strije brezalkoholnih pijač; 

emulzije (polproizvod za 
proizvodnjo brezalkoholnih 
pijač) kot produkt, ki vsebu-
je barvo in aromo; 

sadne paste za jogurte; 
sadne koncentrate; 
tobačne arome 
in sadne sirupe. 

Problemi nastajajo pred-
vsem zaradi razpoložljivih 
količin sadja. Letos so te ne-
zadostne, medtem ko jih je 
bilo lani mnogo preveč. Ta-
ko med drugim niso dobili 
dovolj višenj, ampak le peti-
no od planirane količine, kar 
bo seveda vplivalo na načr-

etuL ЖГГ 
tovano proizvodnjo. Zelo 
malo je tudi ribeza. 

Kljub temu je fizični obseg 
proizvodnje v mejah planira-
nega, saj povečajo proizvod-
njo drugje, kjer ni takšnega 
izpada zaradi pomanjkanja 
določene vrste sadja. Poma-
ga jim tudi dobra založenost 
z osnovnimi surovinami, 
vendar tudi vsaka, še tako 
velika zaloga, gre počasi h 
koncil. 

Jeseni bodo pričeli z grad-
njo nove hladilnice s površi-
no 3000 m^. Njihovo blago je 
sedaj »raztreseno« po vsej 
Jugoslaviji in imajo zato več-
Icrat problem nekvalitetnega 
skladiščenja proizvodov oz. 
materiédov. Mimogrede pri-
de tudi do različnih zame-
njav, ki Etolu nikakor niso v 
korist. Nova hladilnica bo 
zato zanje pomenila veliko 
pridobitev. 

Zgradili jo bodo v nadalje-
vanju obstoječega tovarni-
škega kompleksa, kjer bo tu-
di nova klet za koncentrate z 
zmogljivostjo tisoč ton. 

Naslednja faza pa bo nov 
oddelek za koncentrate. Po-
membno pa je, da bodo za 
naložbe uporabljali pred-
vsem samo lastna sredstva. 



Več za ljudi in manj za energijo 
Jutri nowa wellka delovna zmaga delavcev LJubečne Celle, odprtje nove tunelske peći 

v delovni organizaciji Ljubečna 
Celje živijo v pričakovanju jutriš-
njega, za njih izredno pomembne-
ga dne, ko bodo odprli novo tunel-
sko peč z zmogljivostjo trideset 
milijonov opečnih enot. Tako bo-
do zaključili za kolektiv investici-
jo velikanskega pomena. Praznik 
celjske občine in slovenskega na-
roda bodo tako počastili s po-
membno delovno zmago in tudi 
ugodnimi poslovnimi rezultati, 
kar je še toliko bolj pomembno ob 
dejstvu, da je v zadnjih dveh letih 
moralo zapreti vrata kar deset 
opekarn v Sloveniji. 

Dosedanja tunelska peč je bila 
zastarela, z njo so dosegali zmoglji-
vosti 25 milijonov opečnih enot. to-
rej pomembnost nove ni v poveča-
nju kapacitet, saj so že prisotne te-
žave pri prodaji tovrstne proizvod-
nje v Sloveniji. 

»Glavno je ekonomičnejša raba 
energije, možnosti razširitve asorti-
menta (tehnološka posodobitev) in 
mnogo večja humanizacija dela,« 
nam je povedal Marjan KRAJNC, 
direktor Ljubečne Celje. 

»Pri starih pečeh so morali ljudje 
na strojih v peč, kjer so visoke tem-
perature, pri novi peči to ne bo po-
trebno. Hkrati pomeni ta pridobi-
tev tudi izboljšane pogoje klasira-
nja izdelkov (pripravljanje izdelkov 
za prodajo), ki smo jo dosedaj 
opravljali na prostem in so bili lju-
dje izpostavljeni vremenskim ne-
prilikam. Zdaj bo to opravljeno v 
pokritih prostorih.« 

Pomembno je tudi to, da so v 
Ljubečni Celje to investicijo uspeš-
no zaključili. Pričetek del sega tja v 
junij 1985, uradno odprtje pa bo 
jutri, 18. julija 1986. Ob otvoritvi bo 
peč že delovala v polnem zagonu. 

Ugoden naložbeni načrt 
Celotna investicijska vrednost 

nove tunelske peči je 280 milijonov 
dinarjev, kar sedemdeset odstot-
kov pa predstavlja njihov lasten de-
lež, medtem ko so trideset odstot-
kov zagotoviti dobavitelji opreme 
kot kredit. Od teh 280 milijonov 
odpade sto na gradbena dela. Toda 
ob otvoritvi je naložba vredna pre-
ko milijarde dinarjev. 

Takšen uspeh jim je zagotovilo -
konec leta 1984 - avansiranje last-
nega deleža pri-opremi. S tem so si 
zagotovili pogodbo »pod ključ«. 
Glavni izvajalec investicije je bil 
Čelik Križevci (SR Hrvatska), sode-
lovala sta Šamot Arandelovac in 
Keramika Zagreb, ki je pripravila 
vso potrebno dokumentacijo, izva-
jalec gradbenih del pa je bil celjski 
Ingrad. 

In kako ocenjuje investicijo Mar-
jan Krajne? 

»Za naše razmere je naložba stra-
teškega pomena. Ob zapiranju ne-

katerih opekarn v Sloveniji, bi tudi 
nas zastarela opečna proizvodnja 
pripeljala v podobno situacijo. To 
pa bi pomenilo v Ljubečni izgubo 
dela za 150 ljudi. Kaj to pomeni, si 
lahko predstavljate. S to pečjo, kot 
tudi z glavnimi učinki, ki so nave-
deni, bo poraba energije manjša za 
trideset odstotkov po enoti izdelka 
v primerjavi s staro pečjo. (V Lju-
bečni uporabljajo zemeljski plin). 
Kolikšnega pomena je to, je jasno, 
če vemo, da je prav energija naš 
največji strošek pri prozvodnji 
opeke." 

Nadaljevanje 
modernlzacile 

»Tehnološko je naša peč koncipi-
rana tako, da omogoča poleg opeč-
ne proizvodnje tudi proizvodnjo 
višjekvalitetnih izdelkov. 

To je v bistvu prva faza moderni-
zacije tovarne, v drugi fazi pa pred-
videvamo posodobitev linije za pri-
pravo in oblikovanje izdelkov ter 
izgradnjo nove tunelske sušilnice. 

Vsa nadaljnja vlaganja ne zahte-
vajo več investiranja v gradbene 
objekte, ampak izključno v opre-
mo. Na prostoru stare peči se nam 
namreč sprosti 3000 m^ pokritih 
površin - hale, kjer bomo lahko iz-
vedli drugo fazo. Na ta način bo 
nastala tu popolnoma nova tovarna 
z današnjo predračunsko vrednost-
jo med štiri in pol do petimi milijar-
dami dinarjev. Vsa ta vlaganja so 
kapitalno zelo intenzivna, odločili 
pa smo se za postopno moderniza-
cijo. 

Naj še povem, da bomo prej ome-
njeni prihranek pri energiji kom-
penzirah z obveznostmi odplačila 
investicije,« je z upravičenim pono-
som povedal direktor Ljubečne 
Celje. 

Tekoča gibanja so 
ugodna 

Trenutno poslovanje Ljubečne 
Celje, Industrije keramičnih, kisli-
noodpornih in opečnih izdelkov, je 
relativno zelo ugodno, vendar so 
gibanja v tej proizvodnji podvržena 
zelo hitrim spremembam. Tega se v 
Ljubečni Celje zavedajo in se ne 
zadovoljujejo samo s trenutnim 
ugodnim rezultatom. 

»V prvih petih mesecih beležimo 
dober finančni rezultat,« je nadalje-
val Marjan Krajne, »in tudi doho-
dek. Značilno je, d a j e zelo uspešna 
prodaja izdelkov tozda Keramika. 
Večamo tudi izvoz, medtem ko je 
prodaja opečnih izdelkov zelo ne-
stabilna. 

V fizičnem obsegu proizvodnje 
beležimo planirane rezultate, uspe-
lo nam je tudi znižati stroške poslo-

vanja v prvih letošnjih petih mese-
cih v primerjavi z lanskimi stroški 
v odnosu med skupnim prihodkom 
in porabljenimi sredstvi. Odraz te-
ga je tudi večji ostanek dohodka.« 

Ljubečna Celje je po doseženem 
dohodku na delavca na prvem me-
stu v Jugoslaviji v tovrstni indu-
striji. Dohodek je 910.180 dinarjev 
na delavca (za primerjavo Ingrad 
337.216 din. Nivo 336.358 itd.) in 
ima tako skoraj dvakrat večji do-
hodek kot ostali v gradbeništvu 
celjske regije. 

Ohraniti korak s 
svetovnim trgom 

v Ljubečni pričakujejo, da se bo 
trend nadaljeval tudi v prihodnje, 
čeprav so v zadnjih dneh določeni 
signali, ki kažejo na slabšanje kup-
ne moči predvsem pri prodaji opeč-
nih izdelkov. Tako so s svojimi iz-
delki močno prisotni na Primor-
skem, kjer pa trenutno ni sezona 
gradnje. Prepričani so, da bodo z 
večjim asortimentom in nižjimi 
stroški lahko uspešno nastopali na 
trgu, ki pa bo po njihovih ocenah še 
naprej nestabilen. Pomembno je, 
da ves čas poslujejo praktično z 
lastnimi obratnimi sredstvi (brez 
kreditov zanje) in nimajo tudi no-
benih kreditov razen tistih, ki bodo 
izhajali iz nove naložbe. 

Izvažajo izključno na konvertibil-
no tržišče in sicer v Avstrijo, Belgi-
jo in Italijo. Zanimivo je, da prav v 
slednji, kot »deželi keramičnih 
ploščic«, povečujejo izvoz, kar ned-
vomno priča o njihovi kvaliteti in 
konkurenčnosti. 

Sicer pa je za Ljubečno izvoz na 
ta tržišča trenutno ekonomsko ne-
zanimiv in ga samo strateško načr-
tujejo do določene količine, kar je 
predvsem posledica tehnološkega 
zaostajanja v opremi (težave z uvo-
zom opreme). Na ta način se zaosta-
janje za zahodom seveda še pove-
čuje in se postavlja vprašanje, kaj 
sploh izvažati. 

Toda izvoz bodo načrtovali tudi v 
bodoče, da bodo lahko v celoti krili 
lastne uvozne potrebe, hkrati pa 
bodo tako ohranjali korak s svetov-
nim trgom tako po kvaliteti, dizaj-
nu in ceni, kar pa nikakor ni eno-
stavno. Izvoz pa jim je tudi vzpod-
buda za še boljše delo in iskanje 
novih rešitev. 

Letos so povečali izvoz tenisita 
(material za teniška igrišča) v Av-
strijo. To je proizvod iz sekundar-
nih odpadnih surovin, ki so bile 
včasih ničvredne in so služile 
predvsem za zasipanje jarkov. 

Alternativni program 
o srednjeročnem planiranju pa je ' 

Maijan Krajne povedal: 
»Kot osnovni aktivnosti v nasled-

njem srednjeročnem obdobju bo-
mo posvetili moči izvedbi druge fa-
ze modernizacije, poleg tega pa bo-
mo tako kot dosedaj razvijali alter-
nativne programe, kar se je že izka-
zalo kot zelo uspešno. To so predv-
sem programi pri proizvodnji ša-
motnih izdelkov in nabojnih mas 
za potrebe železarske industrije. V 
ta namen načrtujemo skupne raz-
vojne naloge s fakulteto Borisa Ki-
driča in Zavodom za raziskavo ma-
terialov in konstrukcij. Te naloge 
se vključujejo tudi v program pre-
strukturiranja proizvodnje v Celju. 
Konkretizacija posameznih izdel-
kov kot posledica predvidenega 
razvoja trenutno ni možna zaradi 
nestabilnosti tržnih razmer, osnov-
ni moto v našem razvoju pa je, da s 
postopnimi koraki in realnimi fi-
nančnimi možnostmi delovne orga-
nizacije osvajamo posamezna po-
dročja.« 

* • * 

Prepričani smo, da ni več daleč 
dan, ko bomo lahko poročali tudi o 
povsem novi tovarni Ljubečna 
Celje. Opečni element Arhivar 

Klinker keramične ploščice 

Delavci 
Ljubečne Celje 
čestitajo Af prazniku 
občine Celje 
in Dnevu vstaje 
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jî tiski podvig jadralcev na deski 
jadransko obalo w alte smeri, premagali vreme In uničujočo utrujenost 

rat prejadraš J ad ran-
00 dolgem moraš biti 
Vazgovoru o podvigu 
„a deski, ki so letos 
Jadran od Por toroža 
in naz^j, rekel eden 

ovornikov. P r i t e m j e 
vi podvig, ko je pred 
ista ekipa prejadrala 

ed Ulcinjem in Anka-

Miki tega jadranja so ver-
jetno vzpodbudili jadralce, 
ki so se medtem združili v 
društvo »Ekstrem«, da so 
ponovili ta podvig v obe 
smen. Ekipa je bila skoraj 
enaka. Na deskah so jadrali: 
Vlado Nendl in Zdravko 
Konda iz Celja ter Tine Gu-
zej in Janez Kovačič iz Ljub-
ljane. Slednji je zamenjal 
Rudija Kajtneija. Ta s e j e na-
mreč preselil med spremlje-
valce in je skrbel za prehra-
no. Na dveh jadrnicah (Siri-
usu in Kirki) pa so bili še: 

kapitana Andrej Jerovšek in 
Gorazd Kogoj, Drago Hor-
vat, ki je skrbel za organiza-
cijo celotne akcije. Stane Fe-
ie - navigator in vremenoslo-
vec, Matjaž Kralj, ki je skrbel 
za povezavo med jadralci na 
deskah ter jadrnicami. Zo-
ran Vogrinčič, ki je bil zadol-
žen, da vse кирдј spravi na 
filmske trakove, Dare Ur-
bancl, ki se je ekipi pridružil 
v Dubrovniku pa je bil »de-
khca za vse«. 

Ko so načrtovali ta podvig, 
so imeli najprej v načrtu ne-

koliko drugačno pot. Toda, 
ker niso dobili dovoljenja za 
jadranje ob albanski obah in 
ker so bili prispevki za itali-
janske marine preveliki, so 
se odločili, da bodo jadrali 
samo ob naši obali in sicer 
do Ulcinja po zunanji strani 
otokov, naz^ pa ob obali. Se-
veda vremenske razmere ni-
so dovohle povsem takega 
jadranja, vseeno pa so za-
stavljeni načrt v glavnem iz 
polnili. Še več. Pot od Porto-
roža do Ulcinja so premagali 
v 18 dneh, kar je za pet dni 
boljše kot leta 1982. 

Seveda je pri načrtovanju 
takšne jadralne akcije še ka-
ko potrebno upoštevati vre-
menske razmere v času ja-
dranja. Zato so se odloČili za 
mesec junij, ko je vreme že 
nekohko toplejše m tudi ve-
trovi so že bolj u m u j e m m 
stalni. Letos pa je bilo ravno 
obratno. Že ko so zavih iz 
portoroškega zaliva, jih je 
pnčakovala burja, ki je na-
povedovala prve težave. Tu-
di vreme je bilo prav na za-

četku zelo mrzlo, tako da so 
bih večino poti oblečeni v 
posebne obleke, včasih tudi 
v dve. 

Vsi tisti, ki so že k d ^ ja-
drah ah pa se samo peljah z 
ladjo preko Kvarnerskega 
zahva vedo, da to ni posebno 
lahko in ugodno. ToUko tež-
je je na jadralni deski. Tudi 
jadralci sami so se od vse po-
ti najbolj bali prav tega dela. 
Kvarnerski zaliv tudi tokrat 
ni »razočaral«. Ko so zavili 
okoli rta Kamenjak, so skle-
nib, da gredo preko zaliva sa-
mo v spremstvu ene jadrni-
ce, kar bi se jim kmalu maš-
čevalo. Jugo je postajal na-
mreč vse močnejši in na kon-
cu je pihal z močjo 9 boforov. 
Pri svetilniku Goljat so se 
pričeh reševati in samo 
Zdravku Kondi je uspelo 
priti na ta otoček, kjer je tudi 
razbil jadralno desko. Ostali 
trije jadralci so pnšh približ-
no 50 metrov do obale, na-
prej pa m šlo več. Da bi bilo 
vse še hujše, na jadrnici 
sploh niso vedeli kje so de-

skarji. Šele po tri urnem re-
š ev^u so jih potegnili na ja-
drnico, pri tem pa jih je od-
neslo kake dve milji daleč od 
otočka. Vsi trije so prepriča-
ni, da verjetno ne bi prežive-
h, če bi kdo padel s deske, 
k ^ t i pršeč je bil tako gost, da 
bi se lahko v vodi zadušili. 

To p a j e bil tudi najtežji del 
celotne poti, čeprav so bili 
tudi še kasneje posamezni 
odseki težavni in tudi ne-
varni. 

Seveda pa so bili tudi dne-
vi, ko so v enem dnevu preja-
drah vehke razdalje, kot na 
primer od otoka Ravan Ža-
kan do Maslenic«, kar je oko-
И 40 milj (окоИ 70 km) razda-
lje. Seveda so morali z jadral-
nimi deskami voziti cik-cak, 
tako da je ta razdalja še 
večja. 

Ko so po osemnajstih 
dneh pristali v Ulcinju, so 
upali, da bo vsaj pot naz^ 
manj naporna. Toda tudi na-
zaj jih je spremljalo spre-
menljivo vreme, pri čemer je 
po mnenju jadralcev še naj-

. hujše brezvetrje (bonaca). 

.Takrat so običajno pustili 
deske na morju in se s čol-
nom odpeljali na jadrnico. 
To je bila letos vehka pred-
nost, s ^ ni bilo treba čakati 
in iskati primernih prosto-
rov za pristanek. 

Jadranje nazaj je bilo sicer 
za dan ali dva daljše, vendar 
ni bilo tako naporno kot do 
Ulcinja. Privoščili so si tudi 
dan počitka in sicer v meste-

I cu Valun, kjer so jih tudi le-
tos počakali z glasbo in pet-
jem, nasproti pa so jim pri-
peljali tudi ladjice in čolni. 
Nasploh je bilo, po mnenju 

udeležencev tega maratona 
opaziti, da so v sredryem in 
zgornjem Jadranu vehko več 
vedeli o celotni akciji. V juž-
nem delu pa jih sko r^da ni-
so poznali. Tako jim je neki 
ribič v Podgori celo odvezal 
jadrnrco, češ da ga rinejo na 
obalo. 

Ob povratku proti Porto-
rožu so si prav gotovo vsi 
najbolj zapomnili prihod v 
Rovinj. Ne zaradi posebnega 
sprejema, temveč zaradi vre-
mena. Naenkrat se j e namreč 
zoblačilo, da je postalo sko-
raj popolnoma temno, morje 
je dobilo barvo črnila in zapi-
hal je posebno mrzel veter. 
Fotoreporter Zoran Vogrin-
čič je takrat pozabil na vse 
ostalo in samo fotografiral, 
kajti po цј ego vem mnenju se 
takšna priložnost ponudi le 
enkrat na deset let. 

Že po pristanku na glav-
nem pomolu v Portorožu so 
udeleženci pričeli obujati 
spomine in mogoče je prav 
zaradi tega kakšne različica 
drugačna od druge. Vsi se pa 
strirvj^jo, da je bilo najlepše 
zvečer, ko so posedeli v kaju-
ti jadrnic ah v kakšni »oštari-
ji« in oživljah dogodke s po-
tovanja ter se pri tem tudi 
zbadaU med sabo. 

Pogosta tarča teh zbadanj 
je bil Vlado Nendl, ki je pil 

predvsem mleko in Drago 
Horvat je rekel, da bi »prišli 
ceneje skozi«, če bi s sabo 
peljali kravo, kot da so mora-
h zanj kupiti vsak dan hter 
ali dva mleka. Vlado mu je 
ob ič^no takšna zbadanja vr-
nil tako, da je razmetal ja-
dralno opremo po vsej palu-
bi, k ^ t i tisti, ki so ostali na 
jadrnicah, so morali po-
spravljati in skrbeti za red na 
jadrnicah. 

Že v eni prejšnjih številk 
smo objavili, da so bili del-
fìni stalni spremljevalci ja-
dralcev. Včasih sta to bila 
po dva, trije, pred Ulcinjem 
pa se jih je nabralo kar 20. 
Seveda so jih bili jadralci 
veseli, še posebej zato ker 
vedo, da delfìni preganjajo 
morske pse. Zato nekaterim 
ni jasno, kako je Vlado 
Nendl opazil pri Žirju tudi 
plavut morskega psa. 

Veliko zanimivosti bi se 
dalo še nanizati, od ceremo-
nialnega striženja las Vlada 
Nendla v enem od Kom paso-
vih letovišč, do popravljanja 
napake na jamboru 15 me-
trov nad • morjem, ki ga je 
moral opraviti 62 letni Stane 
Fele. 

A naj bo za to pot dovolj. 
Čeprav vsi udeleženci odpra-
ve v en glas zagotavljajo, da 
se česa podobnega ne bodo 
več lotili, pa se lahko spom-
nimo začetka tega prispevka 
in verjetno bomo lahko kma-
lu spet pisah o kakšnih po-
dobnih akcijah društva Ek-
strem. 

FRANČEK PUNGERĆIČ 
Foto: ZORAN VOGRINČIČ 

1 pesem -
a ljubezen« 

Vfl/ dam v Kokarjah 

^ Celja, s taborniškim ime-
'̂ kîî̂  Kekec me popelje na 
Obhod po taboru. Ima пдј-
aaJjši taborniški staž. Že ne-

kaj generacij mladih je 
spremljal na poti odraščanja. 
Rad jih ima. Pa naj gre za 
n^ml^jše , ki jih kot oče po-

noči pokriva ali za starejše, 
katerim je kot brat. »Veš«, 
mi pove, »mladim žehmo 
omogočiti življenje v naravi. 
Mishm da je vehko bolje, če 
odraščajo v ljubezni do nara-
ve, kot da se preganj^o po 
zakajenih gostilnah, ne da bi 
vedei kaj n ^ storijo sami s 
seboj«. Če so pridni, ga vpra-
šam. »Pridni so, resnično. 
Mnogo jih je na tem tabore-
nju osvojilo nove taborniške 
veščine«. 

Napravim пекдј fotografij. 
Obkroži me množica rado-

vednih glav. Majhni Moris iz 
Pule, navihana šolarka Katja 
iz Celja, resni Dejan iz Šida, 
mladeniči, ki jim na obrazu 
poganja prvi puh, mladenke 
ki postajajo vse bolj ženske. 
Paleta mladosti. Druži jih 

•prijateljstvo do narave, do 
soljudi. »Mishm, da bo ob 
koncu, ki se približuje, vsem 
hudo« pravi Tadej in se spo-
gleduje z najstnico katere h-
ca pos t^a jo vse bolj rdeča. 
Dnevi tečejo vedno hi-
treje . . . 

Spuščanje zastave. Stojijo 
mirno in ponosno. Starešina 
poveljuje: »Mirno! Na desno 
naravnaj! Pozdrav zastavi!«. 
Pojejo himno. Zastava se 
spušča, tam daleč ob vznožju 
gora zahaja sonce. So name-
noma uskladih sonce z zasta-
vo? J e to igra slučaja? 

Večerja. Kateri vod je da-
nes prvi? Iz kuhinje slastno 
diši. »Imamo odhčno kuhari-
co« mi pravijo. Lahko jim 
verjamete, večerjal sem z nji-
mi. Vabüu prijaznih gostite-
ljev se nisem mogel odreči. 

Večer. Zakurijo ogenj, 
nekdo prinese kitaro. Skeči 
in pesmi. V odsevu svetlobe 
se jim svetijo oči. So takšna 
tudi srca? 

Še dolgo potem, ko sem 
odšel, so domačini okoliških 
bregov slišah pesmi. Pa ne 
tiste, ki si jih preko gramofo-
nov predvajamo doma med 
zidovi. Bile so bolj tople, člo-
veške. Zato sem prepričan, 
da mi Bojan Štih izposojeni 
naslov oprošča. 

BOŠTJAN VOLF prizor s taborjenja v čudoviti okolici Kokarij. 



Zdravo! 
Upamo, da tudi v teh po-

čitniških dneh mislite na 
našo in vašo stran. Danes 
bomo še malce šolsko 
obarvani, a ne preveč, saj 
ste nam že postali prve 
prispevke za našo Zeleno 
stražo in Počitniško zgod-
bo. Nikar ne pozabite na 
to! Pišite nam tudi s počit-
nic, saj bodo vaši vrstniki 
gotovo veseli, da bodo lah-
ko prebrali kako se imate 
na morju, v planinah, pri 
babici ali kjer pač že bo-
ste. Lepo se imejte in - PI-
ŠITE! 

Na Snežnik po 
praprotovo seme 

Mesto seje začelo prebujati, ko 
smo se planinci iz PD Železničar 
že zbrali na celjski železniški po-
staji. Odpravljali smo se namreč 
na Snežnik, 1796 metrov visoko 
goro v Dinarskem gorstvu. 

Do Ilirske Bistrice smo ^е pe-
ljali z vlakom, od tam do Svišča-
kov, vznožja Snežnika, pa z avto-
busom. V planinskem domu so 
nam razdelili sobe, potem pa 
smo jo mahnili proti vrhu. 

Pot nas je najprej vodila skozi 
gozd, ki pa se je kmalu razredčil 
do nizkih borovcev. Da je gora 
res bogata s cvetjem, smo se lah-
ko prepričali na vsakem koraku. 
Ob opazovanju rastja smo kmalu 
prispeli na vrh, kjer smo se 
okrepčali in razgledali po okolici, 
potem pa je bilo treba zopet na 
pot. Ker hoja ni bila naporna, se 
je povsod razlegalo veselo čeblja-
nje. Tako smo prišli do tega, daje 
nocoj krasna noč in da se bodo 
nekateri planinci opolnoči zopet 

povzpeli na vrh. Vsi smo bili nav-
dušeni in zatrjevali smo, da se 
pohoda zagotovo udeležimo. To-
da proti koncu poti so nekateri že 
začeli stokati, da so jih ožulili 
čevlji in da ne vedo, če bodo po-
noči lahko hodili. 

Na pogovor smo kmalu pozabi-
li, saj so se naše misli zdiO sukale 
okoli kresa, ki naj bi zagorel to 
noč. In res, ko se je na zemljo 
spustil mrak, so proti nebu švig-
nih plameni in ob spremljavi ki-
tare se je oglasila pesem. Potem 
pa je bilo treba podeliti tudi priz-
nanja najmlajšim planincem, ki 
so letos uspešno končali planin-
sko šolo. 

Bilo je že pozno, ko smo se po-
razgubili po sobah, vendar kle-
pet še dolgo ni utihnil. Urni kaza-
lec seje te bhžal polnoči, ko seje 
prikazal Arči in nas spomnil na 
dopoldanski pogovor o nočnem 
vzponu. Navdušenje je bilo pre-

cej manjše, згу so bili nekateri le 
še na pol budni. A trije smo se le 
odločili, da takšne priložnosti ne 
bomo izpustili. Od prejšnjih nav-
dušencev nas je ostalo sed2u sa-
mo še sedem in jaz sem bila edi-
na predstavnica ženskega spola. 

Pot so nam osvetljevale kresni-
ce, ko pa so se te utrudile, so na 
pomoč priskočile baterijske sve-
tilke, ki se jim je občasno pridru-
žila tudi luna. S svojim polnim 
obrazom je začudeno opazovala 
»človečke«, ki so se ob uri stra-
hov plazili okoli. Nočno tišino je 
motilo le škrtanje kamenja pod 
nogami, saj so naše misli zapo-
slovale govorice o »praprotovem 
semenu«, ki ima na kresno noč 
čudežno moč in izpolni tistemu, 
ki ga najde, n^večjo željo. Na 
vrh smo prispeli zelo hitro in od-
ločili smo se, da bomo počakali 
sončni vzhod. Jutranja zarja je 
obsijala gorske grebene in odprl 

se nam je čudovit razgled prav 
do moija. Oblaki so se razkadili 
in ob lepoti, ki se nam je prikaza-
la, je bila neprespana noč v hipu 
pozabljena. 

V dolino smo se vrnili nasme-
jani. Res, da nismo našli prapro-
tovega semena, vendar se nam 
bo ta noč za dolgo, dolgo vtisnila 
v spomin. 

BREDA KOVAĆIČ 
OŠ Franjo Vrunč 

Hudinja-Celje 

Roistni dan 
Verjetno si niti ne predstavlja-

te, kakšne muke trpi človek, ko 
je star štirinajst let. In kakšno 
zvezo imajo muke z družinskimi 
praznovanji? Lahko vam povem, 
da iz leta v leto večjo. Minili so 
tisti časi, ko se nihče ni menil za 
moje raztrgane hlače. Kar naen-
krat sem se preselil za veliko mi-
zo k starešjim, kjer sedim kakor 
papirnata lutka, ki kima in jé in 
jé. 

Priprave se začenjajo že en te-
den prej, ko mame mrzlično išče-
jo primerno obleko in pečejo do-
bro pecivo. Predvsem slednje je 
pomembno, kajti ta dan se lahko 
naješ peciva, seveda, če se nare-
diš nevidnega. Krivda, seveda, ni 
tvoja, če peciva nenadoma 
zmanjka. 

Potem napoči slovesen dan. 
Prve težave se začenj^o pri obla-
čenju. Mama zahteva belo srajco, 
kravato in zlikane hlače, jaz pa 
kavbojke in pulover. Nazadnje se 
nekako zedinimo za kavbojke in 
belo srajco. Koliko nepotrebnih 
besed, preden končno odidemo. 

»Joj, kako si zrastel?« »Kako 
pa kaj v šoli?« sprašujejo drug za 
drugim moji spoštovani sorodni-
ki. Pri tem niti ne pričakujejo 
mojega odgovora, kajti v mislih 
in z očmi so že pri polni obloženi 

mizi. Začne se slovesna pojedina 
in potem jemo, jemo in spet je-
mo. In ker nimam kaj početi, pač 
jem tudi jaz. Na koncu že nisem 
več prepričan, ali ni bolje biti en 
dan lačen, kot pa sit do onemo-
glosti. Nato so na vrsti še gasilski 
portreti in družinsko praznova-
nje, se počasi bliža koncu. Am-
pak res počasi, kajti poslavljanje 
je največkrat tako dolgo, da . . . 

Andrej Strašek, 7.a 
OŠ Edvard Kardelj 

SLOVENSKE KONJICE 

Bodi učenec, kakor 
se spodobi 

Med odmorom me prijateljice 
večkrat zavedejo? da se z njimi 
lovim. Tako sem razigrana, da 
sploh ne slišim, kdaj pride tova-
rišica. Med poukom sem včasih 
klepetava, ampak sem se tega že 
nekako odvadila. Včasih, če me 
kdo razjezi, mu nočem dati lepUa 
in podobnih stvari. Tudi pri telo-
vadbi večkrat ne slišim žvižg piš-
čalke, ki pomeni, da je konec te-
lovadbe in da se moramo posta-
viti v vrsto. Med poukom sem 
včasih zamišljena in sploh ne sli-
šim, kaj pravi tovarišica. Kdaj pa 
kdaj tudi кад povem, ne da bi 
dvignila roko. Včasih zaradi igre 
sploh ne vidim, da je sošolka ža-
lostna. Poboljšala se bom, da ne 
bodo sošolci rekli, da sem neoli-
kana. Redno bom nosila rože v 
šolo in redno bom opravljala re-
diteljske dolžnosti. Redno bom 
nosila prtiček in telovadno opre-
mo. Pridno se bom učila. 

Saša Košec, 3. c 
OŠ VERA ŠLANDER 

Polzela 

Zelena straža 
Pišite in govorite, 
a nič ne storite. 
Pravite, da gozd umira 
in da zemlja hira. 
Kje so vzroki, 
da ne veste, 
da rešitve ni, 
da razvoj drvi 
in da vse odvisno je 
od nas ljudi. 
Kaj ko bi enkrat 
nehali govoriti 
in poskusili 
tudi kaj storiti. 
Da, seveda 
tu se stvar zaplete. 
Kdo delal bo 
namesto nas - ljudi? 
Robotom žal vseeno je, 
če zrak je čist al' ni. 

OLGA VERHOVŠEi 

Rešitve 
Ko sta uri odbili, je bila ui 

šest. 
Ob petih je prvi udarec kralj 

ve ure sovpadel s prvim udarce 
kraljičine ure. Drugi udarec ki 
Ijičine ure je zadonel ob istei 
času kot tretji udarec kraljev 
ure. Tretji udarec kraljičine ш 
je zadonel istočasno s petii 
udarcem kraljeve ure. Kraljev 
ura je tedaj nehala biti, kraljičir. 
je udarila še dvakrat. 

Planinec: Popil je enako mlek 
kot kave, ker je 1/6-h 1/3+: 
2 = 1/6 + 2/6 + 3/6 = 1. 

Uganke: pet prstov; metla. 

Zanke za kratek čas 
z ugankami Alice iz ču-

dežne dežele smo se sezna-
nili že prejšnjikrat. Za da-
nes smo izbrali še eno. 

Srčni kralj ima svojo uro, 
srčna kraljica pa svojo. Obe 
bijeta ob celi uri. Kraljeva 
ura bije hitreje kot kraljiči-
na: natančno povedano, ko 
udari kraljičina dvakrat , 
udari kraljeva trikrat. Neke-
ga dne sta ob določeni uri 
obe začeli biti istočasno. Ko 
je kraljeva ura utihnila, je 
kraljičina udarila še dvakrat. 
Ob kateri uri s e j e to zgodilo? 

Planinec je prvega dne po-
čitnic v planinah naročil sko-

delico kave. Najprej je odpil 
požirek kave (natančno 1/6 
kave) odpiti požirek je nado-
mestil z mlekom. Po tem je 
naredil večji požirek in spil 
1/3 vsebine (kave z mlekom) 
Spet j e skodelico napolnil z 
mlekom. Od tega je spil v 
nas lednjem požirku točno 
polovico. Spet je dotočil 
mleko, tako d a j e bila skode-
Иса polna. J e spil več mleka, 
več kave ali obojega enako? 

Pet bratcev 
vsi iz iste hiše 
pa se vsak drugače piše. 

Šviga švaga 
čez dva praga. 

Morje, Narisala: MATEJA ZAVERŠNIK, 3. d, OŠ Ivan Ko, 
čič-Efenka, CEUE. 

Komisija za delovna razmerja 

TOZD OŠ IVAN FARČNIK BUŠ 
VRANSKO 

razpisuje prosta dela in naloge: 

Učitelja glasbene vzgoje, PRU 

končana PA (učno obveznost bo dopolnjeval za po-
družnični šoli Tabor) za nedoločen čas. 

Kandidati naj predložijo prijave z dokazili o izpolnje-
vanju pogojev v 15 dneh po objavi razpisa. O izbiri 
bodo obveščeni v 30 dneh od poteka roka za prijavo. 

ra^üiiü'isi^íü^^iáiií^iü lasiip̂  
Delovna skupnost skupnih služb 

objavlja za nedoločen čas prosta dela in naloga: 

Urejanje socialnega varstva in 
družbenega standarda delavcev 

Pogoji: 
- višja šola za socialne delavce 
- 2 leti ustreznih delovnih izkušenj 

Prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev in kratkim, 
opisom dosedanjega dela pošljite v 15 dneh po obja-
vi na naslov: KOMUNALA CELJE, DSSS, Kadrovsko 
organizacijski sektor, Celje, Mariborska 2. 

Bencinski servis na 
Mariborski ponovno odprt 

Delavci Petrola so v ponedeljek 
zjutraj ponovno odprli bencinski ser-
vis na Mariborski v Celju, ki je bil 
zaprt vse od lanskega junija. V tem 
času so menjali dotrajano opremo in 
servis tudi na novo uredili. 

Sicer pa je bencinski servis na Mari-
borski eden najstarejših, saj so ga od-
prli že leta 1954. Takrat je sodil med 
najsodobneje urejene, z leti pa se je 
oprema starala in tudi zmogljivosti 
bencinskih rezervoarjev niso več za-
doščale. V lanskem juni ju so pri red-
nem testnem pregledu ugotovili, da 
dva enoplaščna rezervoarja za bencin 
nista več varna. V Petrolu sicer načrtu-
jejo menjavo vseh enoplaščnih rezer-

Čeprav so obnovitvena dela na 
bencinskem servisu na Mariborski 
zaključili nekoliko pozno, pa sedaj na 
Petrolu obljubljajo, da bodo šoferji 
in ostali kupci bencina z njihovimi 
storitvami bolj zadovoljni. 

voarjev za dvoplaščne, vendar so mo-
rali z obnovo servisa na Mariborski 
pohiteti. V približno štirih mesecih so 
zbrali potrebno dokumentaci jo , z ob-
novitvenimi deli pa so pričeli spomla-
di. Zaradi dolge zime so z zemeljskimi 
deli pričeli pozno in zato je bil tudi 
servis tako dolgo zaprt. 

Poleg tega, da so menjali dva eno-
plaščna bencinska rezervoarja z večji-
ma dvoplaščnima, so na bencinskem 
servisu tudi uredili zaščitne betonske 
kinete s tehnološko instalacijo, obno-

vili elektro instalacijo in zgradili nov 
lovilec olj oziroma maščob. Pri kako-
vosti in hitrosti storitev na bencin-
skem servisu pa se bo poslej poznala 
tudi menjava enojnih črpalk z dvojni-
mi ter ureditev dovoznih poti, ki so 
bile zaradi zemeljskih del močno po-
škodovane. 

V Petrolu načr tujejo za pr ihodnja le-
ta na nekaterih bencinskih servisih tu-
di samopostrežni način prodaje. Ben-
cinski servis na Mariborski je za tak-
šen način prodaje že sedaj tehnološko 
usposobljen. 

Seveda pa so obnovitvena dela tue 
veliko pripomogla k izboljšanju delov 
nih pogojev. Prejšnjo enojno zastet ' 
tev so nadomest ih z dvojnimi s te t 

I 
Investicija, ki je Petrol veljala ne 

kaj nad 70 milijonov dinarjev, ki 
pcem prinaša boljše in hitrejše stori; 
tve. Na bencinskem servisu pa so tv 
di podaljšali delovni čas, tako da lat. 
ko poslej na Mariborski točite benci: 
v avtomobilske rezervoarje vsak da: 
razen nedelje od 7. do 21. ure. 

obnovih pa so tudi centralno kurjave 
Obnovih in izpopolnih so prodajne P' 
Uce, okolico pa polepšah s cvetličnii^ 
gredami. 

Poslej bodo šoferji spet lahko točili bencin v rezervoarje svojih avtomobil" 
tudi na bencinskem servisu na Mariborski. 



Ф podatki o nočitvah v 
.pliskih prostorih za iztrez-

so za prejšnji teden 
kšni, da t)' razvese-

ifl vsak hotehr - manj bi bil 
pveda vesel tovrstnih go-

stov in njihovih grdih na-

Maks A. je v soboto po-
7abil, koliko ga prenese. V 
Majoliki se gaje nacedil čez 
Ue meje, pa še prepirati se 
ie hotel. Miličniki so ugoto-
vili da mu ni druge pomoči 
kot črpanje želodca v bol-
nišnici-

• Anton K. je v Turški 
inački sproščal odvečno 
energijo nad natakaijem. 
Imran G. pa se je v Hotelu 
Celeia spravil kar nad nata-
karico. Oba sta vsa pomir-
jena zapustila »hladilne« 
prostore, sodniku za prekr-
ške pa bosta morala malo 
natančneje pojasniti, кдј 
imata proti gostinskemu 
osebju... 

• Radovan P. se očitno 
požvižga na parolo »Turi-
zem smo ljudje«! PrejSryi 
četrtek je dobij popadke v 
poslovalnici TTG na želez-
niški postaji, kjer seje fizič-
no lotil dveh uslužbenk in 
ene stranke. Umirili so ga 
šele mihčniki, bodečo nežo 
pa mu bo pripel sodnik za 
prekrške. 

• Jožica K. iz Laškega je 
prišla miličnikom prijavit 
tativno denarnice. Da je ni-
ma več, je ugotovila v avto-
busu. Pravi, da ji jo je ver-
jetno izmaknil neznanec, ki 
ji je dvoril na celjski avto-
busni postaji. Čeprav ji ni 
pustil fotografije, si ga je 
dobro zapomnila in milič-
niki že imajo njegov opis! 

Ko v hiši eksplodira električni bojler 
EksplozUa uničila stanovanje družine Šeitarič v Šempetru. Takojšnja solidarna 
pomoči 

v petek, ob štirih zjutraj, 
se je v stanovanju Marije 
Šoštarič v Šempetru, pripe-
tila huda nesreča. Eksplodi-
ral je električni bojler, pri 
čemer je bilo uničeno stano-
vanje družine Šoštarič, po-
škodovani pa sta bili tudi 
sosednji stanovanji. Škodo 
ocenjujejo na okoli 15 mili-
jonov dinarjev. Po prvih po-
datkih, ki so nam jih posre-
dovali na Upravi za notra-
nje zadeve v Celju, je nesre-
čo povzročil električni ter-
mostat, ki je zatajil. Zato ni 
mogel delovati varnostni 
ventil, ki je bil sicer brezhi-
ben. Preiskave o vzroku ne-
sreče so še vedno v teku. 

Ostanki stanovanja Marije 
Šoštarič v stanovanjskem 
bloku v Šempetru so nemo 
pričali, da se nam od sedaj 
dalje ni bati več le plinskih 
bomb, temveč tudi električ-
nih bojleijev. 

»Ob štirih zjutrja je nena-
doma na moč počilo. Precej 
je bilo razbuijenja in bilo je 
prav grozljivo. Tudi sam 
imam doma električni bojler 
in po tej nesreči ne vem, če 
ga bom še kaj veliko vklap-
Ijal,« nam je pripovedoval 
stanovalec bloka Bojan 
Račnik. 

Ko smo si okoli enajste ure 
dopoldne, v petek, ogledova-
li prizorišče nesreče, smo se 
le spraševali kako je mogo-
če, da ni bil nihče poškodo-
van. Po hodniku je vse vrve-
lo. Iz stanovanja družine Šo-
štarič so stanovalci bloka od-
našali vse, kar bi se dalo še 
kakorkoli uporabiti. Tega pa 

je bilo bore malo. Cvetlični 
lončki, tu in tam polomljen 
kos pohištva, obleke pome-
šane s peskom in prahom. O 
vhodnih vratih ni bilo sledu, 
okenska stekla so bila razbi-
ta na koščke, ki so jih z lopa-
tami metali skozi okna. Tudi 
sosedanja stano^'anja so bila 
precej poškodovana. 

Med stanovalci pa vendar-
le ni bilo panike. Vsi so po-
magali odstranjevati posle-
dice nesreče. Otroci so se 
prerivali in tekmovali, kdo 
bo lahko bolj pomagal. Jože 

Mlakar, stanovalec bloka, ki 
je nadzoroval to vrvečo mno-
žico ljudi pa je povedal: »Od 
štirih zjutraj že pomagamo 
Šoštaričevim. Ker v tem 
vhodu, kjer seje pripetila ne-
sreča stanujemo delavci Si-
pa, smo dobili vsi plačan do-
pust, tako da bomo stranki 
lahko pomagali urediti vse 
najnujnejše stvari, pri tem 
pa smo aktivirali tudi mla-
dino.« 

Kar neprijetno je bilo, ko 
me je aekdo od stanovalcev 
pobaral: »A vi pa samo gle-

date?« Ne, zares, za gledalce 
tam ni bilo prostora. 

Stanovalci, ki so neutrud-
no delali, so že pričeli razmi-
šljati, kako bodo opravili tu-
di zbiralno akcijo za Marijo 
Šoštarič, poiskali soji že tudi 
začasno stanovarye . . . 

Silvo Šoštarič, 16 let, je v 
času, ko seje pripetila nesre-
ča spal. Kako je doživljal ne-
srečo? »Nenadoma je počilo, 
vse je pričelo nositi po stano-
vanju, elemente . . . Nato me 
je mamica pričela klicati, jaz 
njo in komaj sva se našla v 
tistem dimu. Odšla sva na 
balkon, ko pa seje vse umiri-
lo, sva šla ven, kjer je že bilo 
zbranih mnogo sosedov.« 

Rudi Divjak, zadolžen za 
investicije v Sipu: »Ko snio 
bili obveščeni o nesreči, smo 
se vključili v akcijo, tako da 

smo poiskali izvajalca grad-
nje, obvestili stanovanjsko 
skupnost o nesreči. Vzpo-
redno smo iskali stanovanje 
za Marijo Šoštarič in ji našli 
garsonjero v istem bloku, v 
katero se bo lahko namestila 
s pohištvom, kolikor gaje še 
ostalo. V tem stanovanju bo-
sta s sinom tako dolgo, do-
kler ne"bo obnovljeno staro. 
Menim, da bo to trajalo pri-
bližno mesec dni. Iskali smo 
tudi izvajalce električnih in-
stalacij, to je RŠC Titovo Ve-
lenje. Z njimi smo se dogo-
vorili, da bodo skušali čim-
prej usposobiti električne in-
stalacije toliko, da bodo ime-
li stanovalci vseh petnajstih 
stanovanj, ki so sedaj brez 
elektrike, spet električno 
energijo«. 

NATAŠA GERKEŠ 
Foto: EDI MASNEC 

Pohvaliti velja RŠC Tito-
vo Velenje, saj so poskrbeli, 
da so imeli stanovalci blo-
ka, v katerem se je pripetila 
eksplozija, že v petek po-
poldne zopet električno 
energijo. Izjema so bila le 
tri stanovanja, to je stano-
vanje družine Šoštarič in 
sosednji dve stanovanji, ki 
sta bili tudi precej poškodo-
vani. 

Usodna 
prehitra vožnja 

v torek 7. julija je 32 
letni Brako Pi;ianec. iz Ca 
uč pri Titovem Velenju, 
zaradi prehitre vožnje v' 
desnem ovinku v bližini 
Polzele, zapeljal v železno 
ograjo, ki vozila ni zadržal 
in je padlo v potok. Po-
škodbe so bile tako hude. 
da je Pisanec ob 11.30 v 
celjski bolnišnici umrl. 

Silvo Šoštarič je precej žalostno zrl na ostanke stanovanja. 

Eksplozija ni prizanesla niti avtomobilom. 



Absolutni rekord Drezgičeve 
čeprav vreme ni najboljše 

za tekmovanja v odprtih ba-
zenih, pa se le ta vrstjo iz ted-
na v teden. Starejši pionirji 
so nastopili v Ljubljani, kjer 
so premočno ekipno zmag:ali 
predstavniki Klima Neptuna 
891 točk pred Triglavom 712, 
Ljubljano 674 in ostalimi, 
medtem ko je na 10. mestu PK 
Velenje s 100 točkami. 

Junaka tekmovanja sta bila 
dva mlada plavalca, oba iz Ce-
lja, ki so ju zaradi šestnajstih 
osvojenih medalj in postavlje-
nega absolutnega rekorda pro-
glasili za najboljša na prven-
stvu. 

Tanja Drezgič se je v zad-
njem času izredno posvetila 
treningu in znova pokazala, da 
je izjemen talent. V disciplini 
800 m kravi je postavila abso-
lutni državni rekord 9:11,38. 
Torej v disciplini, v kateri naj 
bi tudi nastopila na mladin-
skem evropskem prvenstvu. 

Ali bo dovolj ta rezultat ali ga 
bo treba še ponoviti, pa je se-
veda stvar tistih, ki sestavljajo 
in vodijo ekipo. Sicer pa je 
Drezgičeva osvojila pet zlatih 
(100, 200, 400 in 800 m kravi in 
200 m prsno), dve srebrni (100 
in 400 m hrbtno) ter eno brona-
sto (100 m prsno). Obenem je 
sodelovala še v treh štafetah 
4 X 100 in 4 X 200 m kravi ter 
4 X 100 m mešano. Če prišteje-
mo še te medalje, jih je prine-
sla domov kar enajst. 

Med pionirji je prednjačil 
Grega Jurak, ki je osvojil šest 
zlatih medalj (100, 200 400 in 
1500 m kravi, 200 in 400 m me-
šano), eno srebrno (200 m del-
fin) in bronasto (100 m hrbtno). 
Ob svojih osmih bi jih imel tu-
di enajst, če še prištejemo tri iz 
štafet (dve zlati 4 x 100 m me-
šano in 4 X 200 m kravi ter sre-
brno 4 X 100 m kravi). 

Medalje pa so osvajali tudi 
drugi celjski plavalci: Zupane 

je bil drugi na 200 m mešano in 
tretji na 400 m mešano, Polut-
nik drugi na 400 in 1500 m 
kravi ter Vračun prvi na 100 m 
prsno med pionirji ter med pi-
onirkami Fermentinova zlati 
na 100 in 200 m prsno ter srebr-
no na 200 m mešano, Anderle-
tova srebrni na 100 in 200 m 
prsno in Cvirnova zlato na 
200 m delfin in bronasto na 
400 m mešano. Pionirji so 
osvojili 17, pionirke 18 ali sku-
paj kar 35 medalj, kar je svoje-
vrsten rekord. Pri tem pa je 
bilo 20 zlatih, 10 srebrnih in 
pet bronastih. 

Odlikovala se je tudi velenj-
ska plavalka Miočeva s šestimi 
medaljami-petimi srebrnimi 
(100, 200, 400 in 800 m kravi in 
100 m delfin) in eno bronasto 
(200 m delfin). Žal ni mogla se-
či po zlatu, sáj je vedno plavala 
v disciplinah, kjer je nastopila 
nepremagljiva Tanja Drezgič. 

TONE VRABL 

Devetintrideset medalj za 
Kladivarja in AK T. Velenje 

V Postojni se je končalo 40. 
jubilejno republiško prven-
stvo v atletiki, kjer so pred-
stavniki AD Kladivar in AK 
Velenje osvojili v moški in 
ženski konkurenci 39 medalj 
(Kadivar 28, Velenje 11). 

To je sicer lep, a le navidezen 
uspeh, saj so bili rezultati po-
prečni in se niti približno ne 
morejo primeijati z balkanski-
mi, kaj šele evropskimi. Če-
prav v slovensko atletiko zad-
nja leta sistematično vehko 
vlagamo in so vidni tudi pre-
miki, žal še ni rezultatov, ki j ih 
ljubitelji kraljice športov želj-
no pričakujejo. Tokratne slab-
še rezultate gre pripisati tudi 
neustreznim vremenskim po-
gojem v Postojni (veter z ra-
zličnih smeri, dež in podobno), 
vendar to ne sme biti končno 
opravičilo. 

Velenjčani so med moškimi 
(ženskih predstavnic niso ime-
li) osvojili osem zlatih, eno sre-
brno in dve bronasti medalji. 
Pozlatili so se Šikonja 400 m, 
Živko na 1500 in 5000 m. Hu-
dournik na 3000 m zapreke, 
Malateslinič v metu kladiva, 
Rugelj na 200 m ter obe štafeti 
4 X 100 in 4 X 400 m. Srebrni 
medalji sta osvojila Režek v 
skoku v daljavo in Popetru na 
800 m in bronasto Veršec v ho-
ji na 20 km. 

Celjani so bili po vseh zbra-
nih medaljah mnogo močnejši. 
RepubUški prvaki so poštah 
Krajne v skoku ob palici, Ši-
munič v troskoku in po daljši 
poškodbi prvič na stezi z zma-
go Kopitar na 400 m ovire. Šest 
srebrnih medalj so prispevali: 
Jovanovič na 100 in 200 m. Bo-

žiček na 400 m ovire. Cop v 
skoku v višino, Juhart v metu 
kladiva, Mijač v disku in Kolar 
v hoji na 20 km, bronasti pa 
Šimunič v skoku v daljavo in 
Ravnak v metu kopja. 

Tri atletinje so za Kladivaija 
osvojile šest zlatih medalj. Na-
ghčeva je bila najboljša na 
1500 in 800 m, Kampuševa na 
3000 in 10 000 m ter Jazbinško-
va v krogli ter kopju, kjer je z 
54,54 m postavila najboljši le-
tošnji rezultat v Sloveniji in so 
jo proglasih tudi za najboljšo 
atletinjo republiškega prven-
stva. Ostale medalje so dodale: 

srebrne Babič na 1500 m. Seles 
v disku. Hren v daljavi, Kavčič 
na 800 m, Bratanič na 
10 000 m, drugo mesto je raz-
delila Čalasanova na 100 m 
ovire, tretji pa sta bili Kavčiče-
va na 400 in Bratanič na 
3000 m. 

Gostitelji, ki so tekmovanje 
odlično izpeljali, so na tekmo-
vanje povabili tudi legendo 
slovenske atletike Stanka Lor-
gerja, ki je izročil priznanja v 
njegovi elitni disciplini teku 
na 100 m in spregovoril ljubite-
ljem atletike. 

TONE VRABL 

Peter Drofenik, AD Kladivar 
Celje: »Na stadionu hitimo z nje-
govo obnovo, da bi bil nared do 
Skokovega memoriala, ki bo le-
tos prav zaradi obnove nekoliko 
kasneje, 26. in 27. julija, vendr 
tudi v počastitev občinskega 
praznika. Graditeljem je pri delu 
večkrat ponagajalo mokro vreme 
in so zato z deli nekoliko v zao-
stanku. Osemstezni stadion smo 
že začeli preplastevati z novo tar-
tansko maso. Nekaj najnujnejše-
ga bomo postorili še pri okolici, 
ki pa seveda zaradi gradbenih 
del do Skokovega memoriala še 
ne bo zelena in okrašena z drev-
jem ter grmičevjem. Vseeno pa 
upam, da bodo atletske naprave 
takšne, da bodo omogočile lepe 
boje med državnima moškima in 
ženskima reprezentancama Ju-
goslavije in Francije.« 

TV 

Oživitev medobratnih iger 
Franc Slokan poleg svojega 

rednega dela v Tekstilni to-
varni Prebold tudi skrbi za 
področje športa in rekreacije, 
ki je namenjeno vsem zapo-
slenim, da bi bili Hzično in 
psihično bolje pripravljeni za 
opravljanje vsakdanjih 
nalog. 

»V naši delovni organizaciji 
je nekaj časa vladala neaktiv-
nost na področju organizirane-
ga športnega življenja. Na po-
budo tovarniškega sindikata 
pa smo pred dvemi leti ustano-
vili komisijo za šport in rekre-
acijo, ki je pripravila program 
dela in smernice, kako pope-
striti dejavnost in dvigniti ra-
ven »Črne mačke« tudi na tem 
področju.« 

Po dveh letih se že lahko po-
javijo z mnogimi korenitimi 
spremembami, predvsem pa 
so zadovoljni, da se vedno več 
ljudi odloča za različne aktiv-
nosti ter si tako krepi telo. Ta-
ko se udeležujejo vseh občin-
skih sindikalnih tekmovanj v 
vseh kategorijah in sodelujejo 
na tekstiliadah v smučanju in 
kegljanju. V tovarni želijo ob-
noviti nekoč priljubljeno obli-
ko medobratnih tekmovanj, 
športna srečanja ob prazniku 
kolektiva, organizirajo izlete 
ter vodijo letovanja v Biogra-
du, Piranu, Golteh in Pristavi, 
kjer bodo nabavili za dopustni-
ke kolesa, da se bodo lahko 
vozili na kopanje v Atomske 
toplice. 

»Ker smo pretežno ženski 
kolektiv,« meni Franc Slokan, 
»je velikega pomena, da smo 
uspeli navdušiti za šport in re-
kreacijo veliko delavk.« 

V takoimenovanem bloku 
malih stanovanj, ki je name-
njen predvsem delavcem iz 
drugih republik, im^jo organi-
zirano rekreativno življenje, ki 
ga vodi za to usposobljeni 
mentor. Priskrbeli so rekvizite 
za namizni tenis, šah in nogo-
met. Njihovo ekipo »Črna 
mačka« pa so vključih v tek-
movalni sistem občinske no-

gometne lige. TT Prebold je 
pokrovitelj kegljaškega kluba, 
kjer je dve tretini njihovih čla-
nov. Imajo več športnih objek-
tov, ob bazenu pa dve igrišči za 
tenis, kjer je za gradnjo in ure-
ditev večji del sredstev prispe-

vala tovarna. Pri tenisu tesno 
sodelujejo s TVD Partizan, ki 
jim tudi vodi tečaje. Uspešno 
je tudi sodelovanje s krajevno 
skupnostjo, kar ni presenetlji-
vo, saj se po svoji dejavnosti že 
vrsto let uvršča med najboljše 
v Sloveniji in Jugoslaviji. Pozi-
mi im^o prav za delavce v te-
lovadnici na voljo po dve uri za 
rekreacijo. V TT Prebold daje 
sindikat za rekreacijo 70 starih 
milijonov, svoje pa prida še to-
varna. 

Kaj moti Franca Slokana? 
»S stališča sindikata bi mo-

rala vsaka delovna organiza-
cija z nad 500 zaposlenimi (mi 
jih imamo 1800!) imeti svoje-
ga redno zaposlenega telesno-
kulturnega animatorja. Mi ga 
nimamo in tako kljub najbolj-
ši volji ob rednem delu in dru-
gih obveznostih vsega, kar bi 
bilo potrebno na tem področ-
ju, ne izpelješ kot bi želel.« 

TONE VRABL 
Foto: LJUBO KORBER 

V bobnu za obisk Univerziade že 
443 kuponov 

v škofj i loki je bilo prvo srečanje Partizana Slovenije, to p a j e 
tudi pravilni odgovor 9. nagradne igre Partizan. Leto dni pred 
zaključkom tretje serije je v bobnu za zaključno žrebanje že 443 
kuponov s pravilnimi odgovori od 581 možnih in vsi imajo 
možnost še trikrat sodelovati v žrebanju za ogled Univerziade, 
srečanja študentov športnikov ali kar malih olimpijskih iger, ki 
bodo prihodnje leto v Zagrebu. Pokrovitelja potnikov na ogled 
zanimive športne prireditve, kjer bo v jugoslovanskih vrstah 
tudi precej športnikov s celjskega območja, sta delovni organi-
zaciji Aero in Cinkarna. 

Za vse, ki bodo s pravilnimi odgovori sodelovali v vseh 
nagradnih igrah do konca, pa organizator pripravlja še dve tudi 
zanimivi nagradi: udeležbo na Smotri Partizana Jugoslavije in 
II. srečanju Partizana Slovenije. Do takrat je na programu še 
deset mesečnih nagradnih iger Partizan. Za junij je darila poda-
ril znani slikar in ljubitelj amaterskega športa Jože Horvat-Jaki. 
Nagrajenci: Barbara Perkovič, Trubarjeva 53 a, Celje, Malčka 
Kresnik, Vojkova 1, Celje in Mojca Janjič, C^Ielestinova 12, Bre-
žice. 

Med tistimi, ki so v dosedanjih devetih igrah Partizana sodelo-
vah s pravilnimi odgovori pa je za sodelovanje na prvem sreča-
nju Partizana Slovenije bila izžrebana Lea Cmak, Vrunčeva 1. 
Celje. METOD TREBIČNIK 

Osem medalj 
Renate Rednak 

V Celju je bilo v organi-
zaciji PK Klima Neptun 
republiško prvenstvo za 
posameznike in ekipe 
mlajših pionirjev in pi-
onirk A, kjer je nastopilo 
več kot sto tekmovalcev iz 
petnajstih slovenskih 
klubov. 

Odlično so se uvrstili Ce-
ljani, ki so samo za 2528 
točk zaostali za zmagoval-
cem Triglavom iz Kranja, 
medtem ko je bil PK Vele-
nje iz T. Velenja zaradi od-
lične plavalke Renate Red-
nak, k i j e osvojila kar osem 
medalj in domala sama 
predstavljala ekipo, deseti. 
Rednakova je zmagala na 
100, 200, 400 in 800 m kravi, 
200 in 200 m mešano, 100 
hrbtno in 200 m delfin 

Mladi Celjani so osvojili 
18 medalj, od tega 15 pi-
onirji in tri pionirke. Med 
pionirji je prednjačil Mat-
jaž Kušar s petimi medalja-
mi: zlatimi na 200, 400 in 
800 m kravi, drugi je bil na 
200 m mešano in tretji na 
100 m kravi. Po dve meda-
lji so osvojih Dejan Dodig 
(bronasti na 200 in 400 m 
kravi), Gašper Gorenak 
(zlato na 200 m prsno in 
srebrno na 100 m prsno) in 
Rok Rudolf (dve bronasti 
na 100 m delfin in 400 m 
mešano), medtem ko je 
Aleš Ošljak osvojil meda-
ljo, bronasto na 200 m prs-
no. Tri zlate medalje so do-
dale tudi štafete 4 x 100 in 
4 X 200 m kravi ter 
4 X 100 m mešano. Skrom-
nejša je bila bera med pi-
onirkami. Maja Tanko je 
osvojila dve medalji (zlato 
na 100 m delfin in bronasto 
na 200 m hrbtno) ter brona-
sto še štafeta 4 x 100 m 
kravi (Tina Kozmus, Petra 
Žnidaršič, Maja Tanko in 
Simona Selič). 

TV 

Izreden športni 

Tako uspešnega športnega 
vikenda, kot je bil v soboto in 
nedeljo (zlasti za plavalce in at-
lete) že dolgo ne pomnimo! To-
liko bolj je razveseljivo, da gre 
za uspehe večinoma mladih 
športnikov, še pionirjev in 
mladincev, kar daje upanje na 
lepše celjske športne čase. 

Verjeli ali ne, plavalci in atle-
ti so se v nedeljo zvečer vrnili 
domov s pravo zakladnico me-
dalj, s^ so jih osvojili kar 92. 
Od tega 53 plavalci (iz Ljublja-
ne 35 in iz Celja 18) ter atleti iz 
Postojne 39. Takšnega uspeha 
bi bilo veselo vsako mesto, ne 
samo v Sloveniji pač pa tudi 
drugje. Izstopali so predvsem 
trije obetavni plavalci: pri sta-
rejših pionirjih Jurak in Drez-
gičeva ter pri ml^ših v Celju 
Košar. Tudi med atleti se po-
javlja cela vrsta mladih in obe-
tavnih, presenetila pa je Jaz-
binškova z najdaljšim letoš-
njim metom kopja v Sloveniji 
in se počasi približuje meji 60 
metrov, kar je že dolgoletni 
sen vseh, ki se spominjao Na-
taše Urbančič. 

Pred leti začeto načrtno dej, 
v šolah po selekcijah tako ^ 
rojeva prve vidne sadove. Лц^ 
dl plavalci so sedm boljši oj 
nekdaj nepremagljivega Ttj 
glava ali Fužinarja in Ljublj^ 
ne, mlade atletinje nimajo kon 
kurence v republiki, pa tudi: 
Jugoslaviji so med nцjbolj¡¡, 
mi. Zdaj bo treba še пекџј p^^ 
trpljenja, da bodo ti neizbrušf. 
ni biseri povsem zableste¡¡ 
Treba pa je nadaljevati s tak^. 
nim delom kot doslej in oma. 
gočati optimalne pogoje. 

K vsem tem pa je treba pt¡, 
šteti še nekaj mladih obetan 
nih športnikov v drugih pano, 
gah, kot Marka Urankarja, jJ 
umetnostne drsalce, igralce W 
nisa, kegljavko Miro Gräbel 
nik, smučarja Koražijo in Vii. 
njevičevo, da omenimo san¡¡^ 
nekatere iz posameznih špoi 
tov. Veliko pa jih je še pri ekip 
nih športih. Mladi so talentin 
ni in s strokovnim delom la}, 
ko ričakujemo še več, kot sm. 
dočakali. Startna osnova je 
dovita, kar dokazuje tudi zač 
njih 92 medalj. 

TONE VRABi 

Uspel kolesarski 
kriterij 

KK Merx Celje je pripravil 4. 
kriterij po ulicah v Novi vasi, ki 
je štel tudi za kriterij sloven-
skih mest. Nastopilo je več kot 
100 kolesarjev iz 13 slovenskih 
klubov na progi, katere krog je 
meril 2400 m. Med pionirji B je 
lep uspeh dosegel Celjan Matko, 
kije osvojil 3. mesto, med pionir-
ji A pa je bil Mareen dvaintride-
seti. Med mlajšimi mladinci je 
nastopilo 32 tekmovalcev, dva-
najst jih je osvojilo točke, med 
njimi tudi Celjan Šmerc eno. 
Med starejšimi mladinci je nasto-
pilo 29 tekmovalcev, dvan^st 
osvojilo točke, med njimi tudi 
Celjan Kitak. Najrazburljivejše je 
bilo med člani, kjer je zmagal dr-
žavni reprezentant Šebenik, 
enajst tekmovalcev je osvojilo 
točke, žal pa tokrat ne najboljši 
Celjan Iztok Melanšek. Uvršče-
nih je bilo sedemnajst ekip, KK 
Merx Celje pa je osvojil 14. 
mesto. 

TV 

Nastop nogometašev 
veteranov 

Na Vranskem sta se srečali v 
prijateljski tekmi ekipi vetera-
nov Vransko in Žalec. Zmagali 
so nogometaši Vranskega 3:1. 
Strelca za zmagovalca sta bila 
Brišnik 2 in Golob, za Žalec pa 
Plevčak. Pokrovitelj srečanja je 
bila prod^alna športne opreme 
M club Anke Golob. Povratno 
srečane bo prvo nedeljo avgusta 
v Žalcu. 

JOŽE GROBELNIK 

Celjski strelci vodijo 
v Rečici pri Laškem je bilo 

organizaciji domače strebki 
družine Dušan Poženel 3. kok 
republiške lige z MK puško y 
trostavu. Pokrovitelj dobro pr. 
pravljenega tekmovanja je bj 
SOZD Merx. Ekipno so zmaga? 
Celjani v postavi Jože Jeram H 
Tone ter Barbara Jager, Kovini 
Štore (Branko Malee, Franc Ho 
čevar. Vili Dečman) je bil četrt! 
in Žalec (Jože Česnik, Justia 
Smrkolj, Mladen Melanšek) peti 
Med posamezniki je bil Dečmar 
tretji, B. Jager peta, T. Jager št 
sti, Jeram osmi itd. Po 3. koli: 
vodijo Celjani, ki so tako na пз;-
boljši poti, da postanejo znovd 
republiški prvaki, saj imajo na-
bolj izenačeno ekipo. 

4. kolo bo na strelišču na Grič| 
ku v Celju v soboto, 19. julija ì| 
pričetkom ob 9. uri. t;! 

Za pokal Ivana 
Gozdnikarja 

V počastitev krajevnega prai 
nika Sedraža je krajevna m!» 
dinska organizacija pripravili 
drugi spominski turnir Ivaiu 
Gozdnikarja. Na igrišču v Вгег 
nem se je pomerilo v malem nf 
gometu šest ekip, v finalu pa s; 
Köln pobi premagali Vrh 6:îl 
Drugo mesto je osvojila ekip«, 
Brezna, tretji pa je bil Vrh. Na;' 
boljši strelec je bil domaW' 
Tramšek s štirimi goli. Zmago, 
vaici so dobili pokal v trajno Ш 
pa tudi prehodnega od lanskega 
zmagovalca, ekipe Zidani most 

I 
Nagradna igra Partizan 10 
Smotre športne rekreacije Partizana Jugosla-
vije organizira vsako leto druga republika ali 
pokrajina. Letošnji organizatorji iz Bosne in 
Hercegovine so v Sarajevu pre(d štiriлajstimi 
dnevi predali prehodno zastavo Maršala Tita 
enemu izmed naslednjih organizatorjev: 

- SR Srbija, 
- SR Slovenija, 
- SAP Vojvodina. 

Pravilni odgovor na kuponu nalepljenem na 
dopisnici pričakujemo v uredništvu do petka, 
25. julija! Tokrat nagrajujejo Zlatarne Celje! 





Kakor za koga 
Organizatorji najmnožičnejše vesele prireditve 

na Celjskem - laškega piva in cvetja - pravijo, da 
so se letos dogovorili, da bodo tako pijače kot 
jedače irлele popularne cene. 

Upamo, da za goste, ne za gostince! 

»Mednarodni« sejem 
Zavodu Golovec sicer ne uspeva najbolj, da bi 

dobil obrtni sejem večje mednarodno obeležje, 
zato pa se v mednarodni luči že kaže njihov sejem 
rabljeriih avtomobilov. 

Nekateri prodajalci že ponujajo svoja vozila za 
devize. 

CENE KRUHA SO SKOČILE, 
A JIH ZIS JE V LETU ZBIL, 
SPET NAZAJ SO SE VRNILE: 
HRUH SE NAŠ JE POCENIL. 
ČUDNE IGRE SE IGRAMO, 
PRI CENAH PRAVI JE NERED, 
POD KONTROLO ČE JIH DAMO, 
KRIŽI SO IN ZMEDA SPET. 

Zlato, zlato . . . 
Na Ljubečni že nekaj let pri-

pravljajo tekmovanje za Zlato 
harmoniko. V Grižah so se odlo-
čili za srečanje citrarjev - Zlate 
citre. 

Se nam po vsem tem vendarle 
obetajo tudi vsaj malo bolj zlati 
časi?! 

V prazno 
Podatki kažejo, da so letos s 

številnih strelnih mest izstrelili v 
nebo največ raket proti toči do-
slej. 

To je bilo tudi treba, ko pa toli-
ko raket eksplodira na zemlji, na-
mesto da bi med oblaki. 

Kdo čuti 
Pravijo, da smo si izplačali en 

osebni dohodek preveč. 
A ni čudno, da tega prav nič ne 

čutim! 

Letošnje poletje 
je tipično naše. 

Nestabilno! 

V.D. 
Nekateri se čudijo, kako da 

ima tudi celjsko gledališče v.d. 
direktorja. Pa mislimo, da to ni 
tako hudo-vsa j dotlej ne, dokler 
je delo še v.d. 

Vedno dobro. 

Vzdih tedna: 
Zdaj se pa že na podražitve člo 
vek ne more več zanesti. 

Naj, n a j . . . 
Med našimi mnogimi priredi 

tvami za najrazličnejše NAJ, s« 
pojavlja še ena, ki jo bodo izvedi 
v Laškem. Izbor NAJ TAŠČE. 

Poteza je dokaj tvegana - ni 
koli ne veš, ali bo zato več al 
manj obiskovalcev. 

Belo mesto 
Celje je te dni veliko bolj bele 

mesto kot običajno. 
Pojavilo se je namreč veliki 

mladih miličnikov v belem. 

Nezvesti Šoštanjčani 
Ni še natančno preučeno, ali so si Šoštanjčafi 

premalo zvesti, med sabo, ali so premalo zves 
svojemu kraju: drži pa, da iz leta v leto pada števil 
sklenjenih zakonskih zvez v njihovi poročni dvç 
rani. Zato že odločajo o tem, da porok v Šoštanj 
ne bo več. 

Razen seveda, če bi se Šoštanjčai popravili. 

Teodora je velela, naj se vojaki vrnejo domov in se 
pogosté z vinom in sadjem. Azbada in Iztoka pa je 
povabila k zajtrku. 

Da bi barbar, pogan, centuno kdaj jedel s carico! 
Dvorjanke so se zgrozile, toda poznale so Teodoro in v 

en glas hvalile despojno. 
Iztok ni vedel, kam mu je velel Azbad. Poveljnik si ni 

upal izdati skrivnosti. Rekel je, da so grške deklice in da 
je on naročil krepčila ter povabil tudi njega, ker se je 
tako izvrstno izkazal. Tako mu je moral lagati Azbad z 
jezikom, na katerega so silile iz srca kletve in prisege, da 
ga uniči, tega tekmeca na torišču slave. 

Iztok ni prvi hip nikogar spoznal. Carica z nimbom in 
diademom, ki jo je videl v hipodromu in na dvoru in ta 
preprosta gospa - morda Azbadova znanka? Otri si je 
potne srage, odložil ščit in šlem ter legel v zeleno travo. 

»Irena, postrezi junaku! Ali se ti ne smili?« 
Tako je nagovorila despojna Ireno, ki se je pokorno 

dvignila in ukazala skopljencu, naj ponudi Iztoku iz 
srebrnih skledic. Azbada je zaeno ošinila s pogledom, 
namignila z glavo, češ: Poglej, pazi! 

Ko seje Iztok ozrl in zagledal tiste modre oči, ki so ga 
spremljale v tihih nočeh, ki so mu zavzele vso dušo, je 
ostrmel, kakor bi zagledal prikazen rojenice v domačih 
logih. Njegova roka je izpustila košček melo/ie, ustnice 
so se razprle in trepetajoč zakoprnele: »Irena, Irena -« 

»Okrepčaj se, centuno, dobro si vodil četo!« 
Irena ga je ogovorila slovenski. Tudi njen glas se je 

tresel in ni mu mogla pogledati v oči. 
Iztok paje kakor v snu razpel roké in zahrepenel po 

njej-
Azbad je zaškripal z zobmi. 
»Devana se me je usmilila, o bogovi -!« 
Ali ted£(j seje Sloven kakor streznil, Irena se mu je z 

resno kretnjo umaknila, centuno se je ozrl v obraz 
Teodore, ki ga je motrila s tistim pogledom kakor v 
areni s katisme, kakor v palači s prestola. Spoznal jo je. 

Padel je na lice prednjo in prosil v pismeni grščini: 
»Milost, despojna, ubogemu hlapcu!« 
Teodora seje hladno obrnila k Azbadu in rekla malo-

marno: 
^Dobrega učitelja ima Sloven in velika je bistrost 

njegovega uma.« 

Sedemnajsto poglavje 
Stotniji, ki sta igrali pred Teodoro, sta se gostili ob 

vinu. Iztok pa ni okusil pijače, bežal je pred hrupom iz 
vojašnice, zasedel konja in odjezdil domov. 

Zamišljen je sedèl na majhnem vrancu. Hiše so tekle 
mimo njega, s trgov so se mu klanjali visoki obeliski, 
izmed sprehajajoče se množice je vzklikal glas: »Isto-
kos! Istokos!« Obstala je gruča sprehajalcev in ga poz-
dravila, po vsem Bizancu znanega zmagovalca iz hip-
droma. Toda Iztok je jezdil in ni slišal vzklikov, ni videl 
prijaznih oči. Z njim je plul Irenin duh in njene oči so se 
mu smehljale, kakor so se mu zažarile, ko ji je v slovo 
smel poljubiti roko. 

»Kako te ljubim, Irena!« je zašepetal slovenski, ko se 
je sklonil s kodrasto glavo do njene bele roke. In čutil je, 
kako je rahlo vzdrhtela roka, ko se je je dotaknil s 
kipečimi ustnicami, in v duši je razumel, da bi mu sredi 
logov onstran Donave Irena naslonila glavo na prsi in 
prisluškovala njegovi pesmi o tihem klasju, po katerem 
hodi lepa Devana. Toda tukaj, sredi tiranske družbe, 
kjer stoppo barbaru na tilnik, Iqer vérujejo na druge 
bogove, l^er se radujejo okovov in verig na rokah stare-
šin, tukaj Irena ne sme na njegove prsi. Ali tedaj se mu 
je izjasnilo v duši. Kako preprosta misel - in še nikdar je 
ni mislil. 

Ko odide, mora Irena z njim. 
Začudil se je sam sebi. Ni poznal njenega rodu, videl 

jo je ob despojni že tretjič, a vendar ni trenutka dvomil, 
da mora Irena z njim v gradišče Slovenov, da te jasne oči 
ne sodijo drugam kakor pod sinje, svobodno nebo, od 
koder je zasijala vanje ob rojstvu nebeška modrina. 

Mlad in ognjevit, ni pomišljal več, ali bi hotela nežna 
dvorjanka na konja, da bi bežala z njim preko nevarnega 
Hema, spala ponoči pod milim nebom, kjer bi namesto 
šepetajoče Propontide tulili volčje in krulili merjasci 
nočno uspavanko. Ni pomišljal. Kakor je bil trden nje-
gov sklep, da se vrne domov pa zopet s svojci pred 
Bizanc, tako je bil prepričan, da privede s seboj k 
ognjišču Ljubimce in očeta Svaruna dvorjanko Ireno. 

Stisnil je konjiča, ostreje so udarile podkve v granit in 
kmalu je prijahal na dvorišče Epafroditovega doma. 

Suženj je prijel brzde. Iztok se je vesel nameril proti 
stanovanju. 

Sredi vrta je ugledal Epafrodita, ki se je v svileú 
gugalnici, razpeti med dvema sončnima terebintamai 
otoka Kija, zadovoljno hladil v večernem vetru, pihajo 
čem z m Olja. 

Iztok je krenil naravnost proti njemu. Oddaljen za pe. 
korakov je upo gnil koleno in glavo ter pozdravil grški 
kakor ga je naučil Kasander. 

Ko bi bil bil motil kdo drug Epafrodita v snovali 
novih kupčijskih načrtov, odgnali bi ga bili sužnji, ki sé 
stali skriti za cvetočimi akacijami. Toda Iztoka je Grl 
ljubil Pravi trgovec z dušo in telesom ni pozabil, da b 
se sedajle gugal kdo drug na i^egovem vrtu, štel kà 
drug njegove zlate, ko bi ne bil Iztok prekrižal načrti 
Tunjušu. 

Grkove drobne oči so se zasvetile v mesečini in s( 
vzradovale nad lepim stotnikom. 

»Zdravstvuj, Iztoče! Kaj novega, centurio?« 
Iztok je stopil bliže, sedel na travo k Epafroditovin. 

nogam in mu gledal zaupljivo kakor sin v lice. 
»Jasni moj gospod, danes sem zopet zmagal Azbada!' 
Grku seje čelo nekoliko omračilo, nagnil se je napre. 

in mu rekel: 
»Azbada - on je magister equitum - kako si prišel ¡ 

njim v tekmo!« 
Iztok mu je z navdušenjem mladega zmagovala 

povedal vse. 

Grku se čelo ni zvedrilo. Vedno globlje gube so s^ 
črtale vanje, oko seje čimdalje bolj umikalo pod košati 
obrvi, misli so se mu križale kakor tkalcu pisane nifi 
Izkušeni lisjak je gledal dalje ko preprosti barbar, ki fe 
isto govoril v nizki krčmi na suženjskem trgu ob Zlateit 
rogu. 

»Prekleta! Igra se, da se nasiti kakor nekdaj v areni-
potem ga pahne od sebe in uniči, nedolžnega. Prekleta' 
dekla satanova!« 









Cvet sobotne poletne glasbene noči na Vranskem s predsednikom TD Vransko Ladom 
Rančigajem, ki je med drugim tudi povedal, da imajo na Vranskem tudi vsakoletno 
kmečko tombolo. Pa ne takšno z avtomobili in podobnimi potrošniškimi sanjarijami, 
ampak z glavnimi dobitki, kot so koze, ovce in podobno donosno blago. 

Zimzelena glasbena pravljica 
ÊiM Wranskem uspešen 4. festival evetgreençw 

Vedno in večno lepe melo-
dije so na Vranskem našle 
svoje stalno mesto. Sobotni, 
četrti po vrsti, festival ved-
no lepih melodij, je v to no-
vo glasbeno meko privabil 
množico, ki je priromala od 
vsepovsod, da bi uživala ob 
prijetni glasbi, videla ne-
koč in danes priljubljene 
pevce in se nostalgično ozi-
rala po dobrih starih časih. 

»Znak kakovosti« je prida-
la osrednja slovenska radij-

del dogiOanja na Vranskem 
posnela na magnetofonske 
in filmske trakove. In tako 
smo že v prvih urah nasled-
njega dne, v TV oddíúi Polet-
na noč. videli Ditko Haberl, 
Maijano Deržig, M ^ d o Sepe, 
Ireno Kohont, Edvina Fliser-
ja, Rafka Irgoliča, Alenko 
Pinterič in Lada Leskovarja. 

Posebnost letošnjega festi-
vala je bil nastop celjskega 
plesnega orkestra Žabe, ki 
jih zopet vodi Edi Goršič. V 
jubilejnem, 40. letu delova-
nja, so zaigrali v vsem svo-
jem s i j ^u in obljubili, da bo-
do radi prišli povsod tja, ka-
mor jih bodo povabili. Tako 
kot lani Bojan Adamič, je bil 
letos osrednja osebnost festi-
vala Mojmir Sepe s svojim 
ansamblom. V petek so mu 
predstavniki skupščine ob-
čine Žalec podelili spomin-
sko darilo, kipec Emesta Še-
leija iz Prebolda. 

In tu je bil še Djordje Mar-
janovič v vsem svojem 
show-sijíyu, ki je sicer že do-
dobra ogreto publiko še do-
datno vzvalovil s svojimi 
simpatičnimi vragolijami. 

Vse je bilo tako, kot se za 
festival spodobi. Okusno pri-
pravljeno sceno so še olepša-
le cvetlične mojstrovine Ber-
narde Kotnik s Polzele, turi-
stičnemu društvu Vransko z 
neutrudnim Ladom Ranči-
gajem pa bi veljalo pripeti 
kakšno popularno turistično 
odličje. 

MARJELA AGREŽ 
Foto: EDI MASNEC 

Le kdo bi preštel vse po-
ljubčke, ki jih je Đorđe veli-
kodušno trosil med navdu-
šeno publiko! In tako, kot se 
melodije z Vranskega nikoli 
ne postarajo, je naš estradni 
pevec večno mlad in gibčen. 

94 let Cirila Pšakerja 
Najstarejši krajan v KS Braslovče je Ciril Pšaker, dom, 

Podvrha. Prejšnji teden je praznoval 94. rojstni dan. 
Pri takih visokih letih pričakujemo, da bomo srečali b 

nega, nemočnega starčka, ki se bo s tresočo roko орјђ 
palico. Zato smo tembolj prijetno presenečeni, če se sreča 
krepkim možakom, ki svojih let sicer ne skriva, o njih g( 
naguban obraz, spomin, ki seže daleč naz^ v začetek tega 
letja in preudarne besede. Ciril Pšakar je v svojem do 
življenju skusil veliko lepega, še več pa težkega, celo zeli 
kega. Dve vojni sta za njim, rusko ujetništvo, iz katerega^ 
vračal večji del peš, po prvi svetovni vojni pa si je ug 
družino, imel je šest otrok, za katere je bilo treba dovolj k¡ 
To pa včasih ni bilo tako lahko. j 

Daje lahko svoji družini zagotovil osnovne potrebščine, 
vse dopoldneve udinjal pri delu v gozdovih, na žagi, pri hrn 
jih. Doma je zemlje ravno toliko, da je moral tudi vse po 
neve pridno delati. »Delo krepi človeka«, pravi »vse živ! 
sem trdo delal in tudi pri teh letih rad delam. Seveda se< 
čutim breme let, zbode me zdaj tuk^, zdaj tam, kljub ten 
pokosim, nakrmim živino, prav za prav stalno nek^ brkj 
Brez dela bi mi bilo preveč dolčas. Moja neločljiva prijate^ 
tudi pipa, ki jo zelo rad vlečem, včasih pa tudi žvečim tobi 
je navada, ki sem seje navzel v Pulju, ko sem služil vojakel 
dobro mi dene tudi kozarček vina. Čeprav mi tudi dva ali trijj 
napravijo nobene škode, pa s pijačo ne pretiravam.« Medtei 
sva se pogovarjala, je klepal koso, jo nabrusil in odrezal d 
redi, da bi me prepričal, da to še prav dobro zmore. 1 

Po tem kar sem slišal in videl, se rni ni zdelo potrebno sm 
vati po receptu za dolgo življenje. Že velikokrat smo prä 
kako ljudje v visokih letih govorijo predvsem o trdem i 
skromnem življenju in zmernem uživanju alkohola in toa 
Prav to pa nam je med besedami povedal tudi Ciril PšJ 
Cirilu želimo, da bi dočakal sto in še več let in da bi 
korenjak, kot je. 

TONE ТАЖ 

Obiskati Združene države Amerike in si ogledati življenje 
v ameriških velemestih od New Yorka do Los Angelesa in 
biti za nameček deležen še vročega havajskega sonca, je 
gotovo doživetje, o katerem sanja prenekateri samouprav-
Ijalec. Ker vsak pač nima te sreče, velja o tem zapisati 
besedo ali dve in približati ameriški vsakdan vsem, ki jim 
ameriška družba blaginje buri domišljijo. Pričujoči feljton je 
plod tritedenskega marčevskega bivanja v Združenih drža-
vah Amerike in priča o tem kako se je v tej družbi znašel 
otrok socializma, kaj je videl in doživel in kakšno podobo si 
je ustvaril o tej že kar izprijeno bogati deželi. Pri tem mu je 
bila v pomoč Uteratura, tako leposlovna kot študijska, 
mnenjske ankete in članki objavljeni v ameriških časnikih, 
novice, poročila in komentarji ameriških televizijskih 
družb, predvsem pa pogovori s številnimi Američani. Gre za 
osebno videnje ameriške družbe, ki je gotovo tu in tam 
subjektivno obarvano, že zato, ker se v tako kratkem času ni 
moč dokopati do objektivne resnice. 

»Previden, kot je bil v vseni,je stric svetoval Karlu, naj se 
zaenkrat ne spušča resno v nobeno stvar. Naj vsekakor vse 
preizkusi in si ogleda, toda naj ga nič ne zanese. Zakaj prvi 
dnevi Evropejca v Ameriki so podobni ponovnemu roj-
stvu . ..« (Franz Krafka: »Amerika«) 

Socialistični element, ki ocenjuje najbolj kapitalistično 
deželo na svetu, se mora najprej otresti skrajnosti. Če je 
dogmatik, mu bodo zasenčili pogled mračni in strah zbuja-
joči miti o tako imenovani »Strip tease underground soci-
ety«. Če se je pravkar razočaral nad delegatskim sistemom, 
splošno volilno pravico in samoupravnim socialističnim 
sistemom v celoti, ga bo omamil blišč tehnološkega 
napredka in bo padel na rit pod razvpito »Statuo of Li-
berty«. 

Čeprav so Američani »kapitaUsti po duši«, torej že v svo-
jem generičnem bistvu v nasprotju z otroki socializma in 
čeprav zagotavljajo: »While others imitate our past we cre-
ate the future!« (Medtem ko drugi posnemajo našo prete-
klost, mi ustvarjamo bodočnost!), je tu in tam le moč poteg-
niti meglene vzporednice med »gnilim« kapitalizmom in 
socializmom, prehodno dobo bodoče komunistične ure-
ditve. 

Ameriška družba 
prosperitete In krize 

Amerika je v tem trenutku 
čudna mešanica napredka in 
krize. Slednja ugotovitev je 
gotovo voda na mlin vzhod-
noevropski nadgradnji, ki iz 
dneva v dan prikazujejo 
Združene države Amerike 
kot vir vsega temačnega. Kaj 
hočemo, so dejstva, ki pre-
več bodejo v oči, da bi jih 
bilo moč spregledati. 

Amerika je v zadnjem de-
setletju ustvarila več milijo-
nov novih delovnih mest, 
vendar od tega dve tretjini 
slabo plačanih. Industrija ra-
čunalnikov in visokotehno-
loška podjetja, ki so se pona-
šala z visokimi plačami in 
stalno zaposlitvijo svojih de-
lavcev, so morala odpustiti 
na tisoče delavcev. Tradici-
onalna industrija, jedro ame-
riške ekonomije, je doživela 
serijo neuspehov. V zadnjih 
nekaj letih je bilo ukinjenih 
tri milijone delovnih mest, 
zmogljivosti ameriškega po-
ljedelstva so se zmanjšale za 
polovico, ameriška industri-
ja strojnega orodja je na robu 
propada . . . 

Usoda številnih Američa-
nov je tako na prvi pogled 
podobna usodi naših »bazni-
kov«, vendar če hočemo ra-
zumeti, kaj pomeni revščina 

v Združenih državah Ameri-
ke, jo moramo pr imešat i z 
bogastvom okrog nje. Soci-
alni razkol je v Ameriki res-
nično velik, vendar živi do-
bra polovica povprečnih 
smrtnikov še vedno bolje 
kot pri nas, če zanemarimo 
krilatico, da nas ne more nih-
če tako slabo plačati, kot lah-
ko slabo delamo. Američani 
živijo bolje kot mi tudi na 
naš račun, čeprav dolarji, ki 
jim jih moramo vračati, ne 
kanejo v žep revežev. 

Izvoz, kot nujno zlo za pre-
živetje našega gospodarstva, 
pride Američanom še kako 
prav, ker si lahko na ta račun 
privoščijo povečevanje slabo 
plačanih delovnih mest. Ta-
ko na primer Richard Davis, 
mezdni delavec iz New Yor-
ka, ki dela sedem dni na te-
den, od jutra do večera, za-
slabih 1500 dolaijev na me-
sec in skorajda ne vidi žene 
in otrok, pravi:« Vozim se z 
dobrim, vendar rabljenim 
avtomobilom. Oblačila in 
opremo za stanovanje kupu-
jeva z ženo v velikih diskon-
tih, ki so založeni z izdelki iz 
Turčije, Južne Koreje, Kitaj-
ske, Bangladeša in drugih 
dežel tretjega sveta, ki so bi-
stveno cenejši. Kljub temu 
se je morala zaposliti tudi že-
na, ker nama z eno plačo ne 
bi uspelo zadržati standarda 
izpred nekaj let« 

»Jebelo nas kot črno 
živino« 

Govoriti o ameriškem 
standardu je v vsakem pri-
meru nehvaležno delo. Na 
nekaj odstotkov bogatašev, 
ki so še bolj obogateli na ra-

čun Reaganove davčne re-
forme, je treba pri tem kar 
pozabiti. Prav tako je sociali-
stični vzgoji neprimerno raz-
mišljati o tako imenovani 
drobni buržoaziji, kot so last-
niki lokalov in trgovin, me-
nažeiji in dobro plačani stro-
kovnjaki, ki so žrtve potroš-

niške mrzlice in temu' 
merno več kot slab zgled 
srečo je tu še dobri staii 
lavski razred, gre za pri 
no četrtino Američanom 
se skoraj brezupno borij<i 
bi dosegli takšen živijo 
standard, ki je za amai 
razmere še primeren. 

Statue of Liberty« (Kip svobode), simbol emariške^ 
kracije, »najbolj demokratične dežele na svetu .. 


